
روزنامه

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

شهروندان از خرید زمین های 
خارج از حریم شهری اجتناب کنند

آیت الله نوری همدانی خطاب به مسئولان خواستارشد:

رسیدگی فوری به مشکل سختی معیشت مردم، گرانی و بیکاری

و معماری شورای اسلامی  رئیس کمیسیون شهرسازی 
شهر قم گفت: شهروندان از خرید زمین خارج از محدوده 
زمین،  خرید  از  قبل  و  کنند  اجتناب  شهری  حریم  در  و 
استعلامات لازم از شهرداری در خصوص کاربری آن گرفته 

شود. مهندس روح الله امراللهی در گفتگویی با اشاره به 
داشت:  اظهار  قم  در  خمینی)ره(  امام  متری  موضوع ۱۶ 
مالکین خانه های احداث شده در شرایطی قرار گرفتند که 

۲۰ سال پس از سکونت، مالک اصلی پیدا شده است.
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مدیر کل آموزش و پرورش استان قم :

حضور دانش آموزان درکلاس  براساس 
شیفت بندی اجباری است
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مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

ماهیانه 10 هزارتن آرد بین نانوایی های قم توزیع می شود
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مدیر کل آموزش و پرورش استان قم در خصوص بازگشایی 
حضوری مدارس گفت :در جایی که امکان حضور تمامی 
دانش آموزان به صورت کامل از نظر پروتکل های بهداشتی 
امکان پذیر است، کلاس درس با حضور کلیه دانش آموزان 
محدودیت های  که  کلاس هایی  در  اما  می گردد  برقرار 

صورت  به  ها  کلاس  و  دارد  وجود  آموزان  دانش  فیزیکی 
در  آموزان  دانش  می گردد،  تشکیل  شده  بندی  شیفت 
درس  کلاس  در  بایست  می  شده  مشخص  شیفت های 
حاضر شوند . رحیمی مدیر کل آموزش و پرورش استان قم 
با تبریک زادروز مبارک حضرت زهرا »سلام الله علیها« و 

استاندار قم خبرداد:

صدورحکم خلع ید مراکز آموزشی
 از زمین های هزار هکتاری 

استاندار قم گفت: پیش از سفر رئیس جمهور اداره کل راه و شهر سازی به استناد قانون حکم 
خلع ید مراکزی را که در این زمین ها اقدامی انجام نداده اند صادر کرده است.

شاهچراغی شامگاه یکشنبه در ارتباط تلفنی با خبر ۱۸ و ۳۰ دقیقه سیمای مرکز قم در 
خصوص دستور صریح رئیس جمهور برای تعیین تکلیف حدود هزار هکتار زمین های آموزشی 
حبس شده در منطقه پردیسان گفت: پیش از سفر رئیس جمهور اداره کل راه و شهرسازی به 
استناد قانون حکم خلع ید مراکزی را که در این زمین ها اقدامی انجام نداده اند صادر کرده 
است. وی افزود: پس از دستور رئیس جمهور و باتوجه به نیاز استان به تخصیص زمین برای 
احداث مسکن برای اقشار مختلف آزاد سازی این زمین ها دنبال شد و در حال حاضر با انتخاب 
مشاور در اداره کل راه و شهر سازی کار طراحی مسکن برای اراضی هزار هکتاری آغاز شده 
است. استاندار با تاکید براینکه مهلت دستگاه ها و نهاد ها برای اجرای طرج های ساخت و ساز 
در این اراضی پس از گذشت یک دهه به پایان رسیده است افزود: صرف دیوار کشی نمی تواند 
دلیلی برای حبس و عدم آزاد سازی این اراضی باشد و مووسسات و نهاد های مربوطه می بایست 

در سنوات گذشته اقدام به اجرای طرح های ساخت و ساز مصوب در این اراضی می کردند.
شاهچراغی افزود :  امکان دارد برخی دستگاه ها مانند دانشگاه علوم پزشکی در سنوات 
گذشته بخشی از طرح را در این اراضی اجرای کرده باشند که دستگاه ها باید برای سرعت 
بخشی به تکمیل آن ها اهتمام جدی داشته باشند. استاندار قم در طرح ملی مسکن تاکنون 
حدود  ۹۰ هزار نفر در استان ثبت نام کردند که در اراضی ۵۶۰ هکتاری منطقه پردیسان تنها 

برای ۳۰ هزار نفر امکان ساخت واحد مسکونی وجود دارد.
  

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :

محور پردیسان - کهک دوبانده می شود
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: طرح دوبانده شدن محور پردیسان - 
کهک، جزء پروژه های مصوّب سفر رئیس دولت سیزدهم به قم است که با توجه به شهرستان 
شدن کهک ضرورت آن بیشتر شده و خوشبختانه کمیسیون ماده ۲۳ نیز، مطالعات آن را تایید 
کرد. محمود نوربخش نوع مصوبه را قرارداد و تفاهم نامه ای میان اداره کل راه و شهرسازی استان 
و قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( دانست و اظهارداشت: این تفاهم نامه رقم خاص و مبلغ مشخصی 
ندارد و صرفا بر اساس تبصره  ۴ قانون سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، از محل تهاتر نفت، قابل اجرا خواهد 
بود.نوربخش، این طرح را شامل دو بخش دانست و گفت: یک بخش از این پروژه، مربوط به 
بهسازی میدان ورجان است که برای آن اعتباری نزدیک به ۵۰ میلیارد تومان پیش بینی شده 
و بخش دوم، همان محور پردیسان کهک است که هزینه ای حدود ۴۵۰ میلیارد تومان برای آن 
پیش بینی شده است. وی در خصوص زمان شروع عملیاتی این طرح نیز گفت به محض ابلاغ 

مصوبات، پیگیری ها شروع خواهد شد.
پایان بهسازی جاده فعلی تا پایان فروردین ۱4۰۱

اکبر نوروز پور معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم نیز در گفت و 
گو با خبرنگار فارس، با اشاره به ضرورت تعریض جاده  پردیسان به کهک گفت: از مجموع حدود 
۱۲ کیلومتر بهسازی محور پردیسان- کهک در سنوات گذشته، بهسازی ۸/۷ کیلومتر را انجام 

دادیم و برای ۴ کیلومتر باقیمانده در سال ۱۴۰۰ قرارداد داریم. 
نوروز پور زمان اجرای روکش آسفالت  این محور را نیازمند مساعد بودن شرایط دمایی دانست 
و گفت: به امید خدا از ابتدای اسفندماه سال جاری، روکش نهایی اجرا و تا پایان فروردین ماه 
۱۴۰۱ پروژه به اتمام خواهد رسید. معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
قم به تشریح اقدامات انجام شده پرداخت و افزود: شانه سازی راه، آرام سازی شیروانی در طول 
مسیر و نصب تابلوهای علائم به صورت کامل، از جمله اقدامات انجام شده در این حوزه به 

شمار می رود

مدیرعامل موسسه فروغ اندیشه غدیر قم :

نمایشگاه اشتغال و توسعه کارآفرینی بانوان 
استان قم برگزار می شود

 مدیرعامل موسسه فروغ اندیشه غدیر قم گفت: نمایشگاه اشتغال و توسعه کارآفرینی بانوان 
استان قم از ششم تا دهم بهمن ماه در محل دائمی نمایشگاه های استان قم دایر می شود. 

مرتضی باقری عصر دوشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: این نمایشگاه فرصتی برای ارائه 
ظرفیت ها و دستاوردهای بانوان کارآفرین استان است که بتوانیم آن ها را معرفی و محصولات 

این هنرمندان را ارائه دهیم.
وی اضافه کرد: این نمایشگاه همراه با بازارچه مشاغل خانگی و صنایع دستی خواهد بود که 

می تواند ظرفیت عظیمی برای مجموعه استان باشد.

از مدیریتِ بلاک چِینی
 تا اداره با بلوک چینی

سیستم  نوعی   ،)Blockchain( بلاک چین  یک. 
با  آن  تفاوت  است.  گزارش  و  اطلاعات  ثبت 

سیستم های دیگر این است که اطلاعات ذخیره شده روی آن، میان همه اعضای 
یک شبکه به اشتراک گذاشته می شود. با استفاده از رمزنگاری و توزیع داده ها، 

امکان هک، حذف و دست کاری اطلاعات ثبت شده، تقریباً از بین می رود.
بلاک چین ها کاملًا نرم افزاری متن باز هستند؛ و این یعنی هر کسی و همه 
می توانند کد آن را مشاهده کنند. این به حسابرسان امکان می دهد ارزهای 
رمزنگاری شده مانند بیت کوین را برای امنیت مرور کنند. همچنین بدان معنی 
است که هیچ مرجع واقعی در مورد کنترل کد بیت کوین یا نحوه ویرایش آن وجود 
ندارد. از همین رو، هرکسی می تواند تغییر یا به روزرسانی سیستم را پیشنهاد دهد. 
اگر اکثریت کاربران شبکه موافق باشند که نسخه جدید کد همراه با نسخه مناسب 

و ارزشمند است، می توان بیت کوین را به روز کرد. 
دو. یکی از موضوع هایی که روزبه روز درباره آن بیش از پیش صحبت و پژوهش 

می شود تاثیر بلاک چین در حوزه های مدیریت و منابع انسانی است. 
 سازکِارِ کشف استعدادها و تصدیق و ارزیابی مدارج تحصیلی، 

 مهارت ها و توانایی های نیروهای تازه و تخصیص کارها به مناسب ترین افراد، 
 ذخیره  اطلاعات مربوط به تحصیلات، 

دوره های آموزشی و سوابق کاری در پایگاه  داده ای قابل اعتماد و غیر قابل تغییر، 
افزایش بهره وری از طریق اتوماسیون و کاهش سربارهای ناشی از فرایندها و 

موضوعات مربوط به حقوق و دستمزد 
و پیگیری تخلف و امنیت سایبری کارمندان و کارفرمایان

از جمله حوزه های اصلی در منابع انسانی است که بلاک چین می تواند نقش به 
سزایی در آنها داشته باشد. 

سه. حکم عقل و آیین، هر دو، به محکم کاری و اتقان در کارها و برنامه ها و 
تصمیم هاست. عقل می گوید یا کاری مکن یا اگر کردی باید اساسی انجام دهی. 
پیامبر اکرم )صلی الله علیه وآله( در جریان دفن »سعد بن معاذ« خود وارد قبر او 
شدند و لحد آن را ساختند و آجرها را چیدند و سپس با سنگ و گل بین آجرها را پر 
هُ سَیَبْلَی وَ یَصِلُ  کردند و وقتی از کار فارغ شدند به اصحاب فرمودند: »اِنّی لَاعَلَمُ اَنَّ
اِلَیهِ البَلَاءُ وَ لَکِنَّ اللّهَ یُحِبُّ عَبداً اِذَا عَمِلَ عَمَلًا اَحْکَمَهُ«؛ )من می دانم که آن ]میّت 
یا قبر[ به زودی پوسیده و فاسد و خراب می شود ولی خداوند دوست دارد وقتی 

بنده عملی را انجام می دهد، با محکم کاری انجام دهد(.
در جریان دفن فرزند خود ابراهیم)علیه السلام( نیز نقل شده است وقتی قبر را 
پوشاندند، روزنه ای در قبر بود که حضرت با دست خود آن را صاف کردند و سپس 
فرمودند: »اِذا عَمِلَ اَحَدُکُم عَمَلًا فَلیُتْقَنْ«؛ )زمانی که عملی را یکی از شما انجام 

دادید، محکم و متقن به پایان رسانید(. 
چهار. نمی دانم فیلم وزیر محترم آموزش و پرورش را در بازدید از مدرسه محصور 

در میان آب  دیده اید یا خیر. 
جناب وزیر می فرمایند:

»بابا صدتا دویست تا بلوک بذارید بچه ها برن داخل ...تنبلی نکنید... هیچی 
نمیخواد حاجی... قبول نداری؟...«

نه آقای وزیر؛ قبول ندارم؛ قبول ندارم حاجی. 
مدیریت به سبک »بلوک چینی« را در زمانه ای که صحبت از مدیریت به سبک 
»بلاک چین« و رسیدن به شفافیت حداکثری و پذیرفتن داوری عامه ذی نفعان 

است مطلقا قبول ندارم. 
در آیینی که برای مرده و قبری که دیگر کارکرد ظاهری و مادی ندارد هم به محکم 
کاری و کار اصولی سفارش شده است؛ بازی با سلامت جسم و جان امیدهای 
آینده را مطلقا قبول ندارم و نه تنها قبول ندارم؛ به رویکرد آن مدیر در سایر شئون 

تصمیم گیری اش هم با تردیدِ بسیار خواهم نگریست.
حاجی، من این رویکرد را قبول ندارم و مدیریت به سبک بلوک چینی را برای 
عبور از سرزمین های آب گرفته، برای این کشور و آموزش وپرورش و فرهنگ و 
انسان و آینده آن مهلک و خلاف حکم رسول ظاهری و باطنی می دانم. شرمنده ام 

حاجی... عذرخواهم، آقای وزیر... .

علی جعفر آبادی*

آیت الله جوادی آملی:
مدارس و دانشگاه ها نیروی کار 

ماهر و متخصص تربیت کنند

استاندار قم خبرداد:
صدورحکم خلع ید مراکز آموزشی 

از زمین های هزار هکتاری

اســتاندار قم گفت: پیش از سفر 
رئیس جمهور اداره کل راه و شهر 
سازی به استناد قانون حکم خلع 
ید مراکــزی را کــه در این زمین ها 
اقدامــی انجــام نــداده انــد صادر 
کرده است. شــاهچراغی شامگاه 
یکشــنبه در ارتباط تلفنی با خبر 
۱۸ و ۳۰ دقیقه ســیمای مرکز قم 
1در خصوص دســتور صریح رئیس  2

سخنگوی وزارت امور خارجه:
همه پذیرفته اند که آمریکا نباید 

دوباره از توافق خارج شود

 مرجــع تقلیــد شــیعیان جهان 
گفــت: مدارس و دانشــگاه های ما 
نیــروی کار ماهر و متخصص مورد 
نیاز کشور را تربیت کنند به طوری 
کــه این فرد تحصیل کــرده بتواند 
برای خود کار فراهم کند. آیت الله 
جوادی آملی در دیدار سیدمحمود 
حسینی پور استاندار مازندران که 
آیت اللــه محمدی لائینی نماینده 

امــور  وزارت  ســخنگوی 
خارجــه از پیشــرفت گفت و 
گوهــا و مذاکــرات وین خبر 
داد و گفــت: همــه طرف هــا 
پذیرفته انــد که نبایــد دوباره 
شاهد خروج آمریکا از توافق 
ســعید  باشــیم.  هســته ای 
دوشــنبه  روز  زاده  خطیــب 
در نشســت خبــری در مورد  7

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( بااشاره به تأثیر زیاد بیان معارف 
اهل بیت)ع( در قالب شعر و هنر، گفت: گاهی یک خط شعر از یک موعظه بلند 

منطقی عارفانه تأثیر بیشتری دارد
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار مداحان نوجوان و جوان مرکز قرآن و حدیث 
کریمه اهل بیت)س( و همچنین مداحان استان قم که پیش از ظهرروزدوشنبه 
در سالن محراب حرم بانوی کرامت برگزار شد، با اشاره به این روایت پیامبر)ص( 
که هر کسی دخترم فاطمه را دوست بدارد با من در بهشت است و هر کسی او 
را دشمن بدارد در آتش خواهد بود، اظهار کرد: محبت حضرت زهرا سلام الله 
علیها و اهل بیت)ع( یک امر عاطفی صرف نیست بلکه باید در عمل انسان هم 

اثرگذار باشد.
وی محبت اهل بیت)ع( را رمز کشش و کوشش دانست و گفت: اگر انسان اهل 
بیت را دوست داشته باشد به سمت آنها جذب می شود و برای رسیدن به آنها 

تلاش و جهاد می کند و این رمز مداحی اهل بیت است.
امام جمعه قم با بیان اینکه محبت اگر انسان را جذب کند ارزش دارد و اگر سبب 
پیروی و تبعیت نشود ارزشی ندارد، افزود: افرادی که از روی بی معرفتی دم از 
محبت می زنند و از پیروی و تبعیت از رفتار اهل بیت)ع( چیزی نمی گویند مسیر 

درستی را نمی روند زیرا محبت بدون تبعیت دروغ است.
وی خاطرنشان کرد: خداوند در قرآن از زبان پیامبر)ص( می گوید اگر خدا 

را دوست دارید باید از رسول خدا تبعیت کنید که نشان می دهد محبت بدون 
اطاعت معنی ندارد. سعیدی با اشاره به تأثیر زیاد بیان معارف اهل بیت)ع( در 
قالب شعر و هنر، گفت: گاهی یک خط شعر از یک موعظه بلند منطقی عارفانه 

تأثیر بیشتری دارد.

آیت الله سعیدی دردیدارمداحان استان قم:
گاهی یک خط شعر از یک موعظه بلند تأثیر بیشتری دارد

آگهی خرید خدمات مشاوره
شهرداری قم در نظر دارد به استناد آیین نامه خرید خدمات مشاوره مصوب ۱۳۸۸/۱۰/۰۱، از 
موسسات، شرکت ها و مراکز ذیصلاح و دارای توانمندی و سابقه فعالیت در امور مرتبط، جهت 
شناسایی و شرکت در خرید خدمات مشاوره با موضوع " تولید محتوای رسانه ای-تبلیغاتی" 

دعوت به عمل آورد. 
شنبه   روز  لغایت   ۱4۰۰/۱۱/۰5 مورخ  سه شنبه  روز  از  اسناد:  تحویل  و  دریافت  مهلت 

۱4۰۰/۱۱/۱۶خواهد بود. 
جهت پاسخگویی به سؤالات تخصصی با شماره تلفن  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل 

شهرداری قم )اداره ارتباطات رسانه ای( تماس حاصل فرمایید.  تلفن  : ۰۲۵-۳۶۱۰۴۱۰۴
نشانی  به  قم  شهرداری  مناقصه گران  سامانه  به  مراجعه  اسناد:  الکترونیکی  دریافت  محل 
اقدام نمایند.  به ثبت نام در سامانه  ابتدا نسبت  peyman.qom.ir.  متقاضیان می بایست 

شماره تماس اداره پیمان ها :  ۰۲۵-۳۶۱۰۴۳۰۹
– شهرداری  بنیادی  – جنب بوستان شهید  امام موسی صدر  بلوار   – محل تسلیم اسناد: قم 
مرکزی – طبقه ششم – اداره کل حراست و امور محرمانه. )ساعت دریافت پیشنهاد: روزهای 

شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:۳۰ الی ۱4:۰۰و روزهای پنج شنبه ساعت ۱۳:۰۰(
جهت دریافت اسناد وجهی اخذ نمی گردد.

WWW.QOM.IR اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم

اطلاعیه

  

برخی  اجباری  ارایه  گفت:  قم  استان  اطلاعات  فن آوری  و  ارتباطات  مدیرکل   
خدمات پُستی و یا سایر خدمات دستگاه های اجرایی در تمام دفاتر پیشخوان این 
استان ممنوع می باشد. جواد غلامپور درجلسه کارگروه دفاتر پیشخوان خدمات 
دولت افزود: دفاتر پیشخوان صرفا مجاز به اطلاع رسانی خدمات نوین و باارزش 
افزوده پستی بوده و ارباب رجوع درانتخاب نوع خدمات مخیر هستند. وی اظهار 
داشت: جمع آوری مرسوله های پُستی از دفاتر پیشخوان از وظایف اداره کل پُست 
استان بوده و کمبود خودرو و مشکل جمع آوری مرسوله های پُستی در اسرع وقت 

معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم با اشاره به حمایت های بیمه ای 
درمان ناباروری گفت: با اقدامات و حمایت های انجام شده دیگر مسائل و مشکلات 
مالی مانع درمان ناباروری برای زوجین نیست. لیلا ناصرپور در گفت و گویی بیان 
کرد: از بزرگترین چالش های زوجین مباحث تامین مالی است، تلاش همواره ما 
این بوده که بتوانیم مسیری را هموار کنیم تا مراجعین مرکز درمان ناباروری جهاد 
دانشگاهی واحد استان قم "رویا" بتوانند به هدفشان که همان فرزندآوری است 
دست پیدا کنند و در حال حاضر این تلاش به نتیجه رسیده است. ناصرپور ادامه 

مدیرکل ارتباطات وفن آوری اطلاعات استان قم:
ارایه اجباری خدمات پستی در دفاتر پیشخوان ممنوع است

معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم :
مشکلات مالی دیگر مانع درمان ناباروری نخواهد بود
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جشن تکلیف 4۵۰ دختر نومکلف 
درحرم مطهرحضرت معصومه)س(



سه شنبه-5 بهمن ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25441

همه گیری از سر باز کُنی
با  کووید۱۹  ویروس  مجدّد  خیزش  با  هم زمان 
سویه ی اُمیکرون در جهان و بروز نگرانی ها از سوی 
سازمان های مرجع مانند سازمان بهداشت جهانی، 

در روز ۲۸ دی و در نشست مشترک وزرای کشور، علوم و آموزش و پرورش نظراتی 
اعلام می شود که می تواند از منظر تفکر انتقادی به چالش کشیده شود.

در این نشست، سردار احمد وحیدی بیان می کند: ادامه ی تعطیلی مراکز 
علمی به آینده ی علمی کشور آسیب می زند و وزیر آموزش و پرورش می گوید: باید 
برای نجات آموزش کشور، مدارس حضوری شوند. پس از این جلسه، وزیر کشور 
به نشست شوراهای آموزش و پرورش می رود و پس از آن در جمع خبرنگاران در 

لحنی دستوری بر الزامی بودن حضور دانش آموزان در مدارس تأکید می کند.
حال، سوال مهم این است که آیا همان طور که وزیر کشور می گوید تعطیلی 
مراکز علمی به آینده ی علمی کشور آسیب می زند و یا آن گونه که وزیر آموزش و 
پرورش بیان می کند نجات آموزش در گرو حضوری شدن مدارس است؟ به این دو 
نظر، نظرات بخش قابل توجهی از والدین دانش آموزان را هم بیفزایید که درمانده 
و خسته از سروکله زدن با فرزندان شان معتقدند علت اُفت تحصیلی فرزندشان، 
آموزش مجازی و دوری از محیط مدرسه بوده است. آیا واقعاً این گروه از والدین 

درست می گویند؟
دکتر الیزابت لافتس، روان شناس برجسته و استاد مشهور دانشگاه کالیفرنیا، که 
بیش از پنجاه سال در زمینه ی حافظه تحقیق کرده، می گوید: حافظه وضعیت 
ایستا و ثابتی ندارد و به همین دلیل، خاطرات ما به مرور زمان دستخوش تحریف 
می شوند. می توان بر اساس همین یافته ی علمی، بیانات وزرای کشور و آموزش 
و پرورش و نظر والدین دانش آموزان را به چالش کشید. آیا قبل از همه گیری 
کرونا حال آموزش و پرورش خوب بوده است؟ آیا پس از همه گیری ما شاهد اُفت 

تحصیلی و کاهش انگیزه ی دانش آموزان هستیم؟
متأسفانه همه ی شواهد موجود نشان می دهند که اُفت تحصیلی دانش آموزان 
در مدارس و کیفیت پایین آموزش دانشجویان در دانشگاه ها بسیار قبل تر از 
از همین رو،  پُرشتابی داشته است.  و روند  بود  آغاز شده  همه گیری کووید۱۹ 
سال هاست که متخصصان آموزش فریاد کشیده اند که به ده ها علت، آموزش 
در کشور ما مسیری خطرناک را در پیش گرفته و مدرک گرایی چون موریانه ای 
ستون های آموزش کشور را از درون تُهی کرده است. و البته این فریادها تاکنون 
و  سیاست گذاران  دغدغه های  میان  جایی  آموزش  چراکه  نبرده،  جایی  به  ره 
دولتمردان نداشته و ندارد و سهم نزولی آموزش و پرورش از بودجه ی کشور یکی 
از شواهد این ادعا است. از طرف دیگر، باید از والدین نگرانی که دوری از مدرسه 
را علت اصلی اُفت تحصیلی، کم توجهی، پرخاشگری و ده ها رفتار نابهنجار دیگر 
می دانند، پرسید: آیا قبل از همه گیری شاهد این مسائل در فرزندتان نبودید؟ آیا 
شیوه ی تربیتی منفعلانه ای که این روزها بیش از هر زمان دیگری الگوی اصلی 
فرزندپروری در ایران شده، سهمی در بروز این مسائل ندارد؟ و به طور کلی، آیا نقش 

والدینی در خانواده ی ایرانی به درستی ایفا می شود؟
می توان  که  است  نوشتار  و  مقاله  چندین  موضوع  سوالات،  این  از  یک  هر 
در عرصه ی  روزها  این  آنچه  کلی  به طور  اما  پرداخت.  آن ها  به  مبسوط  به طور 
و  امر  از سوی مسئولان  فرافکنی گسترده  و می شنویم یک  آموزش می بینیم 
خانواده هاست. دولتمردان برای عادی سازی شرایط جامعه به شکستن آخرین 
دژ، یعنی حضوری شدن مدارس و دانشگاه ها، می اندیشند و خانواده ها برای 
فرار از مسئولیت سنگین والدینی به حضور فرزندان شان در مدارس و دانشگاه ها 
اصرار می کنند. و دریغ که در این مسیر، نه قرار است نگاه سیاستگذاران به آموزش 
تغییری کند و جایگاه آموزش و پرورش در سیاست گذاری ها به بالاترین درجه ی 
اهمیت صعود کند و نه قرار است سبک فرزندپروری منفعلانه ی بخش زیادی از 

خانواده های ایرانی جایش را به سبک قاطعانه بدهد.
در این دو سال، کم نبوده اند عالمان علوم انسانی که از فرصت همه گیری سخن 
گفته اند؛ دانشمندانی که عمدتاً در کشورهای غربی با نوشتن مقاله های متعدد 
از فرصت همه گیری کووید۱۹  به سیاست گذاران توصیه کرده اند که می توان 
برای تغییر در سیاست گذاری ها استفاده کرد. در برخی از کشورها این توصیه ها 
شنیده و به کار بُرده شد ولی در اغلب کشورها از جمله کشور ما با بی اعتنایی 
سپرده  فراموشی  به  عادی سازی  و  عادی انگاری  پُرشتاب  فرایند  در  و  مواجه 
شده و می شود. به ویژه اکنون که کووید با سویه ی اُمیکرون نشان داده که قصد 
ایستادن ندارد و نقش واکسیناسیون در مقاومت در برابر ابتلا را هم به سُخره گرفته 
است. سیاستگذاران و حکمرانان در این فرایند تنها به رفع موانع عادی سازی 
می اندیشند و پس از عادی شدن مأموریت شان تمام می شود و از این رو، دیگر 
کسی شاهد حضور وزیر کشور در جلسه ی شوراهای استانی آموزش و پرورش و 
نشست مشترک ایشان با وزرای علوم و آموزش و پرورش نخواهد بود. والدین نیز 
از سوی دیگر، پس از عادی سازی و بازگشت فرزندان شان به مدارس مانند عادت 
مألوف شان مسئولیت رفتارهای نابهنجار و اُفت تحصیلی فزاینده ی فرزندان شان 
را به مدارس نسبت داده و فریاد اعتراض شان بلند خواهد بود. و ما همچنان دوره 

می کنیم شب را و روز را، هنوز را.
* روان شناس و مشاور تحصیلی

آیت الله جوادی آملی:

مدارس و دانشگاه ها نیروی کار
 ماهر و متخصص تربیت کنند 

 مرجع تقلید شیعیان جهان گفت: مدارس و دانشگاه های ما نیروی کار ماهر و 
متخصص مورد نیاز کشور را تربیت کنند به طوری که این فرد تحصیل کرده بتواند 

برای خود کار فراهم کند. 
سیدمحمود حسینی پور استاندار مازندران با آیت الله جوادی آملی دیدار و گفتگو 
کرد. آیت الله جوادی آملی در این دیدار که آیت الله محمدی لائینی نماینده ولی فقه 
در استان مازندران نیز حضور داشت، گفت: استان مازندران دو خصیصه ممتاز دارد؛ 
اول نعمت های فراوانی است که خدای سبحان به این استان عطا کرده که زمینه 
اقتصادی خوبی را برای این استان فراهم کرده است در واقع مازندران استان زرخیز 
و سرزمین برکت است. وی اظهار داشت: خصیصه دوم این استان این است که 
مردم بزرگ و بزرگوار و تاریخ پرافتخاری دارد. وجود امنیت، برکات الهی فراوان، مردم 
ولایتمدار و سابقه تاریخی درخشان، این فرصت را فراهم کرده که استان مازندران 
زمینه بالقوه خوبی برای پیشرفت و توسعه داشته باشد و اگر این اضلاع را جمع کنیم 
اداره کردن این استان کار آسانی است. آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: مهمترین 
کار این است که مدارس و دانشگاه های ما نیروی کار ماهر و متخصص مورد نیاز 
کشور را تربیت کنند طور که این فرد تحصیل کرده بتواند برای خود کار و اشتغال 
فراهم کند. آموزش و پرورش و دانشگاه ها باید بتوانند فارغ التحصیلان خود را 

طوری تربیت کنند که این فارغ التحصیلان بتوانند خود را اداره کنند.
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جشن تکلیف ۴۵۰ دختر نومکلف
 درحرم مطهرحضرت معصومه)س( 

جشن تکلیف ۴۵۰ دختر نو مکلف در قالب جشن شده ام ۹ ساله به مناسبت ایام 
ولادت حضرت زهرا سلام الله علیها به میزبانی حرم مطهر بانوی کرامت روز دوشنبه  
برگزار شد.  به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، 
جشن تکلیف دختران نو مکلف به میزبانی حرم مطهر بانوی کرامت و با همت واحد 
فرهنگی خواهران در شبستان حضرت زهرا سلام الله علیها برگزار شد. در این مراسم 
۴۵۰ دختر نو مکلف از شهرهای مختلف جشن عبادت خود را همزمان با میلاد 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها با رعایت دستورالعمل های بهداشتی در آستان 
مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها برگزار کردند. این مراسم با اجرای برنامه های 
شاد و متنوعی از جمله اجرای سرود، اجرای برنامه مجری با عروسک، دست بوسی 
مادران و خواندن سوگندنامه و اهدای جوایز به افراد برگزیده همراه بود و در پایان همه 
دانش آموزان میهمان سفره تبرکی حرم مطهر بانوی کرامت شدند.گفتنی است سه 

جشن دیگر نیز در تاریخ های ۶، ۹ و ۱۳ بهمن ماه جاری برگزار خواهد شد.

مهدی ملک محمد*

اخبار

رییس جمهور در دیدار وزیر خارجه توگو:

تحکیم روابط با کشورهای قاره آفریقا 
با جدیت بیشتری پیگیری می شود

از  آفریقا  قاره  کشورهای  با  روابط  تحکیم  و  برقراری  اینکه  بیان  با  جمهور  رییس   
اولویت های سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران است،  گفت: در دوره جدید، روند 
توسعه همه جانبه سطح همکاری با کشورهای آفریقایی در حوزه های مختلف اقتصادی، 

تجاری و سیاسی با قوت و جدیت بیشتری پیگیری خواهد شد. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز دوشنبه در دیدار »رابرت دوسی« وزیر امور خارجه 
توگو با بیان اینکه کشورهای آفریقایی از ذخایر طبیعی، معدنی و نیروی انسانی غنی و 
با استعدادی برخوردار هستند، اظهار داشت: تهران بدنبال توسعه همه جانبه روابط با 
کشورهای آفریقایی از جمله توگو در راستای منافع مشترک ملت ها است. رییسی با بیان 
اینکه غربی ها در طول تاریخ عمدتا بدنبال استعمار و استثمار کشورهای قاره آفریقا بوده 
و امروز نیز به اَشکال مختلف امیال و منافع خود را در این قاره دنبال می کنند، خاطرنشان 
کرد: تلاش مردم این قاره برای حفظ استقلال خود ارزشمند است و موفقیت شان در گرو 
تاکید بر هویت ملی، فرهنگی و ایستادگی در مقابل زیاده طلبی ها است. رییس جمهور 
تصریح کرد: کشورهای آفریقایی از ظرفیت های لازم برای توسعه و بالندگی برخوردار 
هستند و جمهوری اسلامی ایران از استقلال، پیشرفت و رفاه مردم آفریقا حمایت می کند. 
»رابرت دوسی« وزیر امور خارجه توگو نیز در این دیدار با تاکید بر اینکه کشورش خواهان 
برقراری روابط گسترده و همه جانبه با جمهوری اسلامی ایران است، اظهارداشت: »لومه« 
به رویکردهای تهران در روند توسعه روابط اعتماد و اطمینان دارد و امیدوار است سیاست 
توسعه همکاری های اقتصادی با آفریقا با شراکت متقابل تقویت شود. وزیر امورخارجه 
توگو با محکوم کردن تحریم های ظالمانه غرب علیه کشورها و ملت های مستقل،  تاکید 
کرد: ما خواهان همکاری های مشترک با ایران برای فعال کردن ظرفیت هایمان در راستای 

منافع متقابل هستیم.

 امیرعبداللهیان: 

هنوز برای مذاکره مستقیم با آمریکا 
به جمع بندی نرسیده ایم

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: آمریکایی ها مکرراً برای مذاکره درخواست دارند، اما 
هنوز به این مسأله در جمع بندی های خودمان نرسیده ایم. 

حسین امیرعبداللهیان در جمع خبرنگاران در پاسخ  به سوالی مبنی بر اینکه با رسیدن 
طرف ها بر مرحله تصمیم سیاسی احتمال دیدار وزیران خارجه ایران و ۴+۱ در وین وجود 
دارد؟ گفت ما فعلا مذاکرات را در سطح کارشناسان ارشد و مدیران کل وزیران خارجه 
تنظیم کردیم و امیدواریم در همین سطح وارد پروسه اجرا شویم و نیاز به دیدارهای سطح 
بالا نباشد اما متناسب با پیشرفت مذاکرات درباره هر نوع اقدام دیگر تصمیم گرفته می 
شود. وی تصریح کرد: آنچه برای ما مهم است و اگر دقت کرده باشید سعی داریم در صدر 
اخبار موضوع مذاکرات وین را قرار ندهیم این است که زمانی مردم در جریان دقیق مسایل 
قرار گیرند که در میز مذاکرات اتفاق خوبی رخ داده شود. امیدوارم به آن نقطه نزدیک 
شویم. وی درباره مذاکرات مستقیم با آمریکا در وین گفت: آمریکایی ها مکرراً برای مذاکره 
درخواست دارند اما هنوز به این مسأله در جمع بندی های خودمان نرسیدیم. وزیر خارجه 
درباره سفرش به هند و سریلانکا گفت: همتای من در چهار ماه گذشته دو بار به ایران آمده 
است و از روابط سیاسی و اقتصادی خوبی با هند برخورداریم و موضوعات متنوع سیاسی 
و اقتصادی و همکاری ها در حوزه فناوری بین دو کشور جریان دارد. در سریلانکا هم علاوه 
بر مذاکرات دو جانبه در حوزه صدور خدمات فنی مهندسی و اجرای پروژه هایی از جمله 
سد سازی و نیروگاه اقدامات مهمی انجام شده که در پیگیری آن موضوعات این سفر انجام 
می شود. وی درباره سفر اردوغان به ایران تصریح کرد: در آخرین دیدار بین آقای دکتر 
رییسی و آقای اردوغان در حاشیه نشست سران اکو در عشق آباد توافق شد کمیسیون 
عالی همکاری های جمهوری اسلامی ایران و جمهوری ترکیه در تهران برگزار شود و 
امیدواریم در آینده نزدیک این اجلاس را برگزار کنیم و همزمان هم ممکن است نشست 

سه جانبه سران آستانه را بتوانیم برگزار کنیم اما همه چیز به شرایط کرونایی بستگی دارد.
 

 فرمانده کل انتظامی کشور خبر داد:

ارائه سالانه بیش از ۱۰۰ میلیون
 خدمت انتظامی به مردم

 فرمانده کل انتظامی کشور به ارائه بیش از ۱۰۰ میلیون خدمت در طول یک سال به 
مردم اشاره کرد و گفت: بطور قطع این حجم از خدمات بدون حمایت همسران کارکنان 

میسر نخواهد شد و خانواده ها نیز در این خدمات دهی به مردم نقش دارند. 
سردار حسین اشتری روز دوشنبه در نهمین محفل انس پیشکسوتان عرصه جهاد و 
شهادت و پنجمین مرحله تجلیل از همسران فرماندهان دوران دفاع مقدس با تاکید بر 
اینکه پیشکسوتان افتخاری برای مجموعه انتظامی محسوب می شوند، افزود: عزیزان 
پیشکسوت با استفاده از اندوخته های تجربی خود می توانند در موفقیت های پلیس در 
زمینه های کشف جرایم، فناوری، ارتقای فرهنگ و نظم و انضباط ترافیکی، ارتقاء امنیت و 

پیشگیری انتظامی و اجتماعی سهیم و ما را در انجام ماموریت ها یاری بخشند.
را  خود  ایران  اسلامی  جمهوری  انتظامی  امروز  افزود:  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
حافظ ارزش های انقلاب اسلامی، جان و مال و ناموس مردم عزیز و شهیدپرور می داند 
و در کنار توجه به تجهیزات نوین و روزآمد، توانمندسازی معنوی کارکنان انتظامی نیز از 
اولویت های اساسی محسوب آن می شود زیرا اگر بال های معنویت خود را تقویت نکنیم 
نخواهیم توانست پرواز کنیم و به اوج برسیم. سردار اشتری با تجلیل و قدردانی از سال ها 
خدمتگزاری صادقانه پیشکسوتان به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، خاطرنشان 
کرد: پیشکسوتان می توانند با کوله باری از تجربه و اندیشه که ماحصل سالیان متمادی 
خدمت صادقانه است در راستای تامین نظم و امنیت جامعه یار و یاور کارکنان مجموعه 
انتظامی باشند که در همین راستا تکریم این همکاران در واقع ارج نهادن به ارزش های 
والای انسانی و اخلاقی است. سردار اشتری در بخش دیگری از سخنان خود به ارائه بیش 
از ۱۰۰ میلیون خدمت در طول یک سال به مردم اشاره کرد و گفت: قطعا این حجم از 
خدمات بدون حمایت همسران کارکنان میسر نخواهد شد و خانواده ها نیز در این خدمات 
دهی به مردم نقش دارند. فرمانده کل انتظامی کشور با اشاره به تقدیم حدود ۱۴ هزار 
شهید از مجموعه انتظامی کشور از ابتدای انقلاب، دوران دفاع مقدس و در راه نظم وامنیت 
اظهار داشت: این در حالی است که انتظامی کشور ۲۰ هزار جانباز و ۲ هزار آزاده نیز دارد.

  
سخنگوی کمیسیون ماده ۱۰ احزاب:

یک فعال سیاسی نمی تواند همزمان
 عضو موثر چند حزب باشد

 دبیر و سخنگوی کمیسیون ماده ۱۰ قانون نحوه فعالیت احزاب و گروه های سیاسی با 
بیان اینکه براساس قانون هیچ شخصی نمی تواند همزمان عضو موثر بیش از یک حزب 
باشد، گفت: عضو موثر به اعضای شورای مرکزی، دبیر کل، هیات موسس و مسوولان 

استانی گفته می شود. 
نحوه  قانون  ماده ۱۰  کمیسیون  خبری  نشست  در  دوشنبه  روز  اسلامی  محسن 
فعالیت های احزاب و گروه های سیاسی، با بیان اینکه براساس قانون هیچ شخصی 
نمی تواند همزمان عضو موثر بیش از یک حزب باشد، در تعریف عضو موثر به بند ۴ ماده 
۱۰ قانون نحوه فعالیت های احزاب و گروههای سیاسی استناد کرد و گفت: عضو موثر 
به اعضای شورای مرکزی، دبیر کل، هیات موسس و مسوولان استانی گفته می شود و از 

همه فعالان حزبی درخواست می کنیم به این دستورالعمل قانونی توجه کنند.
مدیر کل دفتر امور سیاسی وزارت کشور همچنین با استناد به بند ۱ ماده ۱۱ قانون 
انجام  ماده ۱۰  کمیسیون  در  مرکزی  شورای  اعضای  بررسی  فرایند  گفت:  احزاب، 
می شود.  بنابراین از احزاب درخواست می کنم به محض تغییر در شورای مرکزی، موارد 
را به کمیسیون ماده ۱۰ اعلام کنند تا کمیسیون، اعضا را تایید کند و هرگونه اظهارنظر 

شورای مرکزی باید بعد از تایید باشد.
 

دبیر شورای عالی امنیت ملی:

 راهبرد متوازن سازی روابط خارجی 
با قدرت پیگیری خواهد شد

 دبیر شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه راهبرد متوازن سازی روابط خارجی ایران 
با قدرت پیگیری خواهد شد، گفت: مسکو، پکن و وین برای تامین منافع ملی ایران 
نقش مکمل دارند و دوگانه های میدان و دیپلماسی یا شرق نگری و غرب محوری، همگی 
آدرس های غلط است.  »علی شمخانی« عصر دوشنبه در حساب کاربری توییتر خود 
نوشت: راهبرد متوازن سازی روابط خارجی با قدرت پیگیری خواهد شد. مسکو، پکن و 
وین برای تامین منافع ملی ایران نقش مکمل دارند. دبیر شورای عالی امنیت ملی تاکید 
کرد: دوگانه های میدان و دیپلماسی یا شرق نگری و غرب محوری، همگی آدرس های 

غلطی است که کارکرد سیاست خارجی را در ادوار گذشته محدود کرد.

تاسیسات  باندی و شبکه ای مشمول  اینکه سارقین  بیان  با   رییس قوه قضاییه 
ارفاقی نظیر آزادی مشروط نمی شوند، به دادستان ها تاکید کرد با این دسته سارقان 
بدون اغماض و مماشات برخورد کنند.  به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضائیه، 
جلسه  در  دوشنبه  روز  اژه ای،  محسنی  غلامحسین  حجت الاسلام والمسلمین 
شورای عالی قوه قضاییهبا اشاره به حملات وحشیانه و ددمنشانه اخیر دشمنان 
امت اسلامی علیه مردم مظلوم یمن، از ستاد حقوق بشر خواست تا با استفاده از 
ابزارهای نوین موجود و همچنین با همکاری سایر دستگاه های دولتی و حکومتی و 
نهادهای مردمی در ایران و جهان، بیش ازپیش به شناساندن و معرفی مصادیق نقض 
حقوق بشر و جنایات انسانی رخ داده در یمن از سوی دشمنان آشکار امت اسلامی 
بپردازد. محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز شورای عالی قوه قضاییه با تبیین انواع 
مختلف رسیدگی های قضایی، به آن دسته از پرونده های کیفری و حقوقی اشاره کرد 
که رسیدگی به آن ها در یک فرایند زنجیره وار و متصل ممکن می شود؛ رئیس عدلیه 
این قبیل پرونده ها را در زمره رایج ترین و پرشمارترین پرونده های مطرح رسیدگی در 
دستگاه قضایی دانست و بر همین اساس بر ضرورت اتقان امور و لحاظ ملکه عدالت در 

تمامی مراحل مختلف فرایند رسیدگی به یک پرونده قضایی تاکید کرد.
عدالت شخص قاضی در صدور حکم کافی نیست

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه حلقه و محصول نهایی فرایند رسیدگی به یک پرونده 
قضایی در حکم و رأی قاضی متبلور می شود، به تشریح مراحل مختلف رسیدگی به 
یک پرونده قضایی پرداخت و گفت: عدالت شخص قاضی در صدور حکم کافی نیست 
مرحله تحقیقات پیش از تشکیل یک پرونده قضایی، مرحله تحقیقات در حین و بعد از 
تشکیل یک پرونده قضایی، مرحله احضار و جلب متهمین، مرحله کارشناسی پرونده 
و سایر مراحل، ازجمله حلقه های یک فرایند رسیدگی قضایی است که ضرورت دارد 
در تمامی این مراحل و حلقه ها نظارت ویژه و مبسوط از سوی قاضی و مقامات قضایی 

اعمال شود تا کوچک ترین تخطی از عدالت صورت نگیرد.
رئیس دستگاه قضا در همین زمینه بر ضرورت اتقان اموری که توسط اشخاص 
معاضدت کننده به قاضی انجام می گیرد نیز تاکید کرد و گفت: در مراحل و حلقه های 
و  ضابطین  توسط  باید  قضایی  پرونده  یک  به  رسیدگی  فرآیند  متعدد  و  مختلف 
کارشناسان از ابزارها و تجهیزاتی بهره گرفته شود که ضریب وقوع خطا و اشتباه در آن ها 
وجود نداشته باشد؛ چراکه حتی اگر تنها در یک مرحله از فرآیند رسیدگی به پرونده، 
سهواً خطا و اشتباهی رخ دهد، ممکن است در رأی نهایی صادرشده توسط قاضی 
تأثیر بگذارد و ما را از هدف نهایی و غایی خود که تحقق عدالت و رسیدگی منصفانه و 

حق مدرانه به تظلم خواهی مظلومان و افراد است دور کند.
»ارائه آموزش و حرفه آموزی مستمر قضات و سایر اشخاص دخیل در فرآیند رسیدگی 
به پرونده های قضایی نظیر دادیاران، بازپرس ها، ضابطین و کارشناسان« ازجمله 

تاکیدات رئیس دستگاه قضا به »معاونت منابع انسانی« در جریان جلسه امروز شورای 
عالی قوه قضاییه بود؛ حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای بر همین اساس 
تصریح کرد: برای اطمینان پیدا کردن مجموعه تشکیلات قضایی از رعایت و لحاظ 
نهایت عدالت و دقت در فرآیندهای مختلف رسیدگی به پرونده های قضایی، بخش های 
نقل وانتقال  »کمیسیون  انسانی«،  منابع  »معاونت  ازجمله  قضا  دستگاه  مختلف 
قضات« و »کمیته انتصابات« دارای تکالیف و مسئولیت هایی هستند که این تکالیف 

و مسئولیت ها باید به نحو احسن انجام گیرد.
تسهیلات و تأسیسات ارفاقی شامل حال سارقین سابقه دار

 باندی و شبکه ای نمی شود
محسنی اژه ای در ادامه نشست شورای عالی قوه قضاییه با بیان اینکه عنوان اتهامی 
سرقت در صدر عناوین مجرمانه کشور قرار دارد و بیشترین پرونده های مطرح رسیدگی 
در دادسراها به آن اختصاص دارد، به دادستان های سراسر کشور تکلیف کرد که با 
هماهنگی با نیروی انتظامی نسبت به سارقینی که موجبات آزار مردم را از این طریق 
فراهم می آورند و حس ناامنی در جامعه ایجاد می کنند بدون هرگونه اغماض و مماشات 
برخورد کنند. قاضی القضات در همین رابطه متذکر شد که تسهیلات و تأسیسات 
ارفاقی نظیر »آزادی مشروط« و »عفو« شامل حال سارقین سابقه دار، باندی و شبکه ای 

نمی شود.
ماموریت دادستان کل کشور و سازمان بازرسی در خصوص مسئله رمزارزها

موضوع »رمزارزها« و خطراتی که ممکن است از این ناحیه در آینده دارایی های 
مردم را تهدید کند و برای دولت دردسرآفرین شود، از دیگر مقوله های مطرح شده از 
جانب رئیس عدلیه در نشست امروز شورای عالی قوه قضاییه بود؛ رئیس دستگاه قضا 
بر همین اساس دادستان کل کشور و سازمان بازرسی را مأمور کرد تا از بانک مرکزی 
بخواهند هر چه زودتر در قبال مسئله رمزارزها و همچنین تشریح وظایف دستگاه های 

مختلف در این رابطه شفاف سازی کند.
موضوع مصادیق تغییر کاربری باید برای مردم و مجری قانون شفاف باشد

امروز شورای عالی قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین  در بخش دوم جلسه 
محسنی اژه ای به دادستان کل کشور مأموریت داد موضوع اعلام جرم دیرهنگام از 
سوی دستگاه های ذی ربط در زمینه تغییر کاربری های غیرمجازی که مشمول مرور 
زمان شده اند را در جلسه آینده شورای حفظ حقوق بیت المال مطرح کند تا اگر در این 

زمینه نیاز به اصلاح یا تغییر قانون وجود دارد، اقدامات لازم صورت بگیرد.
رئیس دستگاه قضا در همین زمینه گفت: اعلام جرم دیرهنگام از سوی دستگاه های 
ذی ربط در زمینه تغییر کاربری های غیرمجازی که مشمول مرور زمان شده اند، علاوه 
بر آنکه به یک منشأ تشکیل پرونده های بی نتیجه در دستگاه قضایی تبدیل شده، یک 
راه فرار و مفر گریزی نیز برای متخلفان ایجاد کرده است. وی روند ساخت وسازهای 
غیرقانونی در اراضی ملی، منابع طبیعی، حریم و بستر رودخانه ها، تغییر کاربری اراضی 
زراعی و نیز اهمال و عدم لحاظ جنبه های پیشگیرانه از سوی برخی دستگاه های 
ذی ربط و همچنین تعدد دستگاه هایی که برای ساخت وسازها اقدام به صدور مجوز 
می کنند را رویه ای نامطلوب و فسادزا دانست. محسنی اژه ای در همین رابطه تصریح 
کرد: مردم، دولت، مجلس و قوه قضاییه از وضعیت کنونی تغییر کاربری ها به هیچ وجه 
راضی نیستند؛ دستگاه های مختلفی مجوز می دهند و ساخت وساز می شود و سپس 
قوه قضاییه به واسطه تخلفی که صورت گرفته بنای ساخته شده را خراب می کند و بعداً 
دوباره مسائل و مشکلات عدیده ای به واسطه این تخریب ها ایجاد می شود. رییس 
دستگاه قضا تاکید کرد موضوع مصادیق تغییر کاربری باید برای مردم و مجری قانون 

شفاف باشد و ابهامی در این زمینه وجود نداشته باشد.

رییس قوه قضاییه:

 با سارقان باندی و شبکه ای بدون اغماض برخورد شود

 سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ مجلس 
درسال  دستمزد  و  حقوق  حداقل  اسلامی  شورای 
۱۴۰۱ را مبلغ ۵ میلیون ۶۰۰ تومان اعلام کرد و از 

حذف سه دهک بالا برای دریافت یارانه خبر داد. 
رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
امروز  خبری  نشست  در  کشور،  کل   ۱۴۰۱ سال 
)دوشنبه، ۴ بهمن ماه( خود گفت: براساس مصوبه 
کمیسیون تلفیق درخصوص حقوق دریافتی، حداقل 
حقوق پیشنهادی دولت در لایحه بودجه از ۴ میلیون و 
۵۰۰ هزار تومان به ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان افزایش 
یافت که بر این اساس کف حقوق افزایش حدود ۲۴ 
لایحه  در  دولت  پیشنهادی  مبلغ  به  نسبت  درصدی 
داشته است. در نشست نوبت عصر امروز تبصره ۱۲ در 
زمینه حقوق کارکنان بررسی می شود که اخبار آن به 

محض تصویب شدن اطلاع رسانی می شود.
 ۱۴۰۱ بودجه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: با موافقت اعضای 
حداقل  آینده  سال  بودجه  لایحه  تلفیق  کمیسیون 
حقوق بازنشستگان نیز در سال آینده ۵ میلیون تومان 
تعیین شد و همچنین حقوق های پرداختی به کارکنانی 
که بیش از ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان دریافت  کنند 

»حداقل« ۱۰ درصد افزایش پیدا می کند. 
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  داد:  ادامه  وی 
پایگاه  از  استفاده  با  ها   یارانه  هدفمندی  سازمان  و 
ظرف  حداکثر  شدند  موظف  ایرانیان  رفاه  اطلاعات 
۳ ماه پس از ابلاغ قانون بودجه، ضمن دهک بندی 
کلیه خانوارها نسبت به حذف خانوارهای پردرآمد برای 

دریافت یارانه های نقدی و معیشتی اقدام کنند.
زارع تصریح کرد: منابع ارزی مندرج در تبصره ۱۴ 
بودجه بودجه سال آینده باید بلافاصله توسط شرکت 
شده  افتتاح  ارزی  حساب  به  نفت  وزارت  تابع  های 
توسط خزانه داری کل کشور نزد بانک مرکزی واریز، 
سپس در سامانه ETS تصویر و به حساب ریالی سازمان 

هدفمندی یارانه ها واریز شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به اینکه 
مبلغ کلی تبصره ۱۴ مربوط به هدفمندی یارانه ها در 
لایحه پیشنهادی دولت حدوداً ۴۷۰ همت بود که در 
کمیسیون تلفیق میزان ۵۴۷ همت مصوب شد، ادامه 
داد: جزئیات منابع هدفمندی یارانه ها شامل ۷۵ هزار 
و ۴۰۰ میلیارد تومان درآمد حاصل از فروش داخلی 
از  حاصل  دریافتی  همت   ۲۰۷ ، نفتی  های  فرآورده 
فروش صادراتی فرآورده های نفتی ، ۸۴ هزار و ۷۰۰ 

گاز  داخلی  فروش  از  دریافتی حاصل  تومان  میلیارد 
طبیعی ، ۷ همت صادرات LPG و پخش فرآورده های 
نفتی ایران ،۲۶ همت فروش داخلی و صادرات اتان و 
LPG و گوگرد ، ۲۶ همت شرکت ملی گاز ، ۹۴ هزار 
و ۴۰۰ میلیارد تومان منابع حاصل از اصلاح نرخ گاز 
سوخت پتروشیمی ها و پالایشگاه ها و صنایع پایین 
دستی مجتمع های احیای فولاد و مصارف مربوط به 
آب، برق، اکسیژن و  معوقات و مازاد درآمد ۵۲ هزار و 

۵۰۰ میلیارد تومان تعیین شد.
وی افزود: براساس مصوبه کمیسون تلفیق، حساب 
های شرکت های زیرمجموعه وزارت نفت باید نزد بانک 
مرکزی و به حساب خزانه داری کل کشور انتقال داده 
شوند. زارع تصریح کرد: وزارت راه و شهرسازی از طریق 
شرکت مادرتخصصی عمران شهرهای جدید، سازمان 
ملی زمین و مسکن و شرکت بازآفرینی شهری ایران 
مجاز شد تا سقف ۲۳ هزار میلیارد تومان از محل منابع 
داخلی و یا تهاتر اراضی و املاک متعلق به شرکت های 
فوق را به قیمت کارشناسی و یا فروش از طریق مزایده 
مشروط به حذف کاربری از طریق صندوق ملی مسکن 
خدمات  تامین  سازی،  محوطه  سازی،  آماده  برای 

زیربنایی مسکن مهر هزینه کند.

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱:
یارانه نقدی و معیشتی پردرآمدها حذف می شود

معاون اول رییس جمهور :

محور برنامه ریزی برای احیای واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل اقتصادی مردم باشند
اقتصادی  احیای واحدهای  کار نهضت  اول رییس جمهور، اساس   معاون 
غیرفعال را بهره گیری از مدیریت،  سرمایه،  فکر و خلاقیت مردم دانست و گفت: 
باید محور ساماندهی و برنامه ریزی به منظور احیای واحدهای اقتصادی تعطیل 

و نیمه تعطیل مردم باشند. 
محمد مخبر صبح دوشنبه در دومین جلسه نهضت احیای واحدهای اقتصادی 
غیرفعال با تاکید بر اینکه رمز موفقیت و نجات اقتصاد کشور در گرو حضور و 
محوریت مردم در اداره کشور است، گفت: باید محور ساماندهی و برنامه ریزی 
به منظور احیای واحدهای اقتصادی تعطیل و نیمه تعطیل مردم باشند؛ چرا که 
منابع محدود دولتی و حتی نهادهای عمومی پاسخگوی نیاز کنونی جامعه برای 
فعال شدن بخش تولید در کشور نیست. در این زمینه لازم است دستگاههای 
اقتصادی با نوآوری و خلاقیت شیوه های نوینی برای تامین مالی به صورت 
نهضتی و توسط مردم به کار گیرند. معاون اول رییس جمهور خاطرنشان کرد: 
تولیدی  بنگاه های  فعال سازی  دنبال  به  اقتصادی  واحدهای  احیای  نهضت 
تعطیل و نیمه تعطیلی است که مالک آن مردم هستند و نباید اجازه دهیم که 

مخاطب و هدف این نهضت بزرگ تنها بخش و قشرخاصی از کشور شود.

مخبر تصریح کرد: هدف اصلی فعال سازی بخش تولید، صنعت و خدمت، 
ثروت افزایی برای مردم به عنوان تنها راه نجات اقتصاد کشور است.

وی، به کارگیری جریان نخبگان، کانون های مردمی و شرکت های دانش بنیان 
و تعریف منافع مالی برای این بخش ها را از مهمترین وظایف نهضت احیای 
و شرکت های  مردمی  تشکل های  باید  و گفت:  برشمرد  اقتصادی  واحدهای 
دانش بنیان در زمینه شناسایی واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل، ارائه کمک های 
مشاوره ای برای احیای این واحدها و بازطراحی مدل فعالیتی آنها به عنوان موتور 
محرک این نهضت وارد عمل شوند. معاون اول رییس جمهور، بازتعریف اهداف 
و ماموریت های نهادهای عمومی در زمینه احیای واحدهای اقتصادی فعال 
و غیرفعال را خواستار شد و تاکید کرد: باید نهادهای عمومی در این نهضت 
واحدهای راکد را به مردم واگذار کنند. مخبر تصریح کرد: منابع و کانون های 
مالی نیز از مهمترین بخش های نهضت احیای واحدهای اقتصادی هستند که 
در این راستا شبکه قرض الحسنه های مردمی و مساجد کشور می توانند به عنوان 
پشتیبان مالی خوب در زمینه فعال سازی واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل به کار 

آیند.

 وزیر کشور با تاکید بر لزوم برخورد با زمین خواری 
گفت: همه دستگاه ها باید برای مقابله با هرگونه زمین 

خواری و ساحل خواری بسیج شوند. 
احمد وحیدی روز دوشنبه در حاشیه همایش ملی 
ایران و همسایگان و نقش وزارت کشور در تعمیق این 
روابط اظهار کرد: همسایگان از جایگاه بسیار مهمی 
در سیاست های بالادستی و هم سیاست کلی ابلاغی 
به عنوان محور اصلی سیاست های خارجی برخوردار 

هستند.
وزیر کشور با بیان اینکه سیاست های همسایگی جزو 
اولویت سیاست خارجی دولت سیزدهم است، گفت: 
همسایه  کشورهای  با  روابط  توسعه  زمینه  در  امروز 
تلاش خوبی صورت می گیرد و بعضی از کدورت هایی 

هم که با بعضی از همسایگان مطرح بود رفع شده 
است و روابط خوبی را الان با همسایگان داریم که باید 
آن را توسعه دهیم. وحیدی بیان کرد: در استان های 
مرزی تلاش جدی برای توسعه روابط در حال انجام 
است و وزارتخانه های ذیربط اقتصادی و سایر وزارتخانه 

ها تلاش زیادی در این زمینه انجام می دهند.
وی تصریح کرد: سیاست همسایگی امروز مفهوم 
وزارت  است  خارجی  سیاست  حوزه  در  در  جدیدی 
کشور هم از حیث اینکه به ویژه در حوزه کشورهای 
همسایه و استان های مرزی و مسائل تبادلات مرزی 
نقش مهمی دارد این سیاست را به جد دنبال می کند.

وزیر کشور همچنین در پاسخ به سوالی درباره حضور 
تماشاگران برای بازی های تیم ملی گفت: با توجه به 

علاقه مردم برای حضور و تشویق تیم ملی با نهایت 
ملاحظات بهداشتی قرار شد تعدادی از تماشاگران 

بتوانند با حضور در ورزشگاه تیم ملی را تشویق کنند.
وحیدی همچنین درباره اقدامات وزارت کشور برای 
برخورد با زمین خواری اظهار کرد: برخورد با زمین 
خواری از موضوعات مورد توجه ماست و وزارت کشور 
از طریق استانداری ها با این مساله برخورد می کند و 

مواردی که خلاف باشد باید برطرف شود.
وزیر کشور تأکید کرد: در این زمینه شورای حفظ 
حقوق بیت المال به ریاست آقای اژه ای تشکیل و 
تصمیمات لازم گرفته شد. اما باید همه دستگاه ها باید 
برای مقابله با هرگونه زمین خواری و ساحل خواری 

بسیج شوند.

وزیر کشور: 

همه دستگاه ها برای برخورد با زمین خواری و ساحل خواری بسیج شوند
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چرا نصف شب از خواب بیدار می شوید؟ اثر امیدبخش عصاره یک گیاه 
در مقابله با کرونا 

گروهی از دانشمندان طی بررسی در دانشگاه کاردیف، اثر امیدبخش عصاره 
یک گیاه را در مقابله با کرونا نشان داده اند. 

- انتشار عفونت از حیوانات به انسان، به عنوان بیماری مشترک میان انسان و دام 
شناخته می شود. دوره های ابتدایی بیماری مشترک انسان و دام، انتقال باکتری 
"یرسینیا پستیس" )Yersinia pestis( عامل طاعون از کک جوندگان را شامل 
می شود یا ابولا که از میمون ها به انسان سرایت می کند و عامل مرگ میلیون ها نفر 

در اروپا و آفریقا به شمار می رود.
در موارد متعددی مشخص شده است که ویروس های تنفسی مانند آنفلوانزا 
از حیوانات به انسان ها منتقل می شوند و شیوع بیماری های فاجعه باری مانند 
 A آنفلوانزای  "ویروس   ،"H۱N۱ زیرگروه   A آنفلوانزای  "ویروس  همه گیری 
زیرگروه H۲N۲" یا "ویروس آنفلوانزای A زیرگروه H۳N۲" و همچنین همه گیری 

"آنفلوانزای H۵N۱" پرندگان را در پی دارند.
عصاره گیاه موسوم به "اکیناسه" )Echinacea( به جای فعال سازی ایمنی، 
سیستم ایمنی را به گونه ای تغییر می دهد که بهترین شکل تنظیم دستگاه ایمنی 

تطبیقی باشد.
نکروز  "فاکتور  التهابی  سیتوکین های  بیان  جدید،  پژوهش  یک  در  اکیناسه 
توموری آلفا" )TNF-β( و "اینترلوکین ۱ بتا" )β-۱-IL( را تا ۲۴ درصد کاهش داد و 

سیتوکین ضد التهابی "اینترلوکین IL( "۱۰-۱۰( را در مقایسه با پایه افزایش داد.
علاوه بر این، تولید یک اصلاح کننده واکنش ایمنی و ضد ویروسی موسوم به 

"اینترفرون گاما" )IFN-β( تا ۵۰ درصد افزایش یافت.
"سیستم  توجه  قابل  شدن  فعال  اکیناسه،  ایمنی  تعدیل کننده  فرآیند های 
اندوکانابینوئید" )endocannabinoid system( از طریق "گیرنده کانابینوئید نوع 

CB۲( "۲( توسط "N-آلکیل آمیدها" )N-alkylamides( را شامل می شود.
با  ساختاری  شباهت های  زیست فعال،  N-الکیل آمید های  این  از  تعدادی 
اندوکانابینوئید ها دارند که در غلظت های نانومولار کم، اثر ضدالتهابی بر محیط 
سیتوکین می گذارند. فعال شدن سیستم اندوکانابینوئید طی پیشروی کووید ۱۹ 

می تواند راه جدیدی برای مقابله با التهاب سیستمیک و طوفان سیتوکین باشد.
هدف از این پژوهش که توسط گروهی از دانشمندان موسسات چند ملیتی 
انجام شد، بررسی بالینی ابتلا به کرونا در زمینه تجویز اکیناسه و ارزیابی مزایای 
پیشگیرانه و درمانی آن بود. بررسی بالینی ابتدایی به عنوان یک آزمایش تصادفی 
 Cardiff( "تک مرکزی، دوسوکور و کنترل شده با دارونما، در "دانشگاه کاردیف
University( انجام شد. از شرکت کنندگان ۱۸ سال به بالا خواسته شد تا محلول 
حاوی اکیناسه را روزانه و به مدت چهار ماه استفاده کنند. اثرات پیشگیرانه روی 
با  درمان شده  گروه  در  بیماری  بروز  میزان  بود.  معنی دار  آماری  نظر  از  کرونا، 
اکیناسه، ۵.۵ درصد و در گروهی که دارونما دریافت کرده بودند، ۱۴.۶ درصد 
بود. این پژوهش نشان داد که عصاره اکیناسه، اثر ضد ویروسی مستقیمی بر انواع 
ویروس های تنفسی از جمله کرونا دارد. این عصاره، به تقویت تولید اینترفرون گاما 
می پردازد و تولید سیتوکین های التهابی مانند فاکتور نکروز توموری آلفا را مهار 
می کند. این عصاره گیاهی در بزرگسالان و کودکان، محافظتی عالی را در برابر 
ویروس هایی مانند کرونا نشان می دهد. نتایج بالینی ابتدایی در مورد کرونا ممکن 
است شواهد بیشتری را ارائه کنند که نشان می دهند شاید بتوان اکیناسه را برای 

مقابله با این ویروس خاص به کار برد.

با بالارفتن سن ممکن است متوجه شوید دست هایتان خشک تر شده و 
به راحتی ترک می خورند و حتی شاید قرمز و پوسته پوسته هم بشوند؛ همهٔ 

این ها علامت خشکی پوست هستند.
ترک های روی انگشت می توانند انجام ساده ترین کارها را هم سخت کنند؛ 
مثلًا تایپ کردن، ورق زدن یا بستن دکمه های لباس، چون همهٔ این کارها را 

دردناک می کنند. 
در پزشکی به خشکی پوست زروسیس گفته می شود. این عارضه اغلب 
بخشی طبیعی از بالارفتن سن است که البته می تواند از علائم اولیهٔ درماتیت 
نیز باشد. زروسیس یا خشکی پوست سه نوع دارد که همگی باعث خشکی 

پوست، خارش پوست و گاهی کهیر می شوند.
علائم خشکی پوست

شایع ترین علا ئم خشکی شدید پوست شامل زبری و پوسته شدن و شوره 
شده  قرمز  پوستتان  شوید  متوجه  شاید  همچنین  می شوند.  پوست  زدن 
است. اگر پوستی تیره داشته باشید ممکن است خاکستری به نظر برسد. 
خارش در این عارضه بسیار معمول است. اگر پوستتان خیلی خشک شود، 
ترک ها ممکن است خونریزی کنند. سپس درد ممکن است به حدی برسد 
که نیمه شب از خواب بیدارتان کند. بدتر اینکه اگر باکتری وارد پوست بازتان 
شود ممکن است به عفونت دچار شوید. مطالعه ای نشان داده روغن دانه 
آفتابگردان می تواند به عنوان یک مرطوب کننده، پوست را هیدراته کند. البته 
همهٔ روغن های طبیعی برای به عنوان مرطوب کننده کاربرد ندارند؛ مثلًا روغن 

زیتون می تواند به سدهای دفاعی پوست آسیب بزند
علت های خشکی پوست

با افزایش سن، پوست نازک تر و خشک تر می شود و چربی کمتری تولید 
می کند.  خورشید، باد و دیگر عوامل هم می توانند بر پوست اثر بگذارند.

ضمناً بعضی از افراد بیشتر مستعد خشکی شدید پوست هستند. پوست 
عده ای از افراد چربی کمتری می سازد و عده ای نیز نسبت به مواد شیمیایی 
حساس ترند.  اگر مستعد اگزما باشید یا سابقهٔ آلرژی در خانواده داشته باشید، 
پوستتان نسبت به مواد شیمیایی مانند نگهدارنده ها و خوشبوکننده ها خیلی 

حساس تر خواهد بود که می تواند خشکی و کهیر را تشدید کند.
پوست هستند.  در معرض خشکی شدید  دارند  پسوریازیس  که  افرادی 
پرستارها،  مانند  را می شویند،  زیاد دست های خود  افرادی که  همین طور 

آشپزها و حتی کسانی که هنرهای دستی انجام می دهند.
کسانی که پوستشان مرتباً در معرض مواد شیمیایی قرار می گیرد معمولًا 

دچار خشکی دست ها هستند و پوستشان ترک می  خورد.
درمان خشکی پوست

بهترین درمان پیشگیری است. در صورت امکان، دست ها را زیاد نشویید 
خصوصاً با کف صابون که حاوی موادی می باشد که پوست را بیشتر خشک 
می کنند. چند بار در روز از مرطوب کننده استفاده کنید و به دست هایتان کرم 
و لوسیون مخصوص دست بزنید. بهتر است کرمی که به دست هایتان می زنید 
حاوی وازلین و شی باتر باشد. یک پاک کنندهٔ هیپوآلرژیک معمولًا کمتر از 
صابون هایی که حاوی عناصر کف کننده هستند پوست را تحریک می کند. 
فقط یادتان باشد که آن ها ممکن است باکتری ها یا ویروس ها را نکُشند؛ 
بنابراین اگر نگران انتشار ویروس ها و دیگر میکروب ها هستید باید از یک ژل 
آنتی باکتریال یا ضدعفونی کنندهٔ الکلی دست استفاده کنید.  اگر شغلتان 
ایجاب می کند مرتباً دست ها را بشویید یا خیس کنید، دستکش لاتکس یا 

وینیل دستتان کنید تا از پوستتان محافظت شود. 
دیگر نکات برای نرم و لطیف کردن پوست:

. به محض خارج شدن از حمام یا شستن دست ها مرطوب کننده بزنید.

. از محصولاتی که حاوی خوشبوکننده های مصنوعی هستند اجتناب کنید 
چون پوست را تحریک می کنند. . دستگاه رطوبت ساز در اتاق روشن کنید تا 
هوای داخل مرطوب بماند. . کمتر زیر نور خورشید باشید. . حتماً ضدآفتاب 
بزنید. . هر وقت ضدآفتاب می زنید حتماً به دست ها و انگشتان نیز بزنید تا 
پوستتان کاملًا محافظت شود. . مدت دوش گرفتنتان را کوتاه تر کنید و با آب 
ولرم دوش بگیرید یا حمام کنید نه با آب داغ! . بیشتر مایعات بنوشید. . سیگار 
را کنار بگذارید. هر چه سنمان بیشتر می شود پوستمان چربی کمتری تولید 

می کند، بنابراین خشکی پوست می تواند با گذشت زمان بیشتر شود.
چند راهکار خانگی برای رفع خشکی دست ها

آلوئه ورا
که خواص  است  پوست  روی  آرام بخشی  و  نرم کنندگی  اثر  دارای  آلوئه ورا 
آنتی باکتریال و ضدالتهابی دارد. می توانید از آلوئه ورای تازه استفاده کنید یا 
ژل آن را از داروخانه تهیه کنید. آلوئه ورا به عنوان یک مرطوب کنندهٔ طبیعی 

عمل می کند.
وازلین

استفاده  نرم کننده  و  مرطوب کننده  به عنوان  وازلین  از  که  سال هاست 
می شود. وازلین به عنوان سدی روی پوست و محافظت از رطوبت و چربی آن 

عالی عمل می کند.
روغن دانه آفتابگردان

یک  به عنوان  می تواند  آفتابگردان  دانه  روغن  داده  نشان  مطالعه ای 
مرطوب کننده، پوست را هیدراته کند. البته همهٔ روغن های طبیعی برای 
به عنوان مرطوب کننده کاربرد ندارند؛ مثلًا روغن زیتون می تواند به سدهای 

دفاعی پوست آسیب بزند.
آبلیمو

آبلیمو در رفع خشکی پوست بسیار خوب عمل می کند. لیموترش سرشار از 
پتاسیم می باشد که می تواند پوست خشک را بازسازی کند. ویتامین C موجود 
در لیموترش می تواند ایجاد چروک های ریز ناشی از خشکی پوست را به تأخیر 

بیندازد.
روغن نارگیل

مطالعه ای دریافته روغن نارگیل برای رطوبت رسانی پوست عالی است. روغن 
نارگیل به اندازهٔ وازلین در درمان خشکی پوست مؤثر است. استفادهٔ منظم از 
روغن نارگیل میزان چربی های لیپید روی سطح پوست را افزایش می دهد. 
روغن نارگیل دارای اسیدهای چرب اشباع است که خواص نرم کنندگی دارند 

و می توانند ترک های پوست خشک را پرکرده و آن را یکدست و لطیف کنند.
عسل

عسل پوست را مرطوب کرده و خواص ضدالتهابی دارد. عسل را می توانید 
به راحتی مستقیماً روی پوست بزنید.

روغن بادام
سه تا چهار قاشق غذاخوری روغن بادام روی دست هایتان بریزید و خوب 
ماساژ بدهید تا جذب شود؛ تقریباً فوراً متوجه نرم تر شدن پوستتان خواهید 

شد. روغن بادام پوست را تغذیه می کند.
چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟

اگر خشکی دست هایتان آزاردهنده شده و موانعی برایتان ایجاد کرده حتماً 
به پزشک متخصص پوست مراجعه کنید. 

پوست  ترک های  روی  و  کردند  خونریزی  شدند،  متورم  دست هایتان  اگر 
ترشحات عسل مانندی دیدید یا خطوط قرمز رنگی دیدید که به سمت بالای 
دستتان کشیده می شوند باید هر چه سریع تر به پزشک مراجعه کنید؛ این 

علائم نشان دهندهٔ یک عفونت جدی اند.

دستتان خشکی زده؟!

برای سلامت قلب مان چه کنیم؟با دست های خشک و ترک خورده چه کنیم؟

بیماری های قلبی عروقی یکی از دلایل اصلی مرگ و میر در دنیا است و افزایش 
این نوع بیماری ناشی از تغییرات در رژیم غذایی، فعالیت بدنی ناکافی و مصرف 
دخانیات بوده که بی تردید به دلیل تغییر در شیوه زندگی ناشی از شهرنشینی و 

صنعتی شدن است.
 امروزه مردم نسبت به گذشته، بیشتر غذا های پرکالری مصرف می کنند و از 
طرفی تحرک بدنی آنان نیز کمتر از گذشته شده است، بنابراین یکی از مهم ترین 
مداخلات به منظور پیشگیری و کنترل بیماری های قلبی – عروقی اصلاح رژیم 
غذایی است.  باید توجه کرد که عوامل موثر در بروز بیماری های قلبی - عروقی 
شامل اختلال در چربی های خون و بالا بودن سطح کلسترول خون، کم تحرکی، 
فشار خون بالا، رژیم غذایی نامناسب، استرس و فشار های روحی و روانی، چاقی و 
استعمال دخانیات است.  توصیه های تغذیه ای موثر در پیشگیری و کنترل عوامل 

خطر بیماری های قلبی-عروقی عبارتند از:
 - تعادل و تنوع در برنامه غذایی روزانه: تعادل به معنی مصرف مقادیر کافی 
از مواد غذایی مورد نیاز برای حفظ سلامت بدن است و تنوع یعنی مصرف انواع 
مختلف مواد غذایی که در پنج گروه اصلی غذایی یعنی گروه نان و غلات، شیر و 
لبنیات، گوشت، تخم مرغ، حبوبات و مغزها، میوه ها و سبزی ها معرفی می شوند.

 - کاهش مصرف چربی و روغن در برنامه غذایی: سعی کنید غذا ها را تا 
حد امکان به صورت آب پز، بخارپز یا کبابی مصرف کرده و از سرخ کردن زیاد 
غذا خودداری کنید. همچنین مصرف غذا های سرخ شده، سوسیس، کالباس، 
خامه، چیپس، پفک، سس ها، مغز، دل و قلوه، کله و پاچه را در برنامه غذایی تان 
کاهش دهید و پوست مرغ و چربی های قابل مشاهده گوشت و مرغ را قبل از 
طبخ جدا کرده و از قسمت های کم چرب گوشت ها استفاه کنید. همچنین از 
گوشت های کم چرب مانند مرغ و ماهی به جای گوشت قرمز استفاده کنید و 
حداقل دو بار در هفته ماهی مصرف کنید؛ چرا که چربی موجود در ماهی از انوع 
چربی های مفید است. حال به جای سرخ کردن ماهی، آن را به شکل بخارپز و یا 

تنوری استفاده کنید.
 از روغن زیتون برای سرخ کردن غذا استفاده نکنید

- توجه به نوع روغن مصرفی: از روغن های مایع مانند روغن زیتون و روغن 
آفتابگردان به جای روغن حیوانی و روغن نباتی جامد، برای پیشگیری از افزایش 
کلسترول خون استفاده کنید. از مصرف غذا های سرخ کرده پرهیز کرده و در 
زیرا روغن جامد  از روغن مخصوص سرخ کردنی استفاده کنید.  لزوم  صورت 
هیدروژنه، حاوی اسید های چرب اشباع و اسید های چرب ترانس است که خطر 
ابتلا به امراض قلبی و عروقی را افزایش می دهد. از طرفی مصرف روغن زیتون 
و مغز ها به دلیل کنترل انرژی دریافتی، باید متعادل باشد؛ بنابراین از روغن های 
مایع معمولی )غیر سرخ کردنی( و روغن زیتون در سرخ کردن غذا ها )به دلیل 

حساسیت این روغن ها به حرارت بالا( استفاده نکنید. 
- کاهش مصرف مواد قندی: مصرف بیش از حد مواد قندی و نشاسته ای 
مانند برنج، ماکارونی، شیرینی، کیک، شکلات، مربا، عسل و نوشابه ها، باعث 
افزایش وزن، بالا رفتن فشار خون و چربی خون شده و منجر به بروز بیماری های 
قلبی عروقی می شود؛ بنابراین باید در برنامه غذایی روزانه از مصرف بیش از اندازه 

آن ها خودداری کرد.
 - کاهش مصرف نمک: مصرف نمک باید به هنگام تهیه و طبخ غذا کاهش یابد 
و از نمکدان در هنگام صرف غذا و سر سفره استفاده نشود. همچنین از مصرف 
غذا های کنسرو شده و بسیاری از مواد غذایی بسته بندی شده آماده، به دلیل 
دارا بودن مقادیر زیادی نمک و از مصرف بیش از اندازه غذا های شور مانند ماهی 
دودی، آجیل شور، چیپس، پفک، انواع شور، سوسیس و کالباس خودداری کنید 
و از سبزی های تازه مانند سیر، لیموترش تازه، آب نارنج، آویشن، شوید و ... برای 

بهبود طعم غذا و کاهش مصرف نمک استفاده کنید.
 کدام مواد غذایی فیبر دارند؟

ترکیباتی هستند که در دیواره سلول های  فیبر ها  افزایش مصرف فیبر:   -
گیاهان مانند سبزی ها، میوه ها، سبوس، غلات کامل، حبوبات و مغز ها وجود 
دارند. مصرف فیبر ها خطر ابتلا به بیماری های قلبی - عروقی را کاهش می دهند 

و همچنین از یبوست پیشگیری می کنند. 
و  میوه ها  روزانه:  برنامه غذایی  افزایش مصرف میوه ها و سبزی ها در   -
سبزی ها در پیشگیری از بیماری هایی مانند بیماری های قلبی – عروقی و برخی 
از انواع سرطان ها به خصوص سرطان های سیستم گوارشی و یبوست موثرند؛ 
بنابراین توصیه می شود که روزانه سه الی پنج واحد میوه و سبزی در برنامه غذایی 

خود استفاده کنید.
 چه کنیم که قلبی سالم داشته باشیم؟

بنابر اعلام دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت، برای داشتن قلب سالم اولا فعالیت 
بدنی، ورزش منظم، متناسب با سن و شرایط جسمی خود را فراموش نکنید و 
روزانه حداقل ۳۰ دقیقه پیاده روی کنید. دوم اینکه استرس و فشار های روانی 
یکی از عوامل ابتلا به بیماری های قلبی است، بنابراین روش های کنترل و برخورد 

مناسب با استرس را یاد بگیرید.

مضرات استفاده از روغن های
 جامد و نیمه جامد

مصرف روغن های جامد و نیمه جامد، باعث رسوب اسید های چرب اشباع در 
رگ ها، آترواسکلروز )سفت شدن جدار عروق(، تنگی و انسداد عروق قلب و سکته 

قلبی می شود.
 بر اساس نتایج آخرین یافته های علمی در جهان، مصرف روغن های جامد و 
نیمه جامد هم چنین به علت دارا بودن اسید چرب ترانس بالا خطر بروز سرطان 

سینه در خانم ها و سرطان پروستات در آقایان را افزایش می دهد.
مصرف خانگی روغن  های جامد به هیچ عنوان توصیه نمی شود. روغن جامد به 
علت بافت مورد نیاز شیرینی  ها، عمدتاً در قنادی ها کاربرد دارد. اسید های چرب 
اشباع موجود در روغن جامد ابتلا به بیماری  های قلبی عروقی و انواع سرطان  ها را 
بدنبال دارد.  اگر چه این روغن  ها درحال حاضر در کشور ما با اصلاح فرمولاسیون 
و بهبود کیفیت به روغن نیمه جامد تبدیل شده  اند که مقدار اسید های چرب 
اشباع و ترانس کمتری نسبت به روغن جامد دارند، ولی باید توجه داشت که روغن 
نیمه جامد هم در مقایسه با روغن های گیاهی مایع، مقادیر بیشتری اسید چرب 
اشباع و اسید چرب ترانس دارد و مصرف آن ها خطراتی مانند افزایش کلسترول 
بد خون LDL، تنگی و انسداد عروق قلبی و نهایتا سکته قلبی را بدنبال دارند 
بویژه افرادی که دچار اختلالات چربی خون و کلسترول بالا هستند نباید از روغن 
جامد و نیمه جامد استفاده کنند.  توصیه می شود برای پیشگیری از بیماری های 
قلبی - عروقی از روغن های مایع با منشاء گیاهی می باشد. چربی های مایع، 
روند بروز آترواسکلروز )سفت شدن جدار عروق( را کند می کند. روغن نباتی مایع 
درصد بسیار کمی اسید چرب اشباع و مقادیر قابل ملاحظه ای اسید های چرب 
غیر اشباع که برای حفظ سلامت قلب ضروری است را دارند و میزان اسید چرب 
ترانس آن کمتر از ۲ درصد و در بعضی از روغن های مایع تقریبا صفر است که زیرو 
ترانس نامیده می شوند. مصرف روغن های مایع قطعا برای حفظ سلامت به روغن 

حیوانی و روغن نباتی جامد و نیمه جامد ارجحیت دارد.
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از  یکی  کودکان  حضور  در  مشاجره  و  کردن  دعوا 
موضوعاتی است که باید بر آن خیلی والدین حساس و 
دقیق باشند. تحقیقات روان شناسی نشان داده است 
که فریاد کشیدن والدین در حین مشاجره در حضور 
کودکان باعث می شود که هورمون کورتیزول )هورمون 

استرس( در بچه ها زیاد شود.
اگر این مشاجرات مکرر اتفاق بیافتد، ممکن است 
باعث اضطراب در بچه ها شود. علاوه بر آن بچه ها 
در یک محیط متشنج یاد می گیرند که فریاد کشیدن 
هنگام عصبانیت رفتاری طبیعی و ممکن است راه 

ناکارآمدی برای ابراز خشمشان را از شما یاد بگیرند.
محیط  یک  در  زندگی  جانبی  اثرات  بدترین  از 
است.  زیاد  استرس  ها،  بچه  برای  آمیز  خصومت 
استرس های منفی و زندگی در یک خانواده پردعوا ، 

سلامت جسمی و روانی بچه ها را به خطر می اندازد.
دست  از  کنترل  که  آید  می  پیش  گاه  هرحال  به 
والدین خارج می شود و در حضور کودک مشاجره و 
دعوا می کنند، در این شرایط چه کار باید کرد تا نگرانی 

فرزندان برطرف شود.
تفاوت گفت وگو و مشاجره

اول از همه باید بدانیم که اگر ما با همسرمان بر سر 
ایرادی  باشیم، هیچ  نظر داشته  اختلاف  موضوعی 
ندارد تا در حضور فرزندان درباره اش گفت وگو کنیم.

این رفتار حتی برای بچه ها مفید هم هست چون یاد 
می گیرند که افراد می توانند علی رغم اینکه همدیگر 
را دوست داشته باشند یا به همدیگر احترام بگذارند، 
نظرات متفاوتی هم داشته باشند علاوه بر آن از روش 

های حل مسئله هم الگوبرداری می کنند.
اما در هر حال همه والدین باید سعی کنند تا حد 
امکان از مشاجرات حاوی فریاد یا توهین در حضور 
کودکان پیشگیری کنند و حتی در گفت وگو ها نیز 
فضای تنش زایی ایجاد نکنند. اما باز هم ممکن است 
این اتفاق بیافتد. حال نکته مهم این است که مدیریت 
احساس بچه ها بعد از دیدن دعوای پدر و مادرشان 
موضوعی است که خیلی مهم بوده و باید بر آن کار کرد 
و روش های کلیدی دارد.  پس برای شروع بهتر است 
بدانید که دیالوگ : ولش کن پیش میاد، بچه است 

یادش می رود، اشتباه و ممنوع است!
اگر دعوا شد، چه کنید؟

قدم اول این است که بدانید اگر دعوا و مشاجره ای 
صورت گرفت و نتوانستید شرایط را کنترل کنید، در 
ابتدا مهم است که نترسید تا بتوانید بعد از دعوا شرایط 
را مدیریت کنید. مثلا بعد از اولین دعوا به این مسائل 
فکر نکنید که : »شما مامان بدی هستید یا پدر بدی 
هستید« یا »حالا بچم ضربه خورده و حالا بچم در 
بزرگسالی کلی مشکل  پیدا می کنه و من نمی تونم 

این جملات  باشم«  برایش  پدر خوبی  یا  مادر  دیگه 
ممنوع است!

یادتان باشد که بچه ها با دیدن یک بار دعوای شما 
دچار مشکلات عمیق روحی نمی شوند و اضطراب 

معمولا بعد از دیدن دعواهای مکرر پیش می آید!
بعد از دعوا هر دو با کودک صحبت کنید

اگر فرزندتان بالای دو سال است حتما بعد از دیدن 
دعوا با او صحبت کنید و شرایط را برایش توضیح دهید 
. اما یادتان باشد فقط در سطح درک او برایش توضیح 
دهید و جزئیات و موضوع را مطرح نکنید. هرگز سمت 
دیگر بحث را مقصر جلوه ندهید و با کودک هم درباره 

موضوع بحث یا ناراحتی ان دردل و دل نکنید.
یکی از اشتباهات مادر یا پدرها این است که با بچه 
هایشان درددل می کنند و طرف مقابل را مقصر جلوه 

داده و باعث تنفر بچه از والد دیگر می شوند.
گفتگوی مهم و صحیح در این شرایط این است که 
بگویید: »مامان ترسیدی؟ حتما خیلی ناراحت شدی. 
منو بابا عصبانی بودیم ولی نباید داد می زدیم. ازت 
معذرت می خوام که ترسیدی. می خوام یادت باشه که 
درسته ما الان عصبانی بودیم ولی ما همدیگر رو خیلی 

دوست داریم و همیشه مواظب تو هستیم« 
 نسبت به رابطه و رفتارتان در حضور کودک 

حساس تر باشید
بچه ها بعد از دیدن دعوای والدین تا مدتی نسبت 
به رفتارهایشان حساس تر هستند.  این فکر که نکنه 
باز دعوا کنند؟ نکنه همدیگرو دوست نداشته باشند؟ 

نکنه بخوان جدا بشن؟ 
در نتیجه تا چند روز پس از دعوا سعی کنید تا نهایت 
احترام و محبتتان را در رفتار و کلام نشان دهید تا 

احساس امنیت بچه ها بازسازی و تقویت شود.
با همسرتان قرار بگذارید تا این اتفاق مجدد 

نیافتد
اگر لازم است از کلمه رمزی بین خودتان استفاده 
کنید مثلا اگر حس کردید خودتان یا همسرتان دارید 
از رمز  توانید بین خودتان  عصبانی می شوید، می 
حاصلی مثل )الان وقتشه برم یه چایی بریزم( استفاده 
کنید یا خیلی ساده بگویید:» بهتره بعدا راجع بهش 

صحبت کنیم.«

عواقب مشاجره در حضور کودکان؛

گفت وگو کنید اما مشاجره نه!

معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم :

مشکلات مالی دیگر مانع درمان ناباروری 
نخواهد بود

دانشگاهی  جهاد  پژوهشی  معاون 
واحد استان قم با اشاره به حمایت های 
با  گفت:  ناباروری  درمان  بیمه ای 
شده  انجام  حمایت های  و  اقدامات 
مانع  مالی  مشکلات  و  مسائل  دیگر 

درمان ناباروری برای زوجین نیست.
بیان  و گویی  ناصرپور در گفت  لیلا 
بزرگترین چالش های زوجین  از  کرد: 
تلاش  است،  مالی  تامین  مباحث 
همواره ما این بوده که بتوانیم مسیری 
را هموار کنیم تا مراجعین مرکز درمان 
ناباروری جهاد دانشگاهی واحد استان 
قم "رویا" بتوانند به هدفشان که همان فرزندآوری است دست پیدا کنند و در حال 

حاضر این تلاش به نتیجه رسیده است.
ناصرپور ادامه داد: در سال های گذشته که طرح تحول نظام سلامت اجرا شد 
۸۵% هزینه های درمان ناباروری به عنوان تخفیف به زوجین نابارور تخصیص پیدا 
می کرد تا بتوانند مراحل درمانشان را طی کنند، طی مدت اجرای این طرح مرکز 
رویا هم از جمله مراکزی بود طی قرارداد با وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

خدمات درمانی را با ۸۵% تخفیف به مراجعین مشمول شرایط ارائه می داد.
وی افزود: بعد از این که مدت اجرای این طرح به پایان رسید، در پی راهی که 
بتوانیم مراجعین مرکز را یاری دهیم شرایطی را پدید آوردیم که مراجعین مرکز درمان 
ناباروری جهاد دانشگاهی بتوانند از شرایط پرداخت اقساطی برای هزینه های 

درمان خود استفاده کنند.
ناصرپور ادامه داد: به عنوان مثال با صندوق های مختلف مثل صندوق مهر ایران 
قراردادی امضا کردیم که به مراجعین مرکز درمان ناباروری وام بدون سودی تعلق 
بگیرد تا بتوانند صرفا جهت درمان از آن استفاده کنند. این همکاری با صندوق های 
قرض الحسنه بطوری پیش رفت که طی شش ماه گذشته حدود ۵۶۰ میلیون 
تومان تسهیلات در اختیار زوجین نابارور قرار گرفت تا بتوانند مراحل درمانشان را 
کامل کنند. ناصرپور بیان کرد: همینطور طی ارتباط با صندوق های خیریه توانستیم 
شرایطی را پدید آوریم که زوجینی که واقعا از نظر مالی دچار مشکل بودند تحت 
پوشش صندوق خیریه قرار بگیرند و به این وسیله بتوانند کانون زندگی شان را گرم تر 
کنند. معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم گفت: موضوع دیگری که 
در جهاد دانشگاهی پی گیری شد بیمه بسیجیان بود که با امضای قرارداد فیمابین 
بیمه  و جهاد دانشگاهی بسیجیان می توانند تحت پوشش  موسسه بسیجیان 
تکمیلی این موسسه با پرداخت تنها ۱۰% هزینه های درمان از خدمات مرکز فوق 

تخصصی درمان ناباروری جهاد دانشگاهی استفاده کنند.
ناصرپور ادامه داد: طی توافقات صورت گرفته با صندوق بسیجیان که حداکثر 
همکاری را با مراکز درمانی داشتند مقرر شد حتی زوجینی که عضو بسیج نبودند با 
پرداخت مبلغ اندکی تحت پوشش بیمه موسسه بسیجیان قرار بگیرند و از خدمات 

مرکز درمان ناباروری جهاد دانشگاهی بهره مند شوند.
وی بیان کرد: موضوعی که در این زمان اهمیت ویژه ای دارد بحث بیمه های پایه 
است، چرا که اکثر افرادی که به مرکز "رویا" مراجعه می کنند تحت پوشش بیمه های 
پایه از جمله بیمه تامین اجتماعی، بیمه خدمات درمانی، بیمه نیروهای مسلح 
و بیمه سلامت همگانی هستند و تا امروز خدمتی در مرکز فوق تخصصی درمان 

ناباروری جهاد دانشگاهی دریافت نمی کردند.
وی حمایت دولت از مراکز درمان ناباروری را راهگشا دانست و ادامه داد: با توجه 
به پیگیری های انجام شده و مصمم بودن دولت در خصوص همکاری حداکثری 
با زوجین نابارور، قراردادهای همکاری جهاد دانشگاهی با تک تک بیمه های پایه 
منعقد شد و از اول بهمن ماه خدمات درمانی این مرکز "رویا" با ده درصد تعرفه به 

بیمه شدگان ارائه خواهد شد.
ناصرپور به تشریح پوشش بیمه های پایه از هزینه های درمان ناباروری پرداخت 
و گفت:۹۰% هزینه های IVF و IUI را بیمه های پایه پوشش می دهند و با توجه به 
قراردادی که با بیمه های تامین اجتماعی و خدمات درمانی منعقد شده کسانی 
که از این بیمه های درمانی استفاده می کنند ۹۰% تمام هزینه های درمانی شان از 
جمله عمل های درمان ناباروری و حتی هزینه فریز جنین از سوی بیمه پایه پرداخت 

خواهد شد و تنها ۱۰% هزینه هایشان را پرداخت خواهند کرد.
وی افزود: در خصوص شرایط بیمه های پایه شرایط ویژه ای در نظر گرفته شده که 
بر این اساس دو تا سه بار عمل IVF یا IUI در سال تحت پوشش قرار خواهد گرفت و 
انتقال جنین هم تحت پوشش این بیمه ها قرار گرفته است، اما در حال حاضر قانونی 
برای پوشش هزینه های اهدای تخمک یا اهدای جنین ابلاغ نشده و هزینه های 

مربوط به این خدمات تحت پوشش بیمه های پایه قرار نمی گیرد.
معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم ابراز امیدواری کرد با تسهیلاتی 
که در مرکز فوق تخصصی درمان ناباروری جهاد دانشگاهی پیشبینی شده است 
مراجعین این مرکز دغدغه هزینه های مالی را نداشته باشند و بتوانند با خیال آسوده 

مراحل درمان خود را ادامه دهند.
وی یاداور شد: کسانی که از بیمه های پایه استفاده نمی کنند و به هر نحوی با 
مشکلات مالی روبرو هستند که روند درمانشان را به خاطر عدم توانایی در تامین 
هزینه های درمان به تعویق انداخته یا متوقف کرده اند می توانند با مراجعه به دفتر 
معاونت پژوهشی جهاددانشگاهی همچون گذشته از تسهیلات مالی پیشبینی 

شده جهت ادامه روند درمان خود بهره مند شوند.
ناصرپور در پایان تاکید کرد: طی رایزنی هایی که با بیمه خدمات درمانی و بیمه 
سلامت همگانی انجام شده است کسانی که در مرکز رویا درمان های IVF یا IUI و 
یا سایر درمان های کمک باروری را دریافت کرده اند می توانند با مراجعه به این مرکز 
و دریافت خلاصه پرونده و شرح عمل خود و ارائه آن به بیمه خدمات درمانی و بیمه 
سلامت همگانی بخش زیادی از هزینه های درمانی انجام شده خود را پس بگیرند.

طی آیینی در مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی قم؛

نرم افزار اندرویدی جامع قرآن 
به ۳۲ زبان در قم رونمایی شد

نخستین نرم افزار اندرویدی جامع قرآن کریم به ۳۲ زبان زنده دنیا، روز دوشنبه 
طی آیینی در مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی قم رونمایی شد و در اختیار 

قاریان و پژوهشگران کلام الله مجید قرار گرفت.
آیین اظهار  این  معاون پژوهشی مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی در 
با استفاده از سیستم عامل  داشت: تاکنون یک نرم افزار قرآنی که پژوهشگران 

اندروید پژوهش خود را انجام دهند، وجود نداشت.
حجت الاسلام اکبر راشدی نیا با اشاره به تهیه نخستین نرم افزار اندرویدی جامع 
قرآنی گفت: این نرم افزار علاوه بر پژوهشگران برای همه کسانی که قرآن را تلاوت 

می کنند، نیز قابل استفاده است.
وی با بیان اینکه نرم افزار مذکور قابلیت نمایش متن قرآن کریم با رسم الخط غیر 
ایرانی عثمان طه و همچنین رسم الخط رایج و مورد علاقه ایرانیان را دارد گفت: این 

نرم افزار این امکان را دارد که ذیل هر آیه قرآن، ترجمه آن را نیز نشان دهد.
وی با بیان اینکه پخش قرائت قرآن قاریان مشهور جهان اسلام و ایران از ویژگی های 
این نرم افزار جامع است بیان داشت: ۱۲۲ عنوان ترجمه قرآن به زبان فارسی و ۳۱ 

زبان زنده دنیا از محتوای این نرم افزار می باشد.
راشدی نیا ادامه داد: ۱۱ ترجمه قرآن به زبان انگلیسی، همچنین ۶ ترجمه 
آلمانی، پنج ترجمه فرانسوی و پنج ترجمه نیز به زبان های مختلف مانند روسی، 

ترکی آذری، ترکی استانبولی و اردو در این نرم افزار قرار دارد.
وی افزود: در این نرم افزار تقریبا تمام تفاسیر قرآن شیعه و سنی از قرن های اول 

ظهور اسلام تا قرن اخیر قرار داده شده است.
راشدی نیا بیان کرد: وجود ۴۵ تفسیر فارسی، ۲۱۱ تفسیر عربی و چهار تفسیر 
انگلیسی در مجموع ۲۶۰ عنوان تفسیر در بیش از هزار و ۶۰۰ جلد نیز از دیگر 

ویژگی های این اپلیکیشن اندرویدی به شمار می آید.

آیت الله نوری همدانی خطاب به مسئولان خواستارشد:

رسیدگی فوری به مشکل سختی معیشت 
مردم، گرانی و بیکاری 

آیت الله نوری همدانی یکی از مهم ترین اقدامات مسئولان را رسیدگی به مشکل 
سختی معیشت مردم و گرانی و بیکاری دانست و گفت: مسئولان برای رفع این 

مشکلات اقدامات لازم را انجام دهند. 
آیت الله نوری همدانی در دیدار حجت الاسلام و المسلمین محمدباقر محمدی 
لائینی نماینده، ولی فقیه در استان و امام جمعه ساری، استاندار مازندران و مسئولان 
برگزاری کنگره غدیر، کنگره نهج البلاغه و کنگره مرحوم آیت الله کوهستانی، به 
سابقه طولانی تشییع و تشکیل اولین حکومت شیعی در طبرستان اشاره کرد و 
گفت: این منطقه به عنوان مهد تشییع در ایران از تاریخ غنی برخوردار است و این 

منطقه عالمان برجسته و بزرگی را به جهان اسلام معرفی کرد.
آیت الله نوری همدانی در ادامه به معرفی شخصیت آیت الله کوهستانی پرداخت 
و گفت: آیت الله کوهستانی از علمای بسیار متواضع و خدمتگزاری بود که همواره 

ارتباط خود را با مردم حفظ می کرد و همواره به مشکلات مردم رسیدگی می کرد.
مرجع تقلیدشیعیان در ادامه یکی از مهم ترین اقدامات مسئولان را رسیدگی به 
مشکل سختی معیشت مردم و گرانی و بیکاری دانست و با خطاب به مسئولین 
استان گفت: شما باید اولین کسانی باشید که برای رفع این مشکل اقدامات لازم 
را انجام می دهند. آیت الله نوری همدانی در ادامه به مناسبت برگزاری کنگره غدیر 
در مازندران گفت: علامه امینی با تلاش بسیار توانست کتاب گران سنگ الغدیر را 
بنویسد و یکی از مهمترین مسئولیت های شما رساندن غدیر و پیام جهانی آن به تمام 

مردم دنیا می باشد.
او همچنین با اشاره به کتاب نهج البلاغه گفت: این کتاب شریف سرشار از معارف 
بلند و مطالب دقیقی است و آن حضرت در زمینه های فراوانی سخن فرموده اند که 

باید یکی از رویکرد های شما اتحاد بین مسلمانان بر محوریت واقعه غدیر باشد.
 مرجع تقلیدشیعیان زمینه سازی بستر های مناسب برای تدریس نهج البلاغه به 
عنوان یکی از دروس اصلی حوزه ضروری دانست و گفت: باید شرایطی به وجود آورد 
تا کتاب شریف نهج البلاغه به عنوان یکی از دروس اصلی حوزه فراهم شود تا شاهد 

گسترش فرهنگ علوی در میان محققان و اندیشمندان باشیم.
 آیت الله نوری همدانی یکی از موضوعات مهم مطرح شده در نهج البلاغه را فتنه 
شناسی و جریان شناسی فتنه عنوان کرد وگفت: یکی از فتنه های دوران معاصر 
تشکیل دولت غاصب کودک کش اسرائیل است که در زمان کنونی سعی در صاحب 

حق جلوه دادن خود دارد، از این رو باید مسلمانان همواره بیدار و آگاه باشند.
 

معاون راهداری اداره  کل راهداری و حمل ونقل جاده ای  استان قم:

طرح ایمن  سازی پل آزادراه قم - تهران
 به بهره برداری رسید

با  اداره  کل راهداری و حمل ونقل جاده ای  استان قم گفت:  معاون راهداری 
اعتباری بالغ بر هشت میلیارد ریال، طرح تعمیر و ایمن سازی پل سنجر آزاد راه قم - 

تهران،  طی مدت ۷۵ روز اجرا و مورد بهره برداری قرار گرفت.
اکبر نوروزپور هدف از اجرای طرح فوق را ارتقا سطح خدمات و صیانت از ابنیه 

فنی عنوان کرد.
او افزود: پل سنجر که در لاین غربی آزاد راه قم - تهران، ورودی میدان ۷۲ تَن شهر 
قم واقع شده، به دلیل ترافیک ترکیبی و چشمگیر، در زمره ابنیه جاده ای استان 

است که صیانت و ارتقا ایمنی آن هماره دراولویت اقدامات این اداره کل قرار دارد.
 نوروزپور در توضیحی تکمیلی در خصوص موقعیت و ویژگی های فنی پل سنجر 
بیان داشت: به دلیل موقعیت ایستایی این پل که در حدفاصل عوارضی های دو 
آزادراه قم - تهران و قم - کاشان واقع شده، ضمن هدایت ترافیک دو آزاد راه به شهر 

قم، به عنوان تقسیم کننده ترافیک ترکیبی برونشهری نیز ایفای نقش می کند.
وی افزود: با توجه به ترافیک ترکیبی این پل، که غالبا شامل وسائط نقلیه نیمه 
سنگین است، شاهد پدیده جمع شدن آسفالت به دلیل ترمزهای مکرر خودروها، 
دررویه راه بودیم. نوروزپور در ادامه به مهمترین اقدام های صورت گرفته جهت تعمیر 
و ایمن سازی پل سنجر اشاره و تصریح کرد: به منظور تثبیت بسترو جلوگیری از 
فرآیند فتیله شدن سطح آسفالتی پل،  به لایه برداری و تراش آسفالت به ضخامت ۲۰ 
سانتی متر اقدام شد. معاون راهداری قم گفت: پس از لایه برداری و تراش آسفالت 

به آرماتور بندی و بتُن ریزی به عمق ۲۰ سانتی متر  در محل اقدام به عمل آمد.
نوروزپور از دیگر اقدام های صورت گرفته در راستای طرح تعمیر و ایمن سازی پل 
سنجر به اجرای حفاظ تک شیب بتنی مسلح در محل اشاره و یادآور شد: به دلیل 
حجم ترافیک، که احتمال انحراف و سقوط خودرو به سطح یک تقاطع را دوچندان 

کرده، به اجرای حفاظ بتُنی تک شیب مسلح در هر دو لاین پل اقدام شد.
وی درزگیری با استفاده از قیر پلمیری را در زمره دیگر اقدام ها فنی این طرح 
دانست و گفت: به دلیل آنکه بتن ریزی در قالب قطعه های مجزا اجرا و این مهم 
موجب ایجاد فاصله واصطلاحا درز می شود با استفاده از قیر پلمیری به درزگیری 
اقدام می شود. نوروزپور طول مسیر اجرایی طرح تعمیر و ایمن سازی پل سنجر را 
۱۰۶ متر و عرض آن را ۱۰.۵ متر عنوان و تصریح کرد: همچنین در راستای اجرای 

این پروژه به اصلاح چهار درز انبساط در طرفین پل نیز اقدام به عمل آمد.
وی یادآورشد: به منظور جلوگیری از پدیده فتیله شدن آسفالت، از بتن مسلح به 

عنوان رویه نهایی سطح سواره رو پل سنجر استفاده شده است.
 

مدیرکل ارتباطات وفن آوری اطلاعات  استان قم:

ارایه اجباری خدمات پستی
 در دفاتر پیشخوان ممنوع است

برخی  اجباری  ارایه  استان قم گفت:  و فن آوری اطلاعات  ارتباطات   مدیرکل 
خدمات پُستی و یا سایر خدمات دستگاه  های اجرایی در تمام دفاتر پیشخوان این 

استان ممنوع می باشد.
دفاتر  افزود:  دولت  خدمات  پیشخوان  دفاتر  کارگروه  درجلسه  غلامپور  جواد 
پیشخوان صرفا مجاز به اطلاع رسانی خدمات نوین و باارزش افزوده پستی بوده و 

ارباب رجوع درانتخاب نوع خدمات مخیر هستند. 
وی اظهار داشت: جمع  آوری مرسوله های پُستی از دفاتر پیشخوان از وظایف 
اداره کل پُست استان بوده و کمبود خودرو و مشکل جمع- آوری مرسوله های پُستی 

در اسرع وقت مرتفع شود. 
قم دارای ۷۶ دفتر پیشخوان است که ۳۵۲ خدمت ۲۶ دستگاه  اجرایی دولتی و 

شرکت غیردولتی این استان را ارایه می دهند.
غلام پور همچنین از رسیدگی به تخلف چهار دفتر پیشخوان خدمات دولت استان 
و لغو پروانه دو دفتر خبر داد. وی افزود: دفاتر مورد نظر ابلاغیه های سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی را رعایت نکرده  بودند.  وی  ادامه داد: با درخواست 
راه اندازی مجدد دو دفتر که بدون رعایت ضوابط غیرفعال و تعطیل بودند مخالفت 

شد و اعضا نیز تصمیم به لغو پروانه این دو دفتر گرفتند.
غلام پور با اشاره به بازرسی مستمر دفاتر پیشخوان به صورت دوره ای و منظم 
گفت: با توجه به ابلاغ اصول حاکم بر صدور پروانه دفاتر پیشخوان خدمات دولت 
و بخش عمومی غیردولتی و دفاتر ارتباطات و فناوری اطلاعات روستایی، دارندگان 
پروانه دفاتر وظیفه دارند، تمام شرایط و ضوابط مندرج در اصول حاکم بر صدور پروانه 
را رعایت کنند و در صورت تخلف، تعلیق خدمات، جریمه مالی متناسب با تخلف، 

پلمپ دفتر و در نهایت لغو پروانه در انتظار متخلفان است.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

 واکسن اسپوتنیک به قم رسید
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با توجه به تخصیص جدید 
واکسن اسپوتنیک از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به استان قم از 
روز دوشنبه ۴ بهمن ماه تزریق دُز اول این نوع واکسن برای متقاضیان  انجام خواهد 

شد.
سیامک محبی در این زمینه افزود: با توجه به تامین واکسن اسپوتنیک )روسی(، 
همشهریانی که تاکنون واکسن کرونا دریافت نکرده اند می توانند برای تزریق دُز اول 
اسپوتنیک در اسرع وقت به مرکز واکسیناسیون شماره ۱ )میدان روح الله( مرکز 

مراجعه کنند.

 کرونا از آن پاندمی هایی نبود که زورش فقط به بازار تجارت جهانی بچربد. 
خیلی زود با حضور پر رنگش معادلات از پیش تعیین شده بر هم زد و اجتماع 
نوظهور با قوانین تازه ای را به جای آن نشاند. قانون هایی که از شدت شتابزدگی 
در تصمیم گیری زمانی برای آزمون و خطا پیدا نکردند و حالا تبعات برخی از آن ها 
گریبانگیر خانواده ها به عنوان کوچک ترین واحد یک جامعه شده اند. تا همین ۲۴ 
ماه پیش اگر پای صحبت های والدین دانش آموزان ابتدایی می نشستید و از آن ها 
می پرسیدید چه زمانی برای فرزندشان گوشی تلفن همراه و تبلت می خرند حتما 
بیشتر آن ها به عددی نزدیک به اواخر دوره بلوغ اشاره می کردند. اما حالا یک 
ویروس ناقابل کاری کرده که همان پدر و مادر ملزم شوند برای کودک ۷ ساله شان 
هم این وسایل ارتباطی را تهیه کنند و چند ساعتی در روز آن ها را در دنیای آنلاین 

حاضر کنند.
دلواپسی از حضور کودکان در این فضای نه چندان امن تمامی ندارد. شاید 
به همین دلیل است که این روزها یک سوال ذهن بیشتر والدین را بد جوری به 
خود مشغول کرده است. با کودکی که به دلیل تماشای محتوای نامناسب دچار 
آسیب روحی شده است چطور باید رفتار کنیم؟ دکتر سیما فردوسی متخصص 

روانشناسی بالینی در گفتگوی پیش رو به این سوال پاسخ داده است.
 خانم دکتر روزهایی را سپری می کنیم که بیشتر کودکان به ضرورت 
آنلاین  صورت  به  را  روز  در  ساعتی  چند  مجازی  کلاس های  در  حضور 
تلفن  مانند  ابزارهایی  از  استفاده  نحوه  به خوبی  سپری می کنند. حالا 
همراه و رایانه و تبلت را یاد گرفته اند و جدا کردن برخی از آن ها از این فضا 
کار سختی به نظر می رسد. والدین زیادی نگران اطلاعات نامناسبی که در 
این فضا در گردش است هستند. برای پیشگیری از بروز چنین اتفاقی چه 

پیشنهادهایی دارید؟
فکر می کنم در وهله اول باید آرامش خود را حفظ کنیم. این را بپذیریم که به 
فراخور این پاندمی کودکان ما برای آموزش مجازی باید با این فضا همراه باشند. 
اما در عین حال به هیچ عنوان والدین نباید از نظارت دائمی چشم پوشی کنند. 
کودک باید بداند استفاده از هر وسیله ای قانون خود را دارد و این والدین هستند 
که باید این قوانین را تعیین کنند. کودک ما باید بداند که اگر حالا با فرآیندی به 
نام جستجو آشنا شده است نمی تواند در فضای اینترنت هر چیزی را دنبال کند. 
در گام اول والدین باید وسیله ای را در اختیار کودک قرار دهند که امکان اتصال 
کودک به فضای مجازی و برخی برنامه ها را به حداقل برساند. اگر خودشان به 
این برنامه ها نیاز دارند روی آن ها قفل قرار دهند و رمز آن را در اختیار کودک قرار 

ندهند.
 نظارت بر عملکرد کودکان و نوجوانان در فضای مجازی باید به چه نحوی 

انجام شود؟
کودک و نوجوان ما نباید این حس را داشته باشند که والدین بر علیه آن ها 
هستند. والدین به سادگی می توانند مسیر جستجو های کودک را دنبال کنند. 
همچنان پیشنهاد ما این است که کودکان در زمان طولانی در فضای نت تنها 
نباشند. یعنی حتما یک بزرگسال نظاره گر عملکرد آن ها در کلاس مجازی باشد.
حتما به طور دوستانه از کودک بخواهید که گزارش دهد در طول زمانی که کلاس 
مجازی داشته چه کارهایی را انجام داده است و اگر لازم بوده صفحه هایی را ببیند 
آن مطالب شامل چه نوع محتوایی بوده اند. نکته بسیار ظریف و مهمی که باید به 
آن اشاره کنم این است که والدین در همین سن کودکی نیز باید مراقب مراودات 
فرزندان شان باشند. آن ها را با گروه همسالان خود نیز رها نکنند. بسیاری از 
نوجوان های ما با حضور در گروه های همسالان و دوستانی که در اقوام و آشنایان 
دارند با این نوع محتواها آشنا می شوند. البته حرف این نیست که آن ها نسبت 
به همه بی اعتماد شوند. اما نباید به مدت طولانی از بچه های خود غافل باشند. 

باید به طور نامحسوسی این ارتباط ها را زیر نظر بگیرند و بدانند که فرزندان شان 
به حمایت آن ها نیاز دارند.

 در چه شرایطی والدین می توانند به طور مستقیم در مورد  آسیب زا بودن 
این نوع محتواهای غیر اخلاقی با فرزندشان صحبت کنند؟

تنها در دو حالت این مورد را پیشنهاد می کنیم. برخی از نوجوانان بلوغ فکری 
مناسبی دارند. هضم این مطالب برای آن ها ساده تر شده است و صحبت کردن به 
طور مستقیم و دوستانه تاثیر خوبی روی آن ها دارد. با این دسته از نوجوانان درباره 
برخی از این محتواها می توان رو در رو صحبت کرد. در حالت دوم با کودکان و 
نوجوانانی رو به رو هستیم که به طور اتفاقی با این محتواها برخورد کرده اند. توجه 
داشته باشید که برخی از این کودکان در این زمینه تمایل به حرف زدن دارند و 
تعدادی دیگر در سکوت شان آزار می بینند. نکته اساسی درباره هر دوی این موارد 
این است که آن ها دچار نوعی شوک می شوند و ممکن است اختلالاتی را در زمان 
انجام کارهای روزمره بروز بدهند. در این شرایط ابتدا باید بدانیم که کودک دقیقا 
چه چیزی و از چه طریقی مشاهده کرده است. در وهله دوم باید اطلاع کسب 
کنیم که آیا خودش می خواهد در این زمینه صحبت کند یا خیر. اگر پاسخ مثبت 
بود باید با زبانی که برای او قابل فهم باشد برخی مسائل برای او باز شوند و تا جایی 
که امکان دارد به سوال های او پاسخ بدهند. رفتار مناسب با کودکی که تمایلی به 
حرف زدن در این زمینه ندارد بسیار دشوارتر است. در بسیاری از این موارد کودک 
در سکوت رنجی را تحمل می کند که ممکن است مدت ها طول بکشد. پیشنهاد 
ما این است که اگر برای والدین سخت است که با این کودکان وارد گفتگو در این 
باره شوند حتما به روانشناس بالینی مراجعه کنند و مشکل کودک شان را شرح 
دهند و از این متخصص ها کمک بگیرند. چرا که لازم است این افراد آموزش دیده 

با روش های گام به گام کودک به از ورود به آسیب های دیگر مصون کنند.
با  که  است  این  دارند  نوجوان  که  والدینی  پرتکرار  سوال های  از  یکی   
فرزندانی که به دیدن این نوع محتواها گرایش پیدا کرده اند و آن را به طور 

پنهانی دنبال می کنند چه رفتاری باید در پیش بگیرند؟
رفتار با این دسته از نوجوانان باید با ظرافت بیشتری صورت بگیرد. هر نوع 
خشونت یا رفتار سهل انگارانه می تواند شرایط را به سمت بدتر شدن سوق بدهد. 
پیش از هر چیز باید در مورد اتفاقاتی که در زمان بلوغ برای فرزندان مان می افتد 
آگاهی کسب کنیم. در این سن فرزندان ما از نظر جسمی و روحی در شرایط 
ویژه ای قرار دارند. برخی از بچه ها با دیدن این نوع محتواها به هیجان می رسند. 
تجربه به ما نشان می دهد که کنجکاوی در این زمنیه در این سنین به اوج خود 
می رسد و عمدتا نوجوانانی که تنها، بی برنامه و بی کار هستند و شرایط خانوادگی 
نامناسبی از نظر ارتباط گیری با اعضای خانواده دارند بیشتر به سمت این نوع 

برنامه ها گرایش پیدا می کنند.
این رفتار در کودک و نوجوان شان  از تکرار  توانند   والدین چطور می 

پیشگیری کنند؟
بیکار و بی برنامه بودن این نوع بچه ها بسیار به آسیب پذیر بودن آن ها کمک 
می کند. اگر والدین نظارت دقیقی نداشته باشند این بچه ها مدام به اطلاعاتی که 
نباید دسترسی پیدا می کنند و چون این فضا برای آن ها به نوعی تازه و ناشناخته 
و پر هیجان است به دنبال کردن آن به طور پنهانی ادامه می دهند. پس بنابراین 
مهم است که با ایجاد برنامه های آموزشی، فرهنگی و به ویژه فعالیت های ورزشی 
این دسته از نوجوانان را از اعتیاد به گوشی و تبلت شان و تماشای این برنامه ها دور 
کنیم. لازم است جایگزینی برای نوجوان انتخاب شود که به آن هم علاقه داشته 
باشد و هیجانات آن را به طور سالمی تخلیه کند. یعنی برای پرهیز از بیکاری این 
نوجوان به زور او را مشغول به کاری نکنیم که هیچ علاقه و رغبتی به آن ندارد. چرا 

که این رفتار نتیجه معکوسی را به دنبال خواهد داشت.

سیما فردوسی متخصص روانشناسی بالینی پاسخ می دهد؛

چگونه مراقب عملکرد کودکان خود در فضای مجازی باشیم؟
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عضو هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار :

دستمزد برابر با »سبد معیشت« تعیین شود
 عضو هیات مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار به سیاست های تعدیلی 
دولت ها انتقاد کرد و گفت: دستمزد باید برابر با حداقل قانونی یعنی برابر با سبد 

معیشت تعیین شود.
از اصلاح قانون کار در شرایطی که  حسین حبیبی  اظهارداشت :صحبت 
امنیت شغلی، اجتماعی و مالی کارگر مورد تعرض قرار گرفته، یک تعدی آشکار 
به حقوق میلیون ها نفر است و کشور را به اردوگاه ظلم و ستم و خان سالاری و 
فئودالیته تبدیل می کند؛ اصلاح قانون کار، بدون تردید مردم بویژه کارگران را مورد 

بهره کشی و تجاوز سرمایه داران قرار خواهد داد.
او با بیان اینکه »امنیت شغلی و اجتماعی و مالی را به کارگران برگردانید« ادامه 
می دهد: حمایت از کارگاههای کوچک و کارگران این کارگاه ها را بهانه و دستاویز 
قرارداده اند تا قانون کار را از میان بردارند. امروز متاسفانه امنیت شغلی و مالی برای 
کارگران کشور تبدیل شده به یک آرزو، در حالیکه از حقوق مسلم شرعی، قانونی و 
بین المللی کارگران است که امنیت داشته باشند؛ دولت ها –فرقی نمی کند اصلاح 
طلب و یا اصولگرا- تاکنون کارگران را از حقوق مسلم شان محروم کرده اند و این 

گناهی نابخشودنی است که باید در اسرع وقت جبران شود.
این فعال کارگری در ارتباط با طرح هایی که به بهانه رفع بحران در سازمان تامین 
اجتماعی در دستور کار قرار گرفته، می گوید: باید هزینه و درآمد سازمان را برای 
کارگران شفاف کنند. به راستی چه افراد یا گروههایی و چرا سازمان را به مرز بحران 
کشانده اند؛ آن ها باید تاوان بدهند نه کارگران! نباید از حقوق کارگران بزنند تا 
تامین اجتماعی را از بحران بیرون بیاورند! یک نمونه؛ بدهی دولت باید درطول 

سال به سازمان پرداخت شود تا این چنین رویهم انباشته و تلنبار نشود.
و اما مساله بعد دستمزد است؛ ماه های پایان سال است و زمان تصمیم گیری 
برای دستمزد سال بعد؛ به گفته حبیبی »دستمزد باید عادلانه و متناسب با هزینه 
سبد معیشت به کارگران پرداخت شود؛ دستمزد کمتر از حداقل قانونی، یک 
نوع جنایت اقتصادی محسوب می شود؛ دولت مکلف است کارگاههایی را که 
توان مالی ندارند حمایت کند؛ دولت مکلف است با سودجویان و سوداگرانی که 

حداقل مزد کارگران را پرداخت نمی کنند، برخورد کنند.«
حبیبی با تاکید بر اینکه »سه قوه مکلف به حمایت از نیروی کار بوده و باید زمان 
رسیدگی به اختلافات کارگر و کارفرما از کارگر حمایت کنند و مانع بهره کشی از 
کارگران شوند« اضافه می کند: وفق بند چهار اصل ۴۳ و بند شش اصل ۲، واصول 
۱۹.۲۰، ۲۸ قانون اساسی جمهوری اسلامی اجبار افراد به کار معین وبهره 
کشی از دیگری ممنوع است و مردم بویژه کارگران از حقوق مساوی برخوردارند 
و درحمایت قانون قراردارند و هر کس حق دارد شغلی را که به آن مایل است 
برگزیند؛ بنابراین وظایف حمایتی فرادستان به صراحت در قانون مشخص شده 
اما چرا به این وظایف تمکین نمی کنند؟! با این حساب، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی یا هر نهاد دیگری، پرداخت کمتر از حداقل مزد سراسری را تصویب کنند، 

مرتکب تخلف از قانون اساسی و شرع شده اند.
او در پایان تاکید می کند: ما کارگران چیزی بیشتر از اجرای قانون نمی خواهیم؛ 
پس باید مطالبه گر باشیم و بدانیم که دستمزد برابر با سبد معیشت و امنیت شغلی، 

حق مسلم ماست.
  

یک فعال صنفی بازنشستگان:

مستمری بازنشستگان عادلانه نیست!
تنوع قراردادهای شغلی، موجب ناعادلانه شدن حقوق و در نهایت ناعادلانه 

بودن مستمری های زمان بازنشستگی می شود.
امور  و مسئولان سازمان  مدیران  تکراری  کلیدواژه ی  پرداخت«،  در  »عدالت 
استخدامی در روزها و هفته های اخیر است. اما آیا در قالب معادلات مزدی فعلی، 

»عدالت در پرداخت« قابلیت تحقق دارد؟
علی اکبر عیوضی )عضو هیات مدیره کانون بازنشستگان تهران( در این رابطه 
می گوید: با نگاهی به میزان مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی که ۶۵ درصد 
بازنشستگان و مستمری بگیران کشور را تشکیل می دهند، متوجه می شویم که 
عدالت در هیچ سطحی رعایت نشده است. این مساله به طریق مشابه در ارتباط با 

شاغلان کارگری نیز صادق است.
وی اضافه می کند: به جرات می توان گفت بیشتر سقف بگیران، استحقاق 
دریافتی آن چنانی ندارند و فقط برخی مولفه های غیرعادلانه موجب شده که 
دریافتی آن ها چندین برابر حداقل بگیران باشد؛ بازنشستگانی هستند که چند 
سال آخر خدمت توانسته اند با روابط خوب با کارفرمایان، سطح حقوق زمان 
اشتغال خود را بالا ببرند و گاهاً این اتفاق بدون برخورداری از صلاحیت یا تخصص 
حداقل بگیران  برابر  چند  امروز  بازنشستگان  این  است؛  گرفته  صورت  کافی 
دریافتی دارند؛ در مقابل بازنشسته ای داریم که سال ها در یک معدن یا محیط 
سخت و بسیار پرخطر کار کرده اما بعد از سال ها کار کردن، به علت پیمانکاری 
بودن یا خصوصی سازی، حقوقش به شدت کاهش یافته؛ این بازنشسته امروز در 
زمان بازنشستگی، »مستمری عادلانه« دریافت نمی کند یا به عبارت بهتر، آنچه او 

پایان ماه می گیرد، بسیار کمتر از استحقاقش است.
به گفته عیوضی، تنها زمانی می توانیم از عدالت در پرداخت صحبت کنیم که 
تا این اندازه تنوع در قراردادهای شغلی نداشته باشیم و کارگران بتوانند در زمان 
اشتغال از دستمزد عادلانه و مبتنی بر صلاحیت و تخصص خود بهره مند شوند. 
تنوع قراردادهای شغلی و ناهمگونی محیط کار در زمان اشتغال، موجب شده که 
در پرداخت مستمری بازنشستگی نیز عدالت برقرار نباشد؛ وقتی حقوق های زمان 
اشتغال عادلانه نباشد، بدیهی است که مستمری های بازنشستگان نیز ناعادلانه 
خواهد بود. این فعال صنفی ادامه می دهد: وقتی یک بازنشسته کارگری بعد از 
سال ها جان کندن، فقط چهار میلیون تومان حقوق می گیرد و با این مستمری 
نمی تواند یک زندگی آبرومند فراهم یا یک مسکن مناسب اجاره کند، چگونه از 
»عدالت در پرداخت« سخن می گوییم؛ عدالت وقتی است که مستمری بگیران 
بالاتر از خط فقر حقوق بگیرند و با حقوقی که پایان هر ماه دریافت می کنند، 
بتوانند از پس هزینه های سبد معاش بربیایند؛ شرمنده خانواده و فرزندان خود 

نباشند.
  

وزیر امور اقتصاد و دارایی خبر داد؛

تاسیس ۵ مرکز تجاری در قطب های 
همسایگی ایران

وزیر امور اقتصاد و دارایی گفت: تحریم های فزاینده و غیرقانونی ایالات متحده 
شکل گیری  و  اقتصادی  و  سیاسی  جدید  قطب بندی های  تشکیل  آمریکا، 
ائتلاف های بین المللی، فرصت آینده را برای جمهوری اسلامی ایران برای مقابله 

با هجمه آمریکا فراهم کرده است.  
سید احسان خاندوزی روز دوشنبه در همایش ملی ایران و همسایگان با بیان 
اینکه ایران با داشتن ۱۵ کشور همسایه می تواند کریدور چین و هند از سویی و 
روسیه و اروپا از سوی دیگر باشد، اظهارداشت: به همین دلیل در طول تاریخ، در 

معرض بزرگترین رقابت ها برای چیرگی بر جهان قرار گرفته است.
خاندوزی تصریح کرد: بر اساس آخرین گزارش بانک جهانی در پایان سال 
۲۰۲۱، تولید ناخالص داخلی ۱۵ کشور ایران در سال ۲۰۲۰ به قیمت سابق، 
بالغ بر ۵ هزار و ۶۰ میلیارد دلار بوده است. از این میان ۵ کشور همسایه ما در زمره 

اقتصاد برتر جهان به لحاظ بزرگی و مقیاس، قرار دارند.
و  این کشورها  با درنظر گرفتن سهم ۸ درصدی جمعیت  بیان داشت:  وی 
سهم ۶.۲ درصدی تولید ناخالص داخلی آنها از اقتصاد جهان، ایران به لحاظ 
موقعیت  در  بازرگانی،  و  اقتصادی  تجاری،  بالقوه  ظرفیت های  از  برخورداری 

استثنایی قرار دارد.
وزیر اقتصاد گفت: تمام همسایگان ایران در دو دهه اخیر از متوسط نرخ رشد 
اقتصادی بالاتری نسبت به متوسط رشد اقتصادی جهانی قرار دارند. این روند 
بیانگر رونق اقتصادی همسایگان ایران و بهبود ظرفیت های بالقوه همکاری 
اقتصادی و تجاری با این کشورها است. وی یادآور شد: ایران پایین ترین نرخ رشد 
اقتصادی در میان همسایگان و حتی پایین تر از نرخ رشد متوسط اقتصاد جهان 
را در دو دهه اخیر تجربه کرده است.  خاندوزی بیان داشت: میان حجم تجارت 
۲۵۰۰ میلیارد دلاری ۱۵ کشور همسایه در سال ۲۰۱۹ سهم ایران حدود ۳۶ 
میلیارد دلار معادل ۱.۶ درصد بوده است که ۸۵ درصد آن تنها با ۴ کشور همسایه، 

امارات، عراق ترکیه و افغانستان بوده است. 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۹۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۴۳ مربوط به 
تقاضای خانم انیسه جلالی پور فرزند عزیزاله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۰۶/۱۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی شماره ۲۱۳۴۵ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۰ دفترخانه ۱۱۳ قم )م الف۱۱۴۶۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 

باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱۱/۰5
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱۱/۲۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۹۵۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۹۴مربوط به تقاضای خانم 
خدیجه احسانی نکو فرزند حاج رمضان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۴/۱۵ مترمربع پلاک شماره۴فرعی از 
۱۰۸۳۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازسیدحمید الدین زارعی وسید 

ابوالفضل زارعی سند مشاعی صادره دردفتر ۷۹۰ صفحه ۴۹۵ نسبت به سهم هریک بالمناصفه)م الف ۱۲۳۳۹(
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۰۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۸۸مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه فرقانی فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۸۶اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۶۳۶۲۷مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۳ دفترخانه ۵۹ قم)م الف ۱۲۳۴۲(
۳-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰۷۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۱۰مربوط به تقاضای آقای 
ابراهیم عابدی فرزند نصراله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۵۱۲/۶۴۰اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۴۹ صفحه ۵۰۲ به موجب سند قطعی ۲۰۶۶۷ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۲۷ دفترخانه ۷۷قم)م الف ۱۲۳۴۶(
تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۰۲مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۴۰ شماره  ۴-رای 
آقای محمود هاتفی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۲۵/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۸۳ فرعی 

الکترونیکی  اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر  از ۱۰۴۴۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۶۳۵۵ و ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۶۳۵۴ )م الف ۱۲۳۴۷(

۵-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۱۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۱۸مربوط به تقاضای خانم 
مریم لطفی مطلق فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۶۰مترمربع پلاک شماره ۵۸۹ فرعی از ۱۱۱۳۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از زهرا مدرسی به موجب سند مشاعی صادره 

دردفتر ۱۸۹ صفحه ۴۱۵ )م الف ۱۲۳۵۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱۰/۲۰
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱۱/۰5
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۴۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۳۱ مربوط به تقاضای آقای 
محمدحسن احمدی فرزند شجاع الدین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۶۸مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۹۵۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۱۲۲۶۸۶ مورخ ۱۴۰۰/۹/۱ دفترخانه۲ قم )م الف۱۲۳۳۷(
۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۷۵۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۸۳ مربوط به تقاضای آقای 
عقیل ابوالقاسمی فرزند عزیزاله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۴۴/۲۹مترمربع پلاک 
شماره ۸ فرعی از ۲۰۹۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۳۲ دفتر 

۶۸۴ ) الف۱۲۳۳۸(
۳- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۶۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۸۲ مربوط به تقاضای خانم 
حکیمه قاسمی فرزند محمد در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۷ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از۲۰۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول وسیدحسن 
وسیدعلی وقدسی و مصطفی رضویان وفخری رضوی مطلق واعظم میرشجاعی مقدم از ورثه سیدمحمدرضویان)م الف۱۲۳۴۰(

۴- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۶۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۷۵ مربوط به تقاضای آقای 
جلال اوستاد فرزند گداعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۷/۳۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۱۹۴۸/۲/۳۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

منفرد صفحه ۲۵۳ دفتر ۱۴۴)م الف۱۲۳۴۱(
 ۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۱۵ مربوط به تقاضای آقای 
ابوالفضل فرهنگیان فرزند جوادعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۲۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از امراله 

جمشیدی صفحه ۴۳۰ دفتر ۲۸)م الف۱۲۳۴۳(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۴۰ مربوط به تقاضای آقای 
محمدصادق جامئی فرزند علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۷/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی جوهری صفحه ۳۴۶ دفتر۱۶۲ )م الف۱۲۳۴۴(
۷- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۶۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۴۱ مربوط به تقاضای خانم 
معصومه زند فرزند یداله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۴ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۷/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

علی جوهری صفحه ۳۴۶ دفتر۱۶۲ )م الف۱۲۳۴۵(
۸- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۷۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۸۵ مربوط به تقاضای خانم 
زهرا قربانی ثانوی فرزند حسینعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۲۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از معصومه اله مرادی شماره۵۵۳۶۰ مورخ ۱۳۶۸/۱۰/۹ دفترخانه ۱۷قم )م الف۱۲۳۴۸(
۹- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۷۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۸۴ مربوط به تقاضای آقای 
جعفر میرزائی فرزند براتعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 

مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۲۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از معصومه اله مرادی شماره۵۵۳۶۰ مورخ ۱۳۶۸/۱۰/۹ دفترخانه ۱۷قم )م الف۱۲۳۴۹(

۱۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۵۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۰۸ مربوط به تقاضای آقای 
عزیزاله طاهری گلشن فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۱/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۲/۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۱۰۲۴۳-۱۳۹۸)م الف۱۲۳۵۰(
۱۱-رأی  شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۹۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۲۷ مربوط به تقاضای آقای 
مهدی بیطرفان فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۵/۱۱ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۸۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه ۲۸ دفتر۹۰ 
بمیزان ۱۱۰/۸۱ متر مربع ومبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن بیگدلی آذری ثبت دفاتر الکترونیکی ۶۰۲۲-

۱۴۰۰ بمیزان ۲۵ مترمربع )م الف۱۲۳۵۱(
۱۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۱۴ مربوط به تقاضای آقای 
عبدالعزیز احمدی حاجی فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۲مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۷۶۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه ۴۳۰ 

دفتر ۳۹۴)م الف۱۲۳۵۳(
۱۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۳۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۷۷ مربوط به تقاضای خانم 
گل گز فیلی فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ مترمربع پلاک شماره۱۳۳ 
فرعی از ۱۹۷۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عزت اله شهرابی 

فراهانی صفحه ۵۸۳ دفتر ۱۴۴)م الف۱۲۳۵۴(
۱۴-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۵۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۹ مربوط به تقاضای خانم 
محبوبه گلستانی فرزند یداله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از۲۵۷۰/۱۲۲/۱۶۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد 

رشیدی ابرقویی صفحه ۴۵۷ دفتر۴۵)م الف۱۲۳۵۵(
۱۵- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۹۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۷۶ مربوط به تقاضای آقای 
بهرام نوری فرزند نوروز درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۱/۰۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۸۳۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدحسین 

شریفی صفحه ۲۵۶ دفتر ۱۹ )م الف۱۲۳۵۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱۰/۲۰
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱۱/۰5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد، چگونگی و نحوه 
اجرای طرح حذف ضامن از فرایند اخذ تسهیلات خرد تا سقف ۱۰۰ میلیون تومان 

برای حقوق بگیران را تشریح کرد.
سید عباس حسینی در گفتگو با رسانه ملی افزود: پیرو جلسه هفته گذشته تیم 
اقتصادی دولت و مدیران بانکی در خدمت رئیس جمهور و تأکید ایشان بر آسان 
سازی اعطای تسهیلات به مردم؛ چهارشنبه هفته گذشته جلسه ای با مدیران عامل 
بانک های زیر مجموعه وزارت اقتصاد برگزار کردیم که طی آن محور های مورد نظر 

آقای رئیسی و نحوه اجرایی شدن آن بررسی شد.
 وی اعلام کرد: بر این اساس، از همین امروز و در مرحله اول اجرای منویات رئیس 
جمهور، کلیه متقاضیان تسهیلات خرد شامل شاغلین، بازنشستگان و مستمری 
بگیران دستگاه های اجرایی اعم از وزارتخانه ها، سازمان ها و شرکت های دولتی 
نهاد های  بازنشستگان  و  تأمین اجتماعی(؛ همچنین شاغلان  )حتی سازمان 

عمومی و نیز شرکت های بزرگ بخش خصوصی که از شعبات ذیربط بانک های 
خودشان، دریافت حقوق داشته و رتبه اعتباری آن ها B، A و C است، می توانند 

بدون ضامن نسبت به اخذ وام اقدام کنند.
 وی افزود: این امر در هیئت مدیره بانک های مذکور به تصویب رسیده و از امروز 

بخشنامه های آن از سوی دفاتر مرکزی به تمام شعب در حال ابلاغ است.
 حسینی گفت: این متقاضیان تا سقف ۵۰ میلیون تومان می توانند، بدون ضامن 
و با ارائه گواهی کسر از حقوق خود و نیز برای دریافت وام تا سقف ۱۰۰ میلیون 
تومان، باز هم بدون نیاز به ضامن و با ارائه گواهی کسر از حقوق به همراه یک سفته 

یا چک، اقدام کنند.
 وی در پاسخ به سؤالی در خصوص نحوه ارائه گواهی کسر از حقوق افراد، با تأکید 
بر اینکه این گواهی، مربوط به خود فرد وام گیرنده است، توضیح داد: ذیحسابی 
دستگاه ها و نهاد های مورد اشاره با تضمین گواهی کسر از حقوق این افراد، در این 

خصوص اقدام خواهند کرد و اگر رتبه اعتباری آن افراد، نزد بانکی که از آن حقوق 
دریافت می کنند، B، A یا C باشد، دیگر مشکلی برای دریافت وام وجود نخواهد 

داشت.
 معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد افزود: همچنین برای 
سایر کارکنان بخش های خصوصی کوچک که در زمره مشمولان اول ما قرار ندارند، 
اما در بانک دریافت کننده حقوق خود دارای رتبه اعتباری A و B هستند نیز این 
امکان وجود دارد که بدون ضامن و با ارائه گواهی کسر از حقوق و یا سفته و چک، تا 

سقف ۵۰ میلیون تومان وام بگیرند.
 وی گفت: البته این دسته از افراد برای دریافت وام تا ۱۰۰ میلیون تومان، نیازمند 

ارائه یک ضامن نیز هستند.
 حسینی ادامه داد: علاوه بر این، در بخشنامه ابلاغی تأکید شده است که 
چنانچه بانک های عامل، بتوانند شرایط سهل تری نیز برای مشتریان خود فراهم 

آورند، از آن استقبال کرده و آن مورد قبول و صیانت ما نیز خواهد بود. 
 معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد ابراز امیدواری کرد، 
این امکان برای سایر طبقات اجتماعی کشور نیز، بر اساس نظام رتبه بندی و با 
توجه به هماهنگی بسیار خوب فی مابین وزارت اقتصاد و بانک مرکزی، به سرعت 

فراهم شود.
 وی در پاسخ به سؤالی، نحوه ارزیابی و رتبه بندی افراد را بر مبنای اعتبار آن ها 
در بانکی که از آن حقوق دریافت می کنند؛ از میزان حقوق آن ها گرفته تا اقساط و 

معوقات و میزان دارایی آنها، بر اساس شاخص های جهانی عنوان کرد.
 حسینی تصریح کرد: من تصور می کنم، بخش زیادی از همکاران و مستمری 
بگیران ما در دستگاه های اجرایی در همین رتبه A، B و C قرار خواهند گرفت و 

می توانند به راحتی از تسهیلات استفاده کنند. 
وی در پاسخ به سؤال دیگری در خصوص عدم تمکین احتمالی بانک ها در اجرای 
این بخشنامه، با تأکید بر پذیرش و تعهد کامل مدیران شبکه بانکی برای اجرای این 
قانون و در حال اجرا بودن فرایند ابلاغیه های داخلی آن به تمام شعب بانکی مذکور 
و اینکه تصاویر ابلاغیه های مذکور برای وزارت اقتصاد نیز ارسال شده است، تصریح 
کرد: همکاران ما در بخش نظارت و بازرسی وزارتخانه با جدیت در حال نظارت 
هستند و هر فردی هم شکایت و گلایه ای در این ارتباط داشته باشد، به مجرد اعلام 
آن به سیستم نظارتی ما، از طریق سامانه ارتباط مردمی روابط عمومی وزارتخانه، 

مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.

معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد تشریح کرد:

جزئیات اجرای حذف ضامنِ وام های زیر 1۰۰ میلیون
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رئیس هیات کاراته استان قم استان قم خبرداد:

جدال تکواندوکاران قمی
 برای حضور درتیم ملی کاراته 

قم  استان  کاراته  رئیس هیات 
استان قم از برگزاری رقابت های 
از  تجلیل  و  ملی  تیم  انتخابی 
و  پیشکسوتان  بنیانگذاران، 

قهرمانان کاراته قم خبر داد. 
کرد:  اظهار  بیرانوند  مهدی 
مسابقات قهرمانی کاراته استان 
قم به منظور شناخت برترین ها 
رقابت های  در  حضور  برای 
عنوان  با  ملی  تیم  انتخابی 
یادواره سردار شهید حاج قاسم 
دهه  گرامیداشت  و  سلیمانی 
کاراته  هیات  همکاری  با  فجر، 
قم، هیئت کاراته بسیج و سپاه علی  ابن ابیطالب )ع( و همچنین سازمان فرهنگی 

ورزشی شهرداری برگزار شد.
کسب  برای  کاراته کا  از ۲۷۰  بیش  رقابت ها  از  دوره  این  در  کرد:  اضافه  وی 
رتبه های برتر هر دو بخش کاتا و کومیته در تمامی رده های سنی به میزبانی هیات 
کاراته بسیج و سپاه علی ابن ابیطالب )ع( در سالن شهدای دفاع مقدس مجموعه 

ورزشی نخلستان با یکدیگر رقابتی نزدیک داشتند.
به  که  مسابقات  این  برگزاری  حین  در  افزود:  قم  استان  کاراته  هیات  رئیس 
شکل زنده از سیمای مرکز استان قم نیز برای علاقمندان به کاراته پخش شد، از 
چهره های بنیانگذار این رشته و همچنین پیشکسوتان، مربیان، قهرمانان، داوران، 

باشگاه داران با سابقه و حامیان مالی کاراته قم تجلیل به عمل آمد.
وی ابراز کرد: این رقابت ها با حضور سیدحسن طباطبایی رئیس فدراسیون 
کاراته، رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم، مسئولان سپاه، اعضای 
شورای اسلامی  شهر قم و معاون سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری کلانشهر قم 
برگزار شد و شرکت کنندگان از رده  نونهالان تا پیشکسوتان با یکدیگر پیکار کردند.

حضور  شاهد  دهه ۷۰  اوایل  از  یعنی  دیرباز  از  کشور  کاراته  افزود:  بیرانوند 
کاراته کاهای قمی در بدنه تیم های ملی بوده، به طوری که در دهه ۷۰ و ۸۰ 
قهرمانانی همچون مهدی جعفری، مجید عبدالحسینی، سعید آشتیان، مهدی 
عموزاده و علیرضا کتیرایی با هدایت استاد غلامرضا دباغیان مربی ارزنده کاراته قم 

در سطح آسیا و جهان قدرت کاراته ایران را به نمایش گذاشتند.
قم،  کاراته  نامدار  قهرمانان  بازنشستگی  از  بعد  همچنین  کرد:  بیان  وی 
کاراته کاهایی همچون امیر مهدی زاده، سعید علیپور، هادی داوودآبادی، ناصر 
نجفی، احسان بهرامی، سیدعلی بنی حسینی و .... توانستند در مسابقات جهانی 

و آسیایی مدال های رنگارنگی برای کشورمان به ارمغان بیاورند.
رئیس هیات کاراته استان قم افزود: در سال های گذشته هم نوجوانان و جوانان 
کاراته قم در رده های سنی پایه جا پای بزرگان این رشته گذاشتند و در میادین 
مختلف مدال های با ارزشی را برای کشورمان به نام خود ثبت کردند، محمد 
شایگان، سیدمهدی موسوی پور، علیرضا قاضی، حمیدرضا نجاتی، علی نجفی، 
مهدی عافیتی، مرتضی نعمتی، سیدمجید وکیلی، حسین خدری کاراته کاهایی 
هستند که به عنوان نمایندگان قم در تیم های ملی رده های سنی پایه مدال های با 

ارزشی را برای کاراته کشور به دست آوردند.
وی با بیان اینکه قم بار دیگر عزم خود را برای حضور موفق نماینده های خود در 
ترکیب تیم های ملی جزم کرده، در پایان خاطرنشان کرد: نفرات برتر این مسابقات 
در رده سنی بزرگسالان خود را برای حضور در رقابت های قهرمانی کاراته کشور و 

انتخابی تیم ملی که ماه آینده در تهران برگزار می شود آماده می کنند.

رییس فدراسیون کاراته :

ایران از ظرفیت های کاراته جهان است
 رییس فدراسیون کاراته گفت: مربیان سازنده کشور باید دیده شوند و در همین 

راستا مراسم تقدیر از آنان را برگزار کردیم.
سیدحسن طباطبایی  در خصوص برگزاری مراسم تقدیر از مربیان سازنده، اظهار 
داشت: بعد از مسابقات قهرمانی آسیا و مسابقات انتخابی، مربیانی که ورزشکاران 
آنها در کاتا و کومیته روی سکو رفتند را دعوت کرده و روزیکشنبه  مورد تجلیل قرار 
دادیم. وی افزود: افراد و مربیانی قهرمان پرور سالیان اخیر، پیشکسوتان، روسای 
سبک ها و هیات های استانی که مربیان سازنده در سیستم آنان فعالیت می کنند 
هم مورد قدردانی قرار گرفتند. طباطبایی ادامه داد: برای اولین بار بود چنین 
مراسمی برگزار شد و به طور طبیعی کمبودهایی وجود داشت اما مهم این است که 

مربیان سازنده کشور دیده شوند.
وی در پاسخ به این سوال که از عملکرد کاراته ایران در سال اخیر رضایت دارد؟ 
اظهار داشت: کاراته ایران ظرفیت بسیار بالایی دارد که با جمعیت و جامعه بزرگی 
فعالیت می کند. به لحاظ فنی یکی از بزرگترین پتانسیل های دنیایی کاراته جهان 
هستیم و امسال توانستیم در المپیک به طلا برسیم و در مسابقات آسیایی نیز 
قهرمان شدیم. رییس فدراسیون کاراته ادامه داد: مهمترین مساله برای ما اعزام 
تیم های پایه به قهرمانی آسیا بود که با وجود تمام مشکلات مالی با حمایت جامعه 
بزرگ کاراته، وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک صورت گرفت. امیدوارم تا زمان 
کوتاه تا پایان سال نیز برنامه های فدراسیون از جمله برگزاری انتخابی های تیم های 
ملی به خوبی انجام شود. طباطبایی در خصوص برگزاری دور برگشت و مرحله 
نهایی سوپر لیگ کاراته پس از تعویق طولانی، توضیح داد: برگزاری سوپر لیگ 
مردان و برنامه های تیم ملی به دلیل محدودیت های کرونایی چندین بار به تعویق 
افتاد. وی افزود: روز دوشنبه و سه شنبه  لیگ برگزار و به اتمام می رسد و از حالا 
همکاران ما در سازمان لیگ باید برنامه ریزی های خود را برای فصل آینده مسابقات 

انجام دهند.

حمید درخشان:

 نیم فصل اول لیگ کیفیت لازم را نداشت
کارشناس فوتبال کشورمان گفت: نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال ایران 
چنگی به دل نزد؛ تیم ها در وضعیت ایده آل خود نبودند و یک فوتبال بی کیفیت و 

به دور از مسایل فنی را شاهد بودیم.
حمید درخشان  افزود: نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال به نظرم اصلا خوب 
نبود، شرایطی رقم خورد که تیم ها در وضعیت ایده آل خود نبودند و یک فوتبال 

بی کیفیت و به دور از مسایل فنی را دیدیم.
وی ادامه داد: برخی تیم ها شاید در بُعد نتیجه گیری خوب عمل کردند اما در 
مسایل فنی، کارهای تکنیکی، تاکتیکی و مسایلی از این دست چیز خاصی را 
ندیدیم که امروز بخواهیم از آن دفاع کنیم. به طور کلی تمرکز لازم در نیم فصل 
اول بین بازیکنان و تیم های لیگ برتری دیده نشد و امیدوارم در نیم فصل دوم 
این موضوع حل شد. کارشناس فوتبال کشورمان یادآور شد: حذف تیم های 
مطرحی مانند پرسپولیس و استقلال از لیگ قهرمانان آسیا، جریمه هایی اعمال 
شده، صادر نشدن مجوز حرفه ای و اتفاقاتی از این دست نشان می دهد که فوتبال 
کشورمان روزهای خوبی را سپری نمی کند و این مسایل کافی بود تا تیم های دیگر 
لیگ نیز تحت تاثیر اتفاقات رخ داده، قرار بگیرند. درخشان گفت: به آمار گلزنی 
تیم ها نگاه کنید، استقلال با ۲۴ و پرسپولیس و مس با ۲۱ گل زده بهترین آمار را 
به خود اختصاص دادند. همین تعداد گل نشانگر شرایط لیگ است. بحث فنی 
در لیگ امسال مورد توجه نبود و به نظرم تیم ها به دنبال نتیجه گرفتن هستند. 
امیدوارم شرایط در نیم فصل دوم رو به بهبودی برود و علاقه مندان به فوتبال بتوانند 
بازی های به مراتب بهتری را تماشا کنند. وی تصریح کرد: بهترین فوتبال فصل 
مربوط به شهرآورد تهران می شود که میلیون ها بیننده دارد، کیفیت آن بازی هم 
دیدیم. هیچ تیمی خوب نبود و در بین تیم ها تغییر خاصی دیده نمی شود. البته 
در این میان تیم هایی مانند سپاهان، فولاد، پرسپولیس و استقلال را تا حدودی 

متفاوت دیدم اما آن ها هم در شرایط ایده آل نبودند. 

میلیاردرهایی که رنگ به رخسارشان نمانده؛

سپاهان چگونه روبه سقوط رفت
بازیکنان  بهترین  و جذب  بالا  با هزینه های  که  تیمی 
فوتبال ایران باید مدعی شماره یک قهرمانی در بیست و 
یکمین دوره لیگ برتر می شد، با تحمل پنجمین شکست 

خود فاصله اش را با صدرنشین بیشتر کرد.
نخستین دیدار دور برگشت رقابت های فصل جاری لیگ 
برتر بین تیم های فوتبال مس رفسنجان و سپاهان اصفهان 
برگزار شد که با شکست سه بر یک میهمان اصفهانی همراه 
بود. محرم نویدکیا در حالی پنجمین شکست فصل را با 
سپاهان در هفته شانزدهم تجربه کرد که جذب بازیکنان 
آنها را تبدیل به تیمی پر  فراوان در تابستان سال جاری 

ستاره کرد.
سیاست ساکت با فرمول محرم

در  برتر  لیگ  رقابت های  گذشته  فصل  قهرمان  نایب 
نقل و انتقالات تابستانی خریدهای ویژه و بزرگی را انجام 
داد. آنها با جذب قطعی شهریار مغانلو از سانتاکلارا بمب 
فوتبال باشگاهی ایران را ترکاندند. مهاجم فصل گذشته 
پرسپولیس که سرخ ها نتوانستند او را حفظ کنند تا مغانلو 
با مبلغی قابل توجه بابت صدور رضایت نامه اش به سپاهان 

بپیوندد.
تهران  استقلال  باشگاه  اینکه  از  پس  نویدکیا  محرم 
نتوانست مسعود ریگی را حفظ کند سراغ هافبک تأثیرگذار 
فصل گذشته آبی پوشان پایتخت رفت تا او نیز با رقمی ویژه 

پیراهن زرد فوتبال ایران را بپوشد.
فرشاد احمدزاده هافبک تأثیرگذار فصل گذشته فولاد 

نیز خرید جذاب دیگر سپاهان بود که محمدرضا ساکت 
مدیرعامل سپاهان آن را نیز جذب کرد تا تیمی فوق العاده و 

کامل برای کادر فنی و هواداران خود ایجاد کند.
خرید خارجی به جای دروازه بان خارجی نشین

پیام نیازمند سنگربان ملی پوش فصل گذشته سپاهان 
به  نویدکیا  تا محرم  رفت  پرتغال  پورتیموننزه  به  اصفهان 
جای گشتن دنبال جانشین او از بین گزینه های داخلی 
سراغ »کریستوفر کنت« رفته و این دروازه بان اتریشی را به 

اصفهان بیاورد.
خریدهای کم بازده

سنگربان سابق پانتیکولوس یونان در حالی به سپاهان 
آمد که خیلی ها انتظار داشتند بتواند جای خالی نیازمند 
را پر کند اما او به هیچ وجه شبیه به نیازمند نبود تا احتمال 
خروج زود هنگام او از فوتبال ایران نیز مطرح شود اما محرم 
نویدکیا همچنان به او اطمینان کرد تا یکی از چهره های 

تأثیرگذار در باخت های متعدد تیمش شود.
شهریار مغانلو نیز با وجود سر و صدای فراوان در نقل و 
انتقالات به آرامی در سپاهان عمل کرد. مهاجم بلند قامت 
زردها بر خلاف انتظارها نیمی از دیدارهای نیم فصل اول 
را نیمکت نشین بود تا نشان دهد چندان چنگی بر دل 
محرم نویدکیا برای استفاده از خود در غالب ترکیب اصلی 

نزده باشد.
احمدزاده تنها بازیکن جدید سپاهان بود که همچون 
دوران حضور در فولاد بازی کرد اما توان او به تنهایی برای 

خروج سپاهان از بحران کافی نبود.
فصل سرد بازیکنان تأثیرگذار

و  شهباززاده  سجاد  پورقاز،  عزت  رفیعی،  سروش 
محمدرضا حسینی بدون شک جزو بهترین بازیکنان فصل 
گذشته فوتبال باشگاهی ایران با پیراهن سپاهان بودند 
اما نتوانستند در روزهای سخت کمکی تیم خود در فصل 
جاری کنند. با این وجود نویدکیا با هر ساز بازیکنان خود 
رقصید تا سروش رفیعی طبق قرار قبلی بتواند در میانه های 
فصل به کانادا سفر کرده و تولد فرزندش را در آنجا جشن 

بگیرد.
عادت به گل خوردن

در  چقدر  هر  سپاهان  در  دفاعی اش  خط  و  »کنت« 
هفته های نخست لیگ برتر موفق در امر کلین شیت بودند 
در نیمه دوم بازی های دور رفت ضعیف ظاهر شدند. این 
تیم مقابل گل گهر سیرجان چهار بار گل خورد تا ضعف های 

فراوان خط دفاعی اش مشخص شود اما استفاده غیر مجاز 
حریف سیرجانی از بازیکن گل گهر باعث شد تا نتیجه این 
دیدار از سوی کمیته انضباطی سه بر صفر به سود تیم 
اصفهانی شود. نتایج سپاهان نشان دهنده ضعف این تیم 
در خط دفاعی است. شاگردان محرم ۹ بار در ۱۶ بازی خود 
گل خوردند که برای نایب قهرمان فصل گذشته و مدعی 

قهرمانی سال جاری چندان مطلوب نیست.
کهکشان ساکت صدای اصفهان را در آورد

سپاهان با کسب ۹ پیروزی، دو تساوی و پنج شکست 
و کسب ۲۹ امتیاز موقتا در رتبه سوم جدول قرار دارد اما 
با یک دیدار بیشتر فاصله ای ۶ امتیازی با استقلال تهران 
در صدر جدول دارد. آماری نا امید کننده برای کهکشان 
پر طمطراق ساکت در اصفهان که با فرمول محرم نویدکیا 
در سراشیبی نزول قرار بگیرد و هواداران تیم دیگر حاضر به 

حمایت از سرمربی محبوب خود نباشند.

 

رئیس سابق فدراسیون اعلام کرد عدم تایید اساسنامه فدراسیون فوتبال می تواند 
باعث حذف تیم ملی ایران از رقابت های جام جهانی شود.

علی کفاشیان رئیس سابق فدراسیون فوتبال در گفتگویی خصوص اساسنامه 
فوتبال ایران و پیامدهایی که فوتبال ایران را تهدید می کند گفت: مدت هاست که 
فوتبال ایران درگیر این موضوع است.  من چند وقت پیش در این خصوص صحبت 
کردم اما عده ای ناراحت شدند. ما زمان مشخص و محدودی داریم و با توجه به 
اینکه فیفا به ما مهلت داد تا ظرف یک سال اساسنامه را تنظیم و ارسال کنیم اگر 
در زمان مشخص این اتفاق رخ ندهد و فیفا به ما مهلت دیگری ندهد این موضوع 
می تواند تبعات سنگینی از جمله حذف تیم ملی از مسابقات جام جهانی را در پی 

داشته باشد.
وی افزود: حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان چندی پیش با رئیس مجلس و 

نمایندگان در این خصوص دیدار داشت و مشخص است که این موضوع در دست 
بررسی و پیگیری است. مجلس نیز باید تعامل داشته باشد تا این موضوع هر چه 

زودتر حل شود چون خطر بزرگی فوتبال و ورزش ما را تهدید خواهد کرد.
رئیس سابق فدراسیون فوتبال در خصوص حذف سرخابی ها در لیگ قهرمانان 
آسیا و نقش فدراسیون فوتبال در این موضوع اظهار داشت: کنفدراسیون فوتبال 
آسیا مدت هاست که کارشناسان خود را برای بررسی وضعیت تیم ها به کشورهای 
مختلف می فرستد و گزارش ها را به دقت بررسی می کند؛ این موضوع در زمان 
ریاست بنده نیز بود. هرچند حساسیت AFC  در این دور بیش از هر زمانی بود. 
اینکه بخواهیم در این موضوع  فدراسیون را مقصر بدانیم درست نیست. AFC  ریز 
به ریز و جز به جز مدارک و گزارشات را مورد بررسی قرار می دهد و ایراداتی که از 
استقلال و پرسپولیس گرفته است فراوان و اساسی است که در طول این سالیان 

بارها و بارها به آنها اخطار داده شده اما کسی این موضوع را پیگیری نکرده و جدی 
نگرفته است.

فوتبال دولتی دیگر جوابگو نیست
کفاشیان اظهار داشت: این دو باشگاه سرمایه کشور هستند و طرفداران زیادی 
دارند. اما ایراد از خود ماست و باید طوری عمل شود که کسی نتواند از آنها ایرادی 
بگیرد ولی مدت هاست که سرخابی ها با این چالش روبه رو هستند و ما باید به 
سمت خصوصی سازی و قانونمند شدن این دو تیم برویم. در این موضوع دولت و 
مجلس باید کمک کند و ابزارهای لازم را در اختیار این دو تیم قرار دهند. هرچند این 
موضوع نباید محدود به این دو تیم باشد و ما باید شرایط را برای تمامی باشگاه های 
کشور فراهم کنیم. قوانین ما باید بازنگری بشود تا باشگاه ها از سرمایه های این 
کشور که نوجوانان و جوانان هستند بتواند استفاده کنند و با وجود فوتبال دولتی 

این اتفاق رخ نخواهد داد و فوتبال دولتی دیگر جوابگو نیست.
وی خاطرنشان کرد: برخی از موارد بر عهده فدراسیون فوتبال و باشگاه ها است 
اما همه چیز محدود به آنها نیست و در بیشتر موارد شرایط دست دولت و مجلس 
است که اصلاح این قوانین در دست آنها است که روی هم رفت یک مجموعه را 

تشکیل می دهد که باید بازنگری و بازسازی شود. 
رئیس سابق فدراسیون فوتبال در مورد عملکرد این فدراسیون در یک سال گذشته 
گفت: من چندان مثل زمان حضور خود در فدراسیون پیگیر نیستم. جسته و 
گریخته خبرها را دنبال می کنم اما در هر صورت یک مجموعه با توجه به عملکردی 
که دارد انتقادی های به او وارد است که باید بر طرف شود. اما چیزی که مشخص 
است ما یک تیم ملی قوی در اختیار داریم که شاید بشود آنها را نسل طلایی فوتبال 
ما دانست که بهره برداری از آنها نیاز به برنامه ریزی دقیق و برگزاری اردوها و بازی 
های دوستانه مناسب و در شان تیم ملی دارد تا بتواند نتیجه بگیرد. از طرفی تیم 
ملی فوتبال بانوان نیز شرایط خوبی در اختیار دارد و موفق شده در مسابقات جام 
ملت های آسیا شرکت کند. هر چند برابر چین شکست خوردند اما باید بدانیم 
چین و ژاپن در عرصه رقابت های جهانی از مدعیان هستند؛ ولی در هر صورت ما 
حرکت خود را آغاز کردیم و به طور حتم با برنامه ریزی پله پله صعود خواهیم کرد و 
به موفقیت خواهیم رسید و قطعا در آینده می توانیم حرف های برای گفتن داشته 

باشیم.
بارها به من پیشنهاد شد از جادوگر استفاده کنم 

اظهار  ایران  فوتبال  در  در خصوص مطرح شدن مسائل جادوگری  کفاشیان 
داشت: من اطلاعی ندارم که اکنون این مسائل وجود دارد یا خیر. اما در زمان 
حضور من در فدراسیون بارها به من می گفتند و پیشنهادهای می دادند که آقا بیا 
از جادوگر استفاده کن اما من اهمیتی به این موضوع نمی دادم. این موضوع وجود 
داشته و عده ای می آمدند و می گفتند ما برای شما کاری می کنیم تیم ملی ببرد یا 
فلان تیم ببازد که واقعاً این موضوع خنده دار است. اگر همه چیز درست سر جای 
خودش باشد و وظایف به درستی انجام شود شما نیاز به این مسائل ندارید و به 

اهداف مدنظر خود به طور حتم خواهید رسید.

علی کفاشیان:

عدم تایید اساسنامه از سوی فیفا می تواند تبعات سنگینی داشته باشد

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

تقاضای  به  کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۳۹مربوط  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۳۲۴  رای   -۱
خانم کبری حیدرزاده قمی فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۱/۹۲ مترمربع پلاک شماره۱فرعی از 
۱۰۹۲۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۳۱۹۵۴ مورخ ۱۴۰۰/۰۶/۰۷ دفترخانه 

۸۷ قم)م الف ۱۲۳۶۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 

باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱۰/۲۰
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱۱/۰5
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۶۱۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۵ مربوط به تقاضای آقای 
حسینعلی رحیمی فرزند خانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹۴/۵۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۲۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۴۴۰-۱۴۰۰)م الف۱۲۳۵۷(
۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۹۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۹۹ مربوط به تقاضای آقای 
جلال بختیاریان فرزند عین اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۱۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۲۳۸۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسنعلی 

خشتکار وزهرا پرنیان) الف۱۲۳۵۸(
۳- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۷۵۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۵۶ مربوط به تقاضای خانم 
رخشنده امامی فرزند زیادعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۶۸/۲۷مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از۱۸۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۲۲۰۶۷ 

مورخ ۱۳۸۱/۸/۶ دفترخانه ۳قم )م الف۱۲۳۵۹(
۴- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۹۸۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۷۴ مربوط به تقاضای آقای 
منصور حیدری تبار فرزند غیبعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۸/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

قدسی بیگدلی وفاطمه بیگدلی آذری صفحه ۵۳۸ و۵۴۱ و دفتر ۴۶۷ وصفحه۴۲۱ دفتر۲۶)م الف۱۲۳۶۰(
تقاضای  به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۳۸  به  مربوط   ۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۵۵ 
آقای محمدتقی پوربافرانی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵۸/۵۰ مترمربع 

پلاک شماره فرعی از۱۹۰۱/۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 
۵۸۹۶۷مورخ ۱۳۹۷/۴/۹ دفترخانه ۲۳قم )م الف۱۲۳۶۲(

۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۰۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۹۵ مربوط به تقاضای آقای 
فتحعلی ستاره ئی فرزند محمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۷/۷۵مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۸فرعی از۲۱۶۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

کتابعلی حبیبی صفحه ۱۹۰ دفتر۱۲۶ )م الف۱۲۳۶۳(
۷- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۵۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۵۵ مربوط به تقاضای آقای 
محمد اسلامی فرزند براتعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۵/۸۸مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۰۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۵۴۵۶۸مورخ 

۱۳۹۱/۱/۲۸ دفترخانه ۴۱قم )م الف۱۲۳۶۴(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱۰/۲۰
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱۱/۰5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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حاضری فعال سیاسی اصلاح طلب:

اساتیدی که توان سازگاری با قالب های 
تنگ  نظرانه را ندارند، حذف می شوند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب درباره پیامدهای اخراج اساتید گفت: پیامدهای این 
امر این است که افراد و کسانی که نمی توانند خودشان را با این قالب های تنگ نظرانه 
سازگار کنند، بالاخره یا باید حذف شوند، یا باید تن به فعالیت های ریاکارانه بدهند یا تن به 
مهاجرت بدهند. یعنی اقتضای این عملکردها و سیاست ها این است که همه نخبگانی که 

با این تنگ نظری ها و رویکردهای قالبی هماهنگ نیستند، رانده می شوند. 
علی محمد حاضری درباره دلایل اخراج اساتید دانشگاهی اظهارداشت:  فکر می کنم 
اگر مسئولان دانشگاهی در این مورد بخواهند توضیح دهند و اگر صادقانه تر برخورد 
کنند، کافی است تصریح کنند که تقریبا این اساتید، نه تنها هیچ کدامشان از نظر 
حرفه ای، تخصصی و شغلی مشکلی ندارند و در ردیف اساتید برجسته و اثرگذار و معتبر 
رشته خود قرار دارند، بلکه فقط به علت نقاط قوتی که دارند، با آن ها برخورد می شود. 
البته هرکسی و از آن جمله این افراد ممکن است اشتباهات یا ضعف های اداری هم داشته 
باشند ولی همه می دانیم که آن ضعف های احتمالی موجب برخورد و حذف نیست و به 

طرق مختلف می توانست رفع و رجوع شود.
این فعال سیاسی یادآور شد: اتفاقا اساتیدی که ضعف علمی داشته باشند، خیلی زودتر 
سر به زیر می شوند و مطیع اند و کارشان کمتر به اینگونه برخوردها می کشد. این اساتید 
ضعیف هستند که به علت ضعف علمی و کاری خودشان حاضرند برای حفظ موقعیت 
اداری و شغلی شان تن به هر خواسته ای بدهند، برخی از آنها به دلیل همین ضعف، سربه 
زیرند و به شکل ریاکارانه در مقابل مدیران دانشگاه و مواضع رسمی صاحبان قدرت بله 
قربان گو هستند چنین افرادی آن وقت دیگر مشکلی با نظام اداری دانشگاه نخواهند 

داشت یا اگر هم داشتند برای رفع آنها راهنمایی می شوند.
وی در گفت و گو با ایلنا  افزود:  این اساتید شناخته شده که اکنون شاهد برخورد با آنها 
هستیم، از نظر وفاداری وطن پرستانه و حتی وفاداری کلان به سیستم سیاسی کشور، 
جزء چهره های شاخصی هستند که سوابق علمی، تخصصی و تعهدات حرفه ای آن ها 
کاملا آن را نشان می دهد. اگر ملاک ارزیابی صلاحیت اساتید، داشتن صلاحیت های 
تخصصی علمی است، باید نظر و نگاه گروه های تخصصی و مجامع حرفه ای دیده شود. 
درباره آقای فاضلی، انجمن جامعه شناسی به عنوان یک گروه صنفی کاملا معتبر و 
شناخته شده، در بیانیه ای رسمی، کارآمدی او را ارزیابی و فعالیت حرفه ای، تخصصی و 
اثرگذاری علمی او در مجامع علمی را گواهی کرده  است، حتی در این امر تعداد مهمی از 

دیگر انجمن های علمی هم با انجمن جامعه شناسی هم آوا بوده اند. 
حاضری در ادامه تاکید کرد:  معلوم است که دلایل اخراج، نداشتن صلاحیت های 
علمی و تخصصی نیست. یک نوع قالب سازی فکری و اندیشه ای و رفتار سیاسی مورد 
نظر دوستان وجود دارد که این اساتید دانشگاه در آن قالب ها قرار نمی گیرند و به همین 
دلیل اخراج می شوند. ملاک ارزیابی ها، میزان سازگاری با انتظارات یک قرائت معین از 
اسلام، سیاست و حکومت در ایران است. هر کسی با آن شاخص و قالب سازگار باشد، 
نوعا از لحاظ علمی نیز مورد تایید قرار می گیرد یا ضعف هایش با اغماض مواجه خواهد 
شد. بالعکس، هرکسی در این قالب سازگار نباشد حتی  اگر از نظر علمی قوی باشد، 
قبول نخواهد شد. وی در ادامه افزود:  در واقع منطق آقایان همین است که باید فضا و 
جو فکری و سیاسی دانشگاه ها به گونه ای اصلاح شود که مثلا دیگر تجربه سال ۸۸ که 
بنا به اظهارات خودشان، بیش از ۷۰ درصد اساتید یا جامعه دانشگاهی به کاندیدایی 
که مطلوب بخشی از جریان های قدرت نبود رای دادند، پیش نیاید، اتفاقا قواعد و سازو 
کارهایی که اکنون مبنای تصمیم گیری برای برخورد و اخراج این قبیل اساتید است نوعا 
پس از تجربه سال ۸۸ تدوین شده و مرجعیتی هم برای نهادهای صنفی و علمی در این 
ارزیابی ها قائل نشده است. اگر صادقانه می خواستند این مواضع را بیان کنند، باید 

تصریح می کردند که قرار است دیگر آن مواضع تکرار نشود.
اخراج اساتید نظام دانشگاهی را از تنوع  دیدگاه ها و تضارب واقعی اندیشه تهی می  کند
وی ادامه داد: اتفاقا اگر روزی مذاکرات و مستندات این برخوردها عیان شود، خواهیم 
دید که چه کنجکاوی هایی در خصوص  کشف مواضع افراد در آن ایام صورت می گیرد 
و با مختصر رد پایی از مواضعی که توبه نامه صریحی همراه نداشته باشد، پرونده ها 
سیاه می شد. همه این سیاست ها  در خدمت همسان سازی کلیشه ای و فکری در نظام 
دانشگاهی آن هم با کلیشه های کاملا تنگ نظرانه به ویژه در حوزه علوم انسانی در کشور 
است.  حاضری درباره پیامدهای اخراج این اساتید گفت: پیامدهای این امر این است 
که افراد و کسانی که نمی توانند خودشان را با این قالب های تنگ نظرانه سازگار کنند، 
بالاخره یا باید حذف شوند، یا باید تن به فعالیت های ریاکارانه بدهند یا تن به مهاجرت 
بدهند. یعنی اقتضای این عملکردها و سیاست ها این است که همه نخبگانی که با این 

تنگ نظری ها و رویکردهای قالبی هماهنگ نیستند، رانده می شوند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب درباره نتایج اخراج ها هم گفت: نتایج این کار، نظام 
دانشگاهی کشور را از صداقت علمی، تنوع رویکرد، دیدگاه ها و تضارب واقعی اندیشه 
تهی می  کند و شاهد تنزل فعالیت های علمی خواهیم بود که در آن فقط یک نظر محدود و 
پسندیده می تواند دنبال شود و تلاشگری مستقلانه و خلاقانه جامعه نخبگی کشور به ویژه 
در حوزه علوم انسانی از دست خواهد رفت. حاضری درباره راهکارهای استفاده از این 
اساتید هم گفت:  راهکارهای استفاده از اساتید نخبه این است که مسئولان دانشگاه ها 
و واضعان این مقرارت و سازوکارها وسعت نظر داشته باشند، اعتقاد حقیقی و باور جدی 
به کرسی های نظریه پردازی به معنای واقعی آن داشته باشد که اساتید، با شهامت و 
شجاعت نظریه های خودشان را مطرح کنند و قالب های از پیش تعیین شده برای توسعه 
و پیشرفت کشور، عرصه را بر خلاقیت ها و تنوع رویکردها نبندد تا نخبگان وطن دوست و 
مدافعان حقیقی منافع ملی و مومنان و حقیقت پژوهان راستین  بتوانند فعالیت های علمی 

خودشان را همراه با راهکارها و قالب های مختلف نشان دهند.
 

حسین مرعشی: 

دولت رئیسی، انقلابی و بی نیاز از 
راهکارها و خردورزی های عمومی است

 دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی  درباره رابطه کارگزارانی ها را با دولت رییسی گفت: 
هیچ  ارتباطی وجود ندارد. ایشان از ما نظری نخواستند؛ دولت رییسی یک دولت انقلابی 

است و بی نیاز از راهکارها و خردورزی های عمومی کشور است.
۶ ماه از روی کار آمدن دوات ابراهیم رئیسی گذشته است، در این دوره کوتاه مهم 
ترین موضوعی که ذهن فعالان سیاسی و رسانه ها را به خود مشغول کرده جابه جایی 
مدیران و نامشخص بودن برنامه های دولت سیزدهم با توجه به این جابه جایی ها است. 
از سوی دیگر جریانی که امروز  منتقد دولت خوانده می شود اصلاح طلبان هستند، این 
جناح سیاسی چه برنامه ای برای آینده خود دارد و آیا این گروه با توجه به رد صلاحیت ها 

همچنان حاضر به کنشگری هستند.
حسین مرعشی، در خصوص این  سوال که، با وحود رد صلاحیت ها در انتخاباتی 
که داشتیم )مجلس یازدهم و ریاست جمهوری سیزدهم( به نظرشما آیا کسی با هم در 
انتخابات شرکت می کند، گفت: هیچ وقت سیاست به پایان نمی رسد.  سیاست یک امر 
پویا است .چون یک امر پویا است هر تغییری در آن را باید متصور شد. اصلاح طلبان هم  
امید خود را در فضای سیاسی کشور که )هدف ایجاد تغییرات مثبت در اداره مشکلات 

کشوراست ( را از دست نمی دهند.
وی در پاسخ به این سوال که با توجه به گسترش نظارت استصوابی انتخابات آینده اما 
انتخابات آینده چگونه خواهد بود بود گفت: رقم خواهد خورد؟ هنوز برای اظهار نظر 
برای آینده بسیار زود است و اگر هدف نظام و سیاستی که در این ۴۰ سال اخیر  عرف 
بوده یعنی شرکت حداکثری در انتخابات همچنان پا برجا باشد، البته  به غیر از انتخابات 
اخیر که  به نظر می آمد مشارکت حداکثری اصل نبود؛ می توان امیداور بود و در انتخابات 
شرکت کرد. بررسی صلاحیت ها هم بخش جدایی ناپذیر انتخابات شده است، انتظار 
داریم باید در چهار چوب قانون  با رعایت حقوق انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان  
اقدام  شود و اینگونه اقدامات باعث برگذار شدن انتخابات پر شور می شود. به هر حال ما 
اصلاح طلبان هیچ زمان امید خود را از دست  نمی دهیم. این فعال سیاسی در ادامه در 
مورد این سوال که چرا اصلاح طلبان همیشه بر تعامل با حاکمیت با وجود رد صلاحیت 
ها و حذف شدن ها اصرار دارند و حاصل این تعامل چه بوده پاسخ داد: بنده ندیدم 
اصلاح طلبان تاکیدی بر این موضوع داشته باشند ولی اصولا همه ی عرصه فعالیت های 
اجتماعی عرصه تعامل است عرصه تقابل نیست خیلی روشن است که) گروه ،حزب یا 
جناحی( بخواهد اقداماتی را انجام دهد. مبنای هر اقدامی هم تعامل است اگر تقابل 
شود که به آن اصلاح طلبی نمی گویند. اگر یک اصلاح طلب بخواهد تقابل و مبارزه کند 
دیگراصلاح طلب نیست می شود یک فرد با روحیه ی انقلابی. وی در پاسخ  در گفت و با 
خبرآنلاین به سوال که چرا کارگزارانی ها بر خلاف جبهه اصلاح طلبان در انتخابات مجلس 
یازدهم و انتخابات ریاست جمهوری اخیر  لیست دادند؟ گفت: برخلاف اصلاح طلبان 
نبود، جمعی از اصلاح طلبان لیست دادند و جمعی هم نخواستند لیست بدهند ولی 
احزاب اصلاح طلبی که لیست دادن کم نبودند و کارگزاران تصمیم گرفت لیست بدهد زیرا 
ما انتخابات را مهم می دانیم و تا زمانی که قدرت انتخاب داشته باشیم در انتخابات شرکت 

می کنیم و زمانی که نظام قدرت انتخاب را از ما بگیرد دیگر شرکت نمی کنیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه از پیشرفت گفت و گوها و مذاکرات وین خبر داد 
و گفت: همه طرف ها پذیرفته اند که نباید دوباره شاهد خروج آمریکا از توافق 

هسته ای باشیم. 
سعید خطیب زاده  روز دوشنبه در نشست خبری در مورد آخرین تحولات مرتبط 
با مذاکرات ایران با ۱+۴ در وین اظهار داشت: پیشرفت  گفت وگوها در مسیر 
درست است. در هر چهار حوزه پیشرفت های خوبی داشتیم در برخی اسناد 
پرانتزها و اختلاف ها کمتر شده است. بسیاری از ایده های ایران تبدیل به کلمات 
شدند از جمله در حوزه تضامین. مهم این است همه اطراف مذاکرات در وین 
پذیرفتند این است که نباید آنچه در سال های گذشته با خروج آمریکا از برجام 

رخ داد تکرار شود.
وی تصریح کرد: ایده های کاملا اجرایی و عملیاتی را در وین با واقع نگری ارائه 
کردیم و معتقدیم این ایده ها امکان گفت وگو درباره تضامین را فراهم کرده است.
ایران در وین است برای یک توافق که دو ویژگی عمده داشته باشد پایدار و قابل 
اتکا؛ برای همین، مسیر اخذ تضامین مهم است.ایران هیچ پیش شرطی را از روز 

اول نپذیرفته است.
 وی اضافه کرد: موفقیت بزرگ این بود که بسیاری از ایده هایی که جمهوری 
اسلامی از جمله در حوزه تضامین مطرح کرده بود، تبدیل به کلمات شدند. مهم 
این است که همه اطراف مذاکرات در وین پذیرفته اند که نباید آنچه در سال های 
گذشته با  خروج غیرقانونی ایالات متحده اتفاق افتاد، تکرار شود. لذا اصل اینکه 

تضامین باید اندیشیده شود مورد توافق همه بوده است.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: ما ایده های کاملا اجرایی و 
عملیاتی را با واقع نگری در وین ارائه کردیم و فکر می کنیم ایده های ما امکان گفت 
و گو را در حوزه تضامین فراهم آورد. البته طبیعی است که ما در فضای رسانه آنچه 

در پشت درهای بسته مذاکره می شود را مجدد مذاکره نمی کنیم.
 خطیب زاده تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران در وین هست برای اینکه 
توافقی پایدار و قابل اتکا به دست آید و برای همین هم مسیر اخذ تضامین مسیر 

بسیار مهمی است.
 ایران هیچ پیش شرطی برای مذاکرات نپذیرفته است 

وی همچنین در خصوص اظهارات اخیر رابرت مالی درباره پیش شرط مذاکرات 
گفت: جمهوری اسلامی ایران هیچ پیش شرطی را از روز اول نپذیرفته است. 
طرح این موضوعات اگر برای مصارف داخلی و رسانه باشد از آن عبور می کند 
وگرنه پیام و قطعی آن همواره این بود که مذاکرات به اندازه کافی پیچیده است و 

نباید با اظهارات پیچیده، آن را پیچیده تر کرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوالی درباره اتباع زندانی در دو کشور 
اظهار کرد: در خصوص وضعیت اتباع جمهوری اسلامی ایران در ایالات متحده 
ما از روز اول به خاطر موضوعیت انسانی این داستان نگرانی های خود را مطرح 

کردیم . چه به صورت مستقیم چه غیر مستقیم.
این  با  این مذاکرات و چه همراه  از  این موضوع چه پیش   وی اضافه کرد: 
مذاکرات در دستور کار ما بوده ولی طبیعی است که دو مسیر مختلف هست. اگر 

ایالات متحده به توافقاتی که از قبل هم انجام داده بود،  پایبند باشد این موضوع 
انسانی در کمترین زمان قابل حل است.

خطیب زاده یادآورشد: برخلاف اتباع ما که در ایالات متحده به بهانه واهی دور 
زدن تحریم های غیرقانونی فراسرزمینی و غیر موجه ایالات متحده بر ضد مردم 
ایران گروگان گرفته شده اند و امروز برخی از آنها در شرایط غیر انسانی نگهداری 
می شوند. برخلاف آنها کسانی که در ایران زندانی هستند قوه قضائیه کاملًا 
اتهاماتشان را اعلام کرده و جرائمی مرتکب شدند که در دادگاه صالحه مراحل 

آن طی شده است.
 سخنگوی وزارت امور خارجه بار دیگر تاکید کرد: این دو مسیری است که از هم 
جداست ولی اگر اراده در طرف مقابل باشد در هر دو مسیر این امکان را داریم در 

کمترین زمان ممکن به توافق قابل پایدار برسیم و قابل اتکا برسیم.
وی همچنین در مورد پیشنهاد رابرت مالی در مورد مذاکرات وین و شروع به کار 
شرکت های آمریکایی در تهران گفت: برجام به خوبی نشان می دهد که این آمریکا 
بود که تمامی شرکت ها و کمپانی های آمریکایی را تحریم کرده که وارد ایران نشوند 
و اگر خواهان حضور شرکتها در ایران هستند، تحریم شرکت های خود و تحریم 
های اولیه را بردارند. این تصمیم یک طرفه است که باید خودشان بگیرند و ربطی 

به ایران ندارد.
خطیب زاده همچنین در مورد توافق موقت که از سوی برخی از رسانه ها مطرح 
شد، گفت: ایران به دنبال توافق پایدار و قابل اتکا است و چیزی را کمتر از آن 

نمی پذیرد.کیفیت توافق برای ما مهم هست و نه چیزی کمتر و نه چیزی بیشتر.
توافق موقت هیچ وقت در دستور کار ایران نبوده است 

وی تاکید کرد: توافق موقت هیچ وقت در دستور کار ایران نبوده است و ما 
امیدوارم  و  داریم  محتوایی  و  کیفی  توافق  برای  رسیدن  برای  جدی  ضرورت 

واشنگتن این ضرورت را متوجه شده باشد.
ادعای  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  همچنین  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
آمریکایی ها در خصوص توقیف کشتی ایرانی اظهار کرد: البته این اولین بار 
نیست که چنین اظهاراتی از سوی برخی مقامات ایالات متحده بیان می شود 
موضع ما موضع روشن است. آنچه در یمن اتفاق می افتد یک تراژدی انسانی 
است که با سبوعیت حمله کنندگان و آغاز کنندگان و ادامه دهندگان جنگ و این 

محاصره غیر انسانی در حال وقوع است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین در پاسخ به سوالی درباره رزمایش 
چین، ایران و روسیه اظهار کرد: هدف رزمایش مرکب که با شرکت واحدهای 
مختلف نیروهای ایران و واحدهای متناظر از چین و روسیه، برگزار شد، صلح و 
ثبات در منطقه بود و مسیر تعاملات ایران با روسیه و چین در حال گسترش است.
وی در پاسخ به سوالی در مورد ایجاد چالش ها توسط آمریکا در وین گفت: 
در حوزه راستی آزمایی پیشرفت های بیشتری نسبت به تضامین بوده است. 
موضوعات بسیار مهمی در مورد راستی آزمایی باقی مانده است و باید تصمیمات 

اساسی در این خصوص گرفته شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین درخصوص عکس منتشر شده توسط 

اولیانوف در مورد پیشرفت مذاکرات وین گفت:مذاکرات در مسیر مشخص و 
گفت وگو های روشن و دستور کار دقیق در حال انجام است. اگر طرف مقابل اراده 

لازم را از خودش نشان بدهد گفت وگوها در زمان خودش به نتیجه می رسد.
ایران همواره در کنار مردم یمن است 

وی درمورد تحولات یمن گفت: آنچه در یمن اتفاق می افتد، یک تراژدی انسانی 
است که با سبعیت آغازکنندگان و ادامه دهندگان جنگ و این محاصره غیرانسانی 

درحال وقوع است. 
خطیب زاده افزود: ایران همواره در کنار مردم یمن است برای این که صدای 
این مردم مظلوم تحت فشار به گوش جهانیان برسد و تلاش کردیم از طریق 

سازوکارهای سیاسی بتوانیم به فرآیند گفت وگوهای یمنی - یمنی کمک کنیم. 
وی ادامه داد: متأسفانه آنهایی که منافع زیادی در فروش سلاح دارند، برخی 
کشورهای اروپایی نظیر انگلیس، آلمان، فرانسه و آمریکا به طور مشخص دخالت 
می کنند و این زنجیره بمباران هایی که امروز شاهدش هستیم به خاطر چک 
سفید امضایی است که به ائتلاف خودخوانده متجاوز  برای کشتار مردم یمن داده 

شده و این ننگ تاریخی است برای کسانی که این کار را انجام می دهند.
خطیب زاده تاکید کرد: البته مردم مقاوم یمن نشان داده اند که این مسائل را 
از طریق مقاومت حل می کنند. هرچه زودتر همه طرف ها پایبندی خودشان را 
به حل سیاسی نشان دهند، قطعا این بحران در شرایط بهتری قابل حل شدن 

است.
خطیب زاده همچنین در مورد گفت وگو های بین افغانی گفت: ایران موافق 
گفت وگوهای بین الافغانی بوده است و تهران به طور جدی به دنبال این است که 

گفت وگوها به نفع مردم افغانستان باشد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوال دیگری در مورد حق رای ایران 
در سازمان ملل و بدهی کره جنوبی گفت: متاسفانه بدهی قطعی کره جنوبی 
به ایران همچنان پرداخت نشده باقی مانده است و آنچه بین دو کشور گفت وگو 
می شود با سرعت بسیار لاک پشتی در حرکت است که نه مورد قبول ماست و نه 

فراموش می شود.
وی ادامه داد:  اینها پول مردم ایران و منابع قطعی مردم ایران است که نزد 
دولت کره به امانت است و متأسفانه ما رعایت این امانت را ندیدیدم و آنچه الآن 
اتفاق افتاده، بخش بسیار اندکی از پول خودمان در کره  از طریق امنی به حساب 

سازمان ملل منتقل شده است. 
منتظر شرایطی هستیم که امکان دسترسی کامل به منابعمان ایجاد شود.

وی همچنین در مورد گفت و گوهای ایران و عربستان گفت: دیپلمات های ایران 
برای نخستین بار پس از چند سال برای شرکت در نشست آتی سازمان همکاری 
اسلامی در عربستان به سر می برند و تمرکز امروز ما بازگشایی نمایندگی ایران در 

این سازمان است.
وی درخصوص جاری شدن آب سد کمال خان گفت:آنچه بین ایران و مقامات 
افغانستان در سال های مختلف بحث شده یک قرارداد الزام آور حقوقی است 
که در سال ۱۳۵۱ درخصوص حق آبه ایران از هیرمند بین دو کشور اجرا شده 
و لازم الاجرا و حقوقی است. اصول حقوق بین الملل تأکید می کند که هر کس 

در افغانستان حاکم است این حق آبه را برای ایران و طبیعت منطقه قائل شود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی ادامه داد: بسیاری از رودهای مرزی از خاک ایران 
می آمدند و به افغانستان می رفتند و امروز با این انحراف در آب نه موضوع حق 
آبه بلکه موضوع محیط زیست منطقه تحت تاثیر قرار گرفته است. در سال آبی 

گذشته کمتر از ۵ درصد از کل حق آبه ایران تامین شد.
وی افزود: آنچه به عنوان باز شدن سدهای آبی است باید جزئیات فنی اش از 

وزارت نیرو پرسیده شود. 
به عنوان موضع وزارت خارجه عرض می کنم این قرارداد ۱۳۵۱ تنها قراردادی 

است که با جدیت به عنوان وظیفه حقوقی طرف افغانستانی پیگیری می کنیم.
خطیب زاده درخصوص واکنش به اظهارات نفتالی بنت، نخست وزیر رژیم 
ما  موضع  هم،  قدس  اشغالگر  جعلی  رژیم  گفت:درخصوص  صهیونیستی، 
همان موضع همیشگی است. این رژیم ذاتاً براساس ترور و خشونت و برهم زدن 
قطعنامه های بین المللی استوار است و در نپویستن به معاهدات بین المللی در 
قله دست نیافتنی قرار دارد که هیچ کشوری نمی تواند چشم خودش را بر روی 
آن  داد: طبیعی است که موضع  ادامه  ببندد. وی  رژیم  این  نقض های مکرر 
تغییر نکند و بدون این خشونت و بر هم زدن نظم بین المللی امکان حیات در 
سرزمین های اشغالی را نمی بیند. باید بپذیرد نظم بین الملل عوض شده و یک 

رژیم یاغی نمیتواند به یاغی گری های خود اینچنین ادامه دهد.
و غرب، گفت:جمهوری  بین روسیه  آمده  زاده در مورد تنش پیش  خطیب 
اسلامی ایران با دقت و از نزدیک تحولات اوکراین را پیگیری می کند و طبیعی 
را  خود  رایزنی های  هستند  موضوع  در  که  طرف هایی  با  کردیم  تلاش  است 
داشته باشیم. راه حلی که ما برای همه تنش های منطقه ای در نظر می گیریم، 
گفت وگو و راه حل سیاسی و دیپلماتیک است و امیدواریم با کاهش تنش به چنین 

گفت وگوهایی نزدیک شویم.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

همه پذیرفته اند که آمریکا نباید دوباره از توافق خارج شود

یک کارشناس مسائل بین الملل:
هدف توافق موقت تضعیف اهرم های ایران در میز مذاکرات است

ایران توافق موقت   کارشناس سیاست خارجی گفت: 
راستی آزمایی  قابل  موقت  توافق  زیرا  پذیرفت  نخواهد  را 
نیست و هدف آن تضعیف اهرم های ایران و در نهایت وادار 
کردن جمهوری اسلامی به پذیرش امتیازات فروبرجامی و 

محدودیت های فرابرجامی است. 
عباس اصلانی درباره مباحث مطرح شده در رسانه های 
غربی مبنی بر تلاش برای رسیدن به یک توافق موقت اظهار 
کرد: خبری که توسط رسانه های آمریکایی تحت عنوان 
توافق موقت مطرح شد، منبع مشخصی نداشت و مقامات 

مذاکره کننده در این  خصوص حرفی نزده اند.
وی به انتشار خبر جعلی طرح موضوع توافق موقت اشاره 
کرد و گفت: انتشار این شایعه که روسیه پیشنهاد دهنده 
طرح موضوع توافق موقت است می تواند با هدف تحت 
به  جمهوری  رییس  سفر  دستاوردهای  قراردادن  الشعاع 

روسیه مطرح شده باشد.
این کارشناس مسائل بین الملل با یادآوری مخالفت جدی 
ایران با طرح توافق موقت از ابتدای مذاکرات تصریح کرد: 
رسانه های آمریکایی خبر جعلی پیشنهاد توافق موقت از 
سوی روسیه را مطرح کردند تا حداقل به لحاظ رسانه ای، 
موفقیت مذاکرات آیت الله ابراهیم رئیسی با مقامات ارشد 
روسیه از جمله ولادیمیر پوتین رییس جمهوری روسیه را 

تحت الشعاع قرار دهند.
اصلانی خاطرنشان کرد: بر اساس آنچه از منابع نزدیک 
به تیم مذاکرات ایران شنیده ایم و براساس یک منطق قوی، 
توافق موقت در دستور کار تیم ایران نبوده و نخواهد بود 
و چیزی که مقامات ایران از جمله سخنگوی وزارت امور 
خارجه اعلام کرده اند این است که دنبال یک توافق پایدار 

و قابل اتکا است.
توافق موقت قابل راستی آزمایی نیست و نفعی برای 

ایران ندارد
وی با بیان اینکه تیم مذاکره کننده ایران دنبال این است 
که تحریم ها به صورت عملی و قابل راستی آزمایی برطرف 
شود، افزود: ایران خواهان ضمانتی است که بر اساس آن، 
طرف مقابل یعنی آمریکایی ها مثل دوره برجام از توافق 
خارج نشوند و این موضوع با توافق موقت به دست نمی آید.
این کارشناس سیاست خارجی گفت: توافق موقت قابل 

آزمایی نیست و ضمانتی برای آن وجود نخواهد  راستی 
داشت و بعید است تا یک توافق پایدار و قابل راستی آزمایی 
حاصل نشود، ایران بتواند از منافع برجام بهره مند شود. در 
واقع توافق موقت دو مولفه قابل راستی آزمایی و تضمین 

شده بودن را ندارد.
اصلانی در گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه توافق کاغذی 
ایران منفعتی ندارد، افزود: گزارش های افشا شده  برای 
در رسانه های غربی حاکی از این است که هدف توافق 
موقت محدود کردن توانمندی های هسته ای ایران و به 
طور خاص، غنی سازی ۶۰ درصد ایران است. اگر غرب 
بتواند با یک توافق موقت، بخشی از برنامه هسته ای ایران 
را متوقف کند یا به عقب برگرداند، اهرم های مذاکراتی ایران 
نیز تضعیف خواهد شد.از این جهت به نظر می رسد آنچه 
که طرف غربی از توافق موقت دنبال می کند تضعیف اهرم 

های مذاکراتی ایران است.
این کارشناس مسائل هسته ای خاطرنشان کرد: اگر ایران 
با اهرم هایی که الان در اختیار دارد نتواند طرف غربی را 
قانع کند که تحریم ها را بردارد بعید است که در آینده بتواند 

در غیاب این اهرم ها، موفق به این کار شود.
برجام،  دوره  مثل  غربی  طرف  اینکه  بیان  با  اصلانی 
اهرم های زیادی برای فشار به ایران ندارد، گفت: ایران در 

حوزه هسته ای، توانسته تجهیزات پیشرفته تری را درحوزه 
سانتریفیوژها و دیگر حوزه ها نصب کند و غنی سازی را 
به ۶۰ درصد افزایش داده که این سطح از پیشرفت برای 

طرف های غربی هم قابل پیش بینی نبود.
اثر  مدیریت  و  مهار  حوزه  در  ایران  های  موفقیت  وی، 
تحریم ها را یادآور شد و گفت:  ایران توانسته فروش نفت 
خود را افزایش دهد و وارد همکاری های راهبردی بلندمدت 
با قدرت های جهانی مثل چین و روسیه شود. همکاری 
های اقتصادی ایران با کشورهای همسایه نیز روند فزاینده 

ای دارد.
این تحلیلگر مسائل راهبردی تصریح کرد: افزایش توان 
توان  ارتقای  کنار  در  ای  هسته  صلح آمیز  حوزه  در  ایران 
با  که  رسانده  نتیجه  این  به  را  ها  غربی  ایران،  اقتصادی 
فشار حداکثری نمی توانند محاسبات ایران را تغییر دهند. 
غربی ها اهرم های کمی برای فشار بر ایران دارند بنابراین 

سعی دارند که اهرم های ایران را تضعیف کنند.
اصلانی با بیان اینکه گذشت زمان به نفع طرف غربی 
نیست، افزود: غربی ها سعی می کنند توانمندی هسته ای 
ایران را محدود کنند تا بعد بتوانند با فرسایشی کردن فرایند 
مذاکرات، امتیازاتی کمتر از برجام به ایران بدهند و امتیازات 

فرابرجامی از ایران بگیرند.

معنای  به  موقت  توافق  موضوع  طرح  افزود:  وی 
طولانی کردن پروسه مذاکرات است. این رویکرد در میان 
دیپلمات های غربی سابقه دارد و در مواقعی گفت وگوها را 
طولانی می کردند تا طرف مقابل را خسته کنند و از وی 

امتیاز بگیرند.
توافق موقت یعنی طرف غربی آماده بازگشت به 

تعهدات نیست
طرف  وقتی  گفت:  الملل  بین  مسائل  کارشناس  این 
اروپایی و آمریکایی موضوع توافق موقت را مطرح می کند 
به این معناست که برای بازگشت کامل به تعهدات برجامی 
جمهوری  رییس  بایدن  جو  دولت  ندارد.  را  لازم  آمادگی 
آمریکا برای بازگشت به برجام با مخالفت هایی روبه روست 
و جمهوری خواهان و حتی بخشی از دموکرات ها مخالف 

این موضوع هستند.
کنگره  میاندوره ای  انتخابات  بودن  پیش  در  اصلانی، 
به  باتوجه  افزود:  و  شد  یادآور  را  نوامبر  ماه  در  آمریکا 
مخالفت ها با بازگشت کامل ایالات متحده به برجام، دولت 

بایدن نمی خواهد در آستانه انتخابات دستش خالی باشد.
وی افزود: دولت بایدن در این شرایط دنبال توافق موقتی 
است که بتواند بر اساس آن، امتیازات کمتری به ایران بدهد 

و بخش هایی از برنامه هسته ای ایران را متوقف کند.
بر  این کارشناس حوزه سیاست خارجی گفت: علاوه 
مسائل داخلی آمریکا، مخالفت هایی که برخی بازیگران 
منطقه ای مثل رژیم صهیونیستی با برجام دارند باعث شده 
که واشنگتن نتواند به یک تصمیم جدی برای بازگشت به 

تعهداتش برسد.
اصلانی با بیان اینکه توافق موقت یک تله دیپلماتیک 
و  ایران  اهرم های  تضعیف  تله،  این  هدف  افزود:  است، 

فرسایشی کردن مذاکرات است.
وی گفت: ایران از ابتدا اعلام کرده که توافق موقت در 
دستور کار نبوده و نخواهد بود و دنبال یک توافق پایدار 
این  موقت  توافق  با  ایران  مخالفت  دلایل  از  یکی  است. 
است که اگر طرف مقابل نقض عهد کند، بازگشت پذیری 
تحریم ها خیلی سریع تر از بازگشت پذیری توان هسته ای 
ایران اتفاق می افتد. به همین خاطر، منطقی نیست که 

ایران بخواهد توافق موقت را بپذیرد.
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امیرعبداللهیان دلیل فاصله رئیسی و پوتین را اعلام کرد
رئیس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد:  در حاشیه های سفر آقای دکتر رئیسی بیان می کنند که نحوه 
چیدمان میز و نحوه استقبال از رئیس جمهور متفاوت از روسای جمهور دیگر بود. ما چند روز قبل از اینکه سفر 
را به روسیه انجام بدهیم، به ما اعلام کردند که شرایط کرونایی در روسیه به شدت وخیم است. روزی که ما در 
آنجا بودیم ۷۰۰ نفر آمار رسمی فوتی های مبتلا به کرونا در روسیه بود و ۳۴ هزار آمار مبتلایانی که تست pcr از 
آنها انجام شده بود.حسین امیرعبداللهیان افزود: ما توافق کردیم که به دلیل این محدودیت ها و شرایط کرونایی 
در نشستن و چیدمان، پروتکل ها کاملًا رعایت شود و فاصله لازم حفظ شود. برای ما بسیار مهم است که رئیس 
جمهور کشورمان در سفر خارجی که دارند آن هم در مرحله خطیر به کشوری که تا این حد درگیر کرونا هست، 
همه پروتکل ها به دقت رعایت شود.امیر عبداللهیان یادآورشد: آقای پوتین برای اینکه از آقای رئیسی استقبال 
کنند، از چند دقیقه قبل در کرملین در اتاق استقبال از ایشان قدم می زد و منتظر بود و وقتی آقای رئیسی وارد 
شد به شتاب سمت آقای رئیس جمهور آمدند. وی ادامه داد: به ما گفته بودند از دو ساعت تا ۵ ساعت آقای پوتین 
گفتند که آماده گفت و گو هستند، هر مقدار که فضای گفت و گو اجازه بدهد. ما از قبل گفته بودیم به دلیل 
طولانی بودن مذاکرات، هیئت ایرانی و آقای رئیس جمهور در اذان مغرب باید نمازشان را ادا کنند. ساعت ۵ و 
۱۲ دقیقه که زمان اذان مغرب بود، آقای پوتین به آقای رئیسی اشاره می کنند که من اطلاع دارم که وقت نماز 
شماست و من منتظر شما می مانند ۹ تا ۱۰ دقیقه آقای پوتین در همان اتاق می نشینند و منتظر می مانند که تا 

آقای رئیسی نماز را بخواند و برگردند.

عرضه اولیه سرخابی ها تا پایان بهمن 
رئیس کل سازمان خصوصی سازی از عرضه اولیه سهام سرخابی های پایتخت تا پایان بهمن ماه خبر داد.
حسین قربانزاده گفت: واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال با افزایش سرمایه از طریق صرف سهام 
خواهد بود و پولی که مردم برای هر سهم می دهند به باشگاه ها می رسد.او ادامه داد: در این نوع عرضه اولیه، 
باشگاه ها با مشارکت مردم بورسی می شوند و پولی که می دهند مقداری تنفس برای باشگاه ها ایجاد می کند 
و روند این واگذاری نیازمند تشکیل مجمع است تا در صورت جلسه تصویب گردد و ارزشگذاری دو باشگاه در 
هیات واگذاری انجام شود. رئیس کل سازمان خصوصی سازی گفت: این روند، با درج نماد در بازار پایه فرابورس 
امکان خرید سهام دو باشگاه را برای مردم فراهم می کند.قربانزاده تصریح کرد: ۱۰ تا ۲۰ درصد سهام سرخابی ها 
از طریق مشارکت در سرمایه عرضه می شود و البته ترکیب سهامداری دو باشگاه پرسپولیس و استقلال در حال 
بررسی است.وی افزود: وزارت ورزش، دو باشگاه و وزارت اقتصاد در تعاملی مشترک این اتفاق را صورت خواهند 

داد تا بهترین ترکیب سهامداری شکل بگیرد.

۶2 درصد برگزیدگان المپیادها در کشور هستند
پرویز کرمی، سخنگوی بنیاد ملی نخبگان پیرو درج اطلاعات و آمار کذب و بدون منبع در شبکه های مجازی، 
مبنی بر خروج ۸۲ نفر از 8۶ نفر دارنده مدال  المپیادهای علمی از کشور، ضمن تکذیب اخبار منتشرشده، 
با اشاره به مطالعات صورت گرفته در بنیاد ملی نخبگان و آمار مندرج در کتاب سالنامه مهاجرتی ایران اظهار 
کرد: بر اساس مطالعات آماری انجام شده روی بیش از 2800 نفر از برگزیدگان المپیادی های جهانی و کشوری 
)مدال های طلا، نقره و برنز( ۶۲ درصد برگزیدگان المپیادهای جهانی در کشور اقامت دارند.وی افزود: از این 
میان ۵۷ درصد قطعی در داخل کشور بوده و ۴/۴ درصد نیز توسط برنامه بازگشت، پس از ادامه تحصیل به 

کشور بازگشته اند.

»اشرف غنی« سکته کرد
رسانه ها از سکته مغزی »محمد اشرف غنی« رییس جمهور پیشین افغانستان در ابوظبی خبر می دهند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روزنامه کابل تایمز، »محمد اشرف غنی« رییس جمهور پیشین افغانستان 
دچار سکته مغزی شده است.خبرگزاری بی بی سی نیز با تأیید این خبر به نقل از یک منبع معتبر در ابوظبی 
در این خصوص اعلام کرد: محمد اشرف غنی ساعاتی پیش در محل اقامتش دچار سکته مغزی شده است.
به گزارش این خبرگزاری، اشرف غنی پس از این حادثه به بیمارستان شیخ زاهد منتقل شده و تحت مراقبت  

های ویژه قرار گرفت.

حضور 1۰ هزار تماشاگر در بازی ایران مقابل عراق قطعی شد 
سید مجید میراحمدی رئیس کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی مدیریت بیماری کرونا، گفت: پیشنهاد 
حضور ۱۰ هزار تماشاگر از طریق این کمیته به ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا ارائه شد که در نهایت این ستاد با 

حضور۱۰ هزار تماشاگر با شرط تزریق ۲ دُز واکسن و مشخص بودن وضعیت بیماری موافقت کرد.

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر ق:

تأمین پایدار و استفاده بهینه منابع آبی 
لازمه توسعه فضای سبز شهری است

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر ضرورت 
تأمین پایدار و استفاده بهینه منابع آبی برای توسعه فضای سبز شهری، بر استفاده از 

ظرفیت پساب در توسعه فضای سبز شهری و جنگلی تاکید کرد.
سید مجتبی سبحانی ثابت روز دوشنبه در بیست و ششمین نشست تخصصی 
مدیران عامل سازمان های سیما منظر و فضای سبز شهری کلانشهرهای کشور در 
سالن رضوان شهرداری قم، بیان کرد: توسعه فضای سبز با بهبود زیست طبیعی و 
هوای پاک ارتباط تنگاتنگی دارد و باید تلاش کنیم تا توسعه فضای سبز در دستور 

کار مدیران شهری باشد.
وی با اشاره به حفظ منابع آب در توسعه فضای سبز، ادامه داد: در توسعه فضای 
سبز شهری مساله حفظ منابع آب و استفاده بهینه از آن از اهمیت ویژه ای برخودار 

است.
رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم افزود: کاشت درختان 
مثمر به همراه توسعه گل و گیاه دو رویکرد مهم شهرداری قم است که طی دو سال 

اخیر اقدامات خوبی در این زمینه انجام گرفته است.
سبحانی ثابت با تاکید مجدد بر حفظ منابع آبی اظهار داشت: ذخایر آبی چاه های 
قم در حال از دست رفتن است و کیفیت آنها هر سال نسبت به قبل بدتر شده است، 

توسعه فضای سبز باید با اطمینان از تأمین منابع آبی پایدار انجام بگیرد.
عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اهمیت مشارکت های مردمی در توسعه 
و حفظ فضای سبز شهری، گفت: اگر مردم در عرصه کاشت و نگهداری نهال وارد 
عرصه شوند، سیما و منظر شهری دچار تحول خواهد شد و از هزینه های جاری 

شهرداری نیز کاسته می شود.
رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: فرهنگ 
سازی و بهبود فرهنگ شهروندی در کاشت و نگهداری از فضای سبز از مباحث 
مهمی است که لازم است تا نهادهای فرهنگی برای افزایش مشارکت های شهروندان 

برنامه های عملیاتی تدوین کنند.

مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم :

رضایت ۹۵ درصدی شهروندان قمی 
از توزیع و پوشش کاشت نهال

مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم گفت: ۹۵ درصد شهروندان 
قمی از پوشش توزیع نهال، زمان توزیع و تنوع گیاهی رضایت داشته اند، شهروندان 
با ارسال پیامک به سامانه در نظر گرفته شده می توانند نهال مورد نظر خود را برای 

کاشت و نگهداری دریافت نمایند.
پیام جوادیان روز دوشنبه در بیست و ششمین نشست تخصصی مدیران عامل 
سازمان های سیما منظر و فضای سبز شهری کلانشهرهای کشور در سالن رضوان 
شهرداری قم، بیان کرد: قیمت نهال طی سالهای اخیر نسبت به گذشته ۴ برابر شده 

است و هزینه توسعه فضای سبز جنگلی را چندین برابر کرده است.
وی با اشاره به قانون هوای پاک، بیان کرد: شهرداری قم در زمینه پساب و سایر 

موارد از الزامات این قانون در توسعه فضای سبز شهری استفاده کرده است.
مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم اظهار داشت: شیوع کرونا 
در کنار خسارت جانی و مالی که برای عموم وارد کرد اما در زمینه صرفه جویی در 
هزینه های مازاد و خروجی بالاتر اقدامات با ورود به شیوه های مجازی و برخط اثر 

مثبت برجا گذاشته است.
جوادیان عنوان کرد: قبل از شیوع کرونا سالانه ۶۰ هزار نهال به مردم به صورت 
رندوم اهداء می شد اما در نگهداری از آن توسط شهروندان اهتمام لازم وجود نداشت 
اما طی دو سال گذشته با ثبت نام شهروندان برای تحویل نهال و نگهداری از آنها هر 

سال حدود ۷ هزار نهال توسط شهروندان کاشت و نگهداری می شود.
وی با اشاره به اجرای پویش” درختی دوستی بنشانیم” به ابتکار شهرداری قم، 
گفت: این پویش از سال ۹۶ از شهر قم آغاز و هم اکنون در سطح ملی بعنوان یکی 

از طرح های مهم در رابطه با مشارکت های مردمی در دستور کار قرار گرفته است.
جوادیان اظهار داشت: پویش درختی دوستی بنشانیم در سال جاری با شعار” 
چشم انتظار شما درخت خواهم کاشت” به مناسب تقارن با ایام نیمه شعبان برگزار 

می شود.
مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به افزایش فرهنگ 
آپارتمان نشینی در قم، بیان کرد: به همین منظور طرح کاشانه با هدف کاشت و 
احداث باغچه در مجتمع های مسکونی توسط سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری 

قم انجام می گیرد.
وی بیان کرد: ۹۵ درصد شهروندان قمی از پوشش توزیع نهال، زمان توزیع و تنوع 
گیاهی رضایت داشته اند، شهروندان با ارسال پیامک به سامانه در نظر گرفته شده 

می توانند نهال مورد نظر خود را برای کاشت و نگهداری دریافت نمایند.
جوادیان با اشاره به اجرای نسبتاً مطلوب قانون هوای پاک در قم، گفت: حدود 
۴.۵ میلیون متر مکعب پساب طی سال جاری توسط سازمان پارکها و فضای سبز 

شهرداری قم در توسعه سرانه های سبز به کار گرفته شده است.
 

مسئول پیگیری های ویژه استاندار قم  مطرح کرد:

نقش مهم مدیران محله در پیگیری 
رفع مشکلات شهروندان

مسئول پیگیری های ویژه استاندار قم گفت: مدیران محله می توانند با پیگیری 
مستمر نقش مهمی در حل مشکلات داشته باشند و مدیر محله نقش بسیار مهمی 

دارد که نباید کم گرفته شود.
امکانات شورای  و  توزیع عادلانه خدمات  پوررستگار در نشست کمیته  فرشید 
اسلامی شهر که با حضور جمعی از اعضای شورای اسلامی شهر، مدیر منطقه و 
مدیران محله های منطقه سه برگزار شد، با تأکید بر اینکه مسائل و مشکلات منطقه 
سه متعدد است که باید پیاده و دسته بندی شود، گفت: برخی موارد مطرح شده در 
این جلسه در حوزه اختیار شهرداری نیست و باید از طریق ناجا، بهداشت و سایر 

دستگاه ها بر اساس اولویت پیگیری شود.
وی با اشاره به اینکه حلقه مفقوده در رفع مشکلات و اجرای طرح ها، پیگیری 
است که این موضوع مورد تأکید رهبر معظم انقلاب نیز است، گفت: مدیران محله 
می توانند با پیگیری مستمر نقش مهمی در حل مشکلات داشته باشند و مدیر محله 

نقش بسیار مهمی دارد که نباید کم گرفته شود.
مشاور استاندار قم با تأکید بر اینکه شهرداری برای حل مشکلات عزم خوبی دارد، 
گفت: جمع آوری ریل های راه آهن از سطح شهر، جابه جایی دکل های فشار قوی، 
راه اندازی مترو، منوریل و فرودگاه ازجمله برنامه های مورد تأکید استاندار است که 

می تواند آثار بسیار خوبی را برای قم به همراه داشته باشد.
پوررستگار در پایان خاطرنشان کرد: مرحله نخست برای رفع مشکلات مشخص 
کردن سطح حل آن ها است و باید مشخص شود مشکلی که طرح شده محلی، 
منطقه ای، شهری، استانی یا ملی است که در گام بعدی بتوانیم بر اساس آن به دنبال 

حل مشکلات در سطح تعریف شده آن باشیم.

مدیر منطقه سه شهرداری قم  خبرداد:

تصویب احداث دو بوستان 
در خیابان تولید دارو

مدیر منطقه سه شهرداری قم گفت: رفع مشکل نبود فضای سبز، مشکلات مربوط 
به ریل راه آهن و آب گرفتگی در منطقه تولید دارو در دست بررسی و طرح هایی برای 
احداث دو بوستان و همچنین اجرای کانال برای دفع آب های سطحی در این منطقه 

تصویب شده است.
مهرداد روحانی وزیری در نشست کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات شورای 
اسلامی شهر که با حضور مدیران محلات منطقه سه برگزار شد، با اشاره به اینکه 
این منطقه به عنوان منطقه ای محروم، مظلوم شناخته می شود، اظهار کرد: رفع 
مشکلات و عقب ماندگی های این منطقه نیازمند عزم جمعی همه دستگاه ها و 
مدیران محله هاست تا بتوان با هم افزایی و پیگیری به تدریج از بار مشکلات این 
منطقه کم کرد. وی در خصوص مشکلات مطرح شده در خصوص منطقه تولید دارو 
گفت: رفع مشکل نبود فضای سبز، مشکلات مربوط به ریل راه آهن و آب گرفتگی در 
این منطقه در دست بررسی و طرح هایی برای احداث دو بوستان و همچنین اجرای 
کانال برای دفع آب های سطحی در این منطقه تصویب شده که امیدواریم در سال 

آینده به اجرا برسد.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۴۰ تن چوب قاچاق در قم 
فرمانده انتظامی استان از توقیف ۳ دستگاه کامیون و کشف ۴۰ تن چوب قاچاق در این استان خبر 
داد  .سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی در اجرای طرح 
مبارزه با قاچاق کالا، ۲ دستگاه کامیون بنزو یک دستگاه کامیون ولوو، حامل چوب قاچاق را در محور " 
قم-گرمسار" متوقف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون ها در مجموع ۴۰ تن چوب قاچاق 
و فاقد هرگونه مجوز، کشف و ۳ نفر در این رابطه دستگیر شدند. فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر 
اعلام کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه بیش از ۱میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال برآورد شده است. وی 
تصریح کرد: متهمان به همراه خودروهای توقیفی و کالای قاچاق جهت سیر مراحل رسیدگی به مرجع 
ذیصلاح تحویل شدند. سردار میرفیضی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت 
غیرمجاز از جمله قاچاق و توزیع کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از 

طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

توقیف ۲ دستگاه خودرو سبک قاچاق بر
 و کشف کالای قاچاق 

فرمانده انتظامی شهرستان از توقیف ۲ دستگاه خودرو سمند و پژو ۴۰۵ حامل بار قاچاق در این 
استان خبر داد  .سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهارداشت: مأموران یگان امداد در اجرای طرح مبارزه 
با قاچاق کالا، ۲ دستگاه خودرو سمند و پژو ۴۰۵ حامل بار قاچاق را در محور "اراک-قم" متوقف کردند. 
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودروها، ۴۳ طاقه پارچه و ۸ هزار و ۷۰۰ قلم انواع لوازم جانبی 
موبایل فاقد مجوز و قاچاق کشف و نفر در این رابطه دستگیر شدند و برابر اعلام کارشناسان،ارزش 
کالاهای مکشوفه یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال برآورد شده است. فرمانده انتظامی شهرستان قم 
گفت: متهمان به همراه خودروهای توقیفی جهت سیر مراحل رسیدگی به پلیس امنیت اقتصادی 
استان منتقل شدند. سرهنگ جعفریان از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت 
غیرمجاز از جمله قاچاق و توزیع کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از 

طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

کشف ۲۳ کیلو گرم هروئین 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف ۲۳ کیلو گرم هروئین در این 
استان خبر داد  . سرهنگ حسن  هاشم نیا اظهارداشت:در رصد عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر 
مشخص شد یکی از قاچاقچیان بومی استان قم، مقادیر قابل توجهی مواد مخدر از نوع هرویین تهیه 
و قصد توزیع دارد.  وی افزود:ماموران با هماهنگی مقام قضائی و با رعایت موازین شرعی و قانونی وارد 
منزل وی شده و ضمن دستگیری ۲ نفر متهم،در بازرسی از منزل مقدار ۲۳ کیلوگرم مواد مخدر از نوع 
هرویین بصورت مرطوب و با لفافه درقالب ۲۳ بسته یک کیلوگرمی کشف کردند. رئیس پلیس مبارزه 
با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان قم تصریح کرد: برای رسیدن به جامعه ای امن و جلوگیری از 
هرگونه ناهنجاری های اجتماعی بایستی مردم با پلیس همکاری داشته و هرگونه اطلاعات و اخباری در 

این زمینه و سایر مسائل امنیتی را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.
 

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم :

تست کرونای ۴۰۷ نفر در قم مثبت شد
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم از مثبت اعلام شدن تست کرونای ۴۰۷ نفر در استان طی ۲۴ 
ساعت گذشته خبر داد. مهدی مصری با اشاره به تبدیل شدن رنگ کرونایی استان از آبی به زرد گفت: 
مثبت شدن تست کرونای ۴۰۷ نفر در قم طی هفته های اخیر بی سابقه است. وی با بیان اینکه در ۲۴ 
ساعت گذشته و تا ساعت ۱۴ روزدوشنبه ،  ۳۸ بیمار جدید مبتلا به کرونا در بیمارستان بستری شدند 
افزود: مجموعا ۱۴۴ بیمار مبتلاء به کرونا در مراکز درمانی استان بستری هستند که حال ۱۳ نفر وخیم 
است. سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: خوشبخانه در ۲۴ ساعت گذشته هیچ مورد فوتی 
ناشی از کرونا در استان گزارش نشده است. با اشاره به رتبه پائین استان در میزان واکسیناسیون گفت: 

مجموعا تاکنون یک میلیون و ۶۳۷ هزار و ۷۱۲ دُز واکسن در استان تزریق شده است.

طرح:مهدی عزیزی

آغاز پرداخت وام بدون ضامن!

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

شهروندان از خرید زمین های خارج از حریم شهری اجتناب کنند

استاندار قم گفت :مشکلات صنعت گردشگری 
در دو سطح استانی و ملی پیگیری می شود.

  سید محمدتقی شاهچراغی در دیدار با مدیران 
جوامع و انجمن های صنفی و حرفه ای گردشگری 
و صنایع دستی قم، اظهار کرد: محور گردشگری در 
استان قم مبتنی بر زیارت است و در در سطح ملی 

و بین المللی حرف های زیادی برای گفتن داریم. 
استاندار قم با بیان این که در دوران کرونا مشکلات 
صنعت گردشگری مضاعف شد، ادامه داد: معاونت 
امور زائران استانداری و معاونت گردشگری استان 
موظف هستند در ظرف دو هفته معضلات صنعت 

گردشگری قم را جمع بندی و دسته بندی کنند. 
دلال ها،  و  واسطه ها  وجود  افزود:  شاهچراغی 
نبود  بانکی،  تسهیلات  غیرمجاز،  اقامتی  مراکز 
بازارچه صنایع دستی، عدم هماهنگی گردشگری 
مرکز  شهرداری،  ویژه  به  اجرایی  دستگاه های  با 
صنعت  مشکلات  جمله  از  اصناف  و  بهداشت 
گردشگری است که در دو سطح استانی و ملی، 

طبق جدول زمانبندی شده پیگیری خواهد شد. 
توسعه  به  وابسته  قم  زائران  به  خدمات  افزایش 

سرمایه گذاری است
مدیرکل  ارجمندی  علیرضا  جلسه  این  در 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم نیز 
اظهار کرد: قم، استانی زائرپذیر است، میلیون ها 
زائری که سالیانه به شهر مقدس قم وارد می شوند، 

شاهد این مدعا است. 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
صنایع دستی قم با اشاره به ورود زائران خارجی به 
ویژه زائران کشورهای عرب زبان به قم، ادامه داد: 
گرچه گردشگری در قم ارتقاء یافته است اما باید 
قبول کنیم که خدمات گردشگری متناسب با خیل 

عظیم زائران ورودی نیست. 
این که حدود ۳۶ هتل، ۲۶  بیان  با  ارجمندی 
هتل آپارتمان، ۷۴ مهمانپذیر، ۱۰۸ خانه مسافر 
در استان فعالیت می کنند، افزود: در مجموع ۲۴۴ 
واحد اقامتی مجاز با ۳ هزار و ۵۲۸ اتاق در قالب ۱۱ 

هزار و ۲۱۵ تخت، مجموعه امکانات اقامتی استان 
را تشکیل می دهد. 

به زائرین قم  افزایش خدمات  بیان این که  با  او 
وابسته به توسعه سرمایه گذاری است، تصریح کرد: 
۵۳ پروژه گردشگری با حجم سرمایه گذاری بالغ 
بر ۲۸ هزار میلیارد ریال در استان در حال ساخت 
است که پیش بینی می شود با تکمیل این پروژه ها 
برای ۲ هزار و ۹۵۲ نفر اشتغال مستقیم ایجاد شود.

استاندار قم :

مشکلات صنعت گردشگری پیگیری می شود 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
اسلامی شهر قم گفت: شهروندان از خرید زمین 
خارج از محدوده و در حریم شهری اجتناب کنند 
و قبل از خرید زمین، استعلامات لازم از شهرداری 

در خصوص کاربری آن گرفته شود.
مهندس روح الله امراللهی در گفتگویی با اشاره 
قم  در  خمینی)ره(  امام  متری   ۱۶ موضوع  به 
اظهار داشت: مالکین خانه های احداث شده در 
شرایطی قرار گرفتند که ۲۰ سال پس از سکونت، 

مالک اصلی پیدا شده است.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
اسلامی شهر قم افزود: این یک اتفاقی است که 
امکان دارد مجدد در قم روی دهد، چرا که زمینی 
که توافق شده سهمی از زمین مشاعی بوده و 

به مالکین با قولنامه فروخته شده و دارای سند 
مالکیت نبوده است.

در  باشند  مراقب  شهروندان  کرد:  بیان  وی 
خصوص زمین های مشاعی و قولنامه ای اقدام 
نکنند و اگر چنین اقدامی وخاستند انجام دهند 
به مراجع مربوطه مانند شهرداری مراجعه کنند تا 

از کاربری اطمینان حاصل کنند.
از  شهروندان  همچنین  کرد:  تاکید  امراللهی 
خرید زمین خارج از محدوده و در حریم شهری 
اجتناب کنند و حتی با وجود سند شش دانگ 
استعلام  را  نقطه ای، وضعیت  مالکیتی در هر 
نمایند کنند. وی خاطرنشان کرد:هنوز مشخص 
نیست محدده شهر قم در آینده تغییر می کند و 
یا کدام پهنه وارد محدوده شهر می شود، از این 

رو زمینی را خریداری کنیم که وضعیت مشخصی 
و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس  باشد.  داشته 
کرد:  عنوان  قم  شهر  اسلامی  شورای  معماری 
حرف هایی که در فضاهای اقتصادی زده می 
شود گمانه زنی است و جنبه قانونی و یا پیشنهای 
ندارد و طرح جامع شهر قم هنوز شروع نشده و 
بعد از آغاز نیز مشخص نیست چه زمانی تصویب 
شود و یا محدوده قم تغییری داشته باشد و یا 
زمینی وارد حریم شود. وی گفت: بی توجهی به 
استعلام موجب می شود سرمایه مردم که عمدتا 
مصرف کننده هستند و برای خرید از وام استفاده 
می کنند از بین برود، شهروندان با این نگاه که 
را  زمینی  شود  می  شهری  محدوده  وارد  زمین 

خریداری نکنند.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم در خصوص بازگشایی حضوری مدارس 
گفت :در جایی که امکان حضور تمامی دانش آموزان به صورت کامل از نظر 
پروتکل های بهداشتی امکان پذیر است، کلاس درس با حضور کلیه دانش 
اما در کلاس هایی که محدودیت های فیزیکی دانش  برقرار می گردد  آموزان 
آموزان وجود دارد و کلاس ها به صورت شیفت بندی شده تشکیل می گردد، 
دانش آموزان در شیفت های مشخص شده می بایست در کلاس درس حاضر 

شوند .
رحیمی مدیر کل آموزش و پرورش استان قم با تبریک زادروز مبارک حضرت 
زهرا »سلام الله علیها« و تبریک این روز بزرگ به تمامی مادران علی الخصوص 
معاونین،  مدیران،  تمامی  زحمات  از  داشت:  اظهار  استان،  فرهنگی  بانوان 
مربیان، معلمان و مدیریاران زحمتکش استان که دو سال تحصیلی گذشته را 

در غربت و مشقت مشغول انجام وظیفه بوده اند صمیمانه قدردانی می نماییم.
وی در ادامه تلاش های خادم با اخلاص دستگاه تعلیم و تربیت استان، مرحوم 
جناب  ارزشمند  تلاش های  و  زحمات  از  جعفری  امین  حسین  محمد  حاج 
آقای شیخ الاسلام، مدیر کل سابق آموزش و پرورش استان قدردانی نموده و 
برای ایشان از خداوند متعال آرزوی توفیق روز افزون در همه عرصه های کاری 
را مسئلت نمود. رحیمی در ادامه سخنان خود خطاب به مدیران مدارس در 
خصوص اهمیت این مسئولیت تصریح کرد: هر کدام از مدیران مدارس در حیطه 
فعالیت خود به مثابه یک وزیر دارای اختیار عمل، شأنیت و مسئولیت هستند و در 

این خصوص موقعیت مکانی و ابعاد آموزشگاه ملاک نیست.
مدیر کل آموزش و پرورش استان شیوع ویروس کرونا را بزرگ ترین خسارت 
در سیستم آموزشی جهان دانست و گفت: این سبک زندگی جدید که دانش 

آموزان و معلمان را به فضای مجازی وابسته کرده به مرور باعث تغییرات رفتاری در 
دانش آموزان شده است که برای بازگشت به وضع مطلوب گذشته تدابیر ویژه ای 

اتخاذ گردیده است.
رحیمی با اشاره به سخنان وزیر آموزش و پرورش در خصوص بازگشایی کامل 
آموزشگاه های استان، گفت: معلم محوری یکی از اصول اساسی می باشد که در 
تمامی مفاد سند تحول بنیادین به عنوان مقوله ای که هیچ گاه نباید مخدوش 
گردد مورد توجه قرار گرفته است لذا مدیران مدارس با تشکیل جلسات توجیهی 

و کارشناسی در مدارس خود همکاران، اولیاء و دانش آموزان را همراه نمایند.
مدیر کل آموزش و پرورش استان قم در خصوص بازگشایی حضوری مدارس 
تصریح کرد: در جایی که امکان حضور تمامی دانش آموزان به صورت کامل از 
نظر پروتکل های بهداشتی امکان پذیر است، کلاس درس با حضور کلیه دانش 
اما در کلاس هایی که محدودیت های فیزیکی دانش  برقرار می گردد  آموزان 
آموزان وجود دارد و کلاس ها به صورت شیفت بندی شده تشکیل می گردد، 
دانش آموزان در شیفت های مشخص شده می بایست در کلاس درس حاضر 
شوند و مباحثی که توسط معلم آموزش داده خواهد شد، برای دانش آموزان 
غایب تکرار نمی گردد. علیرضا رحیمی گفت: هر چقدر که افت تحصیلی 
دانش آموزان مورد توجه مدیران و معلمان می باشد می بایست وضعیت تربیتی 
و پرورشی آنان نیز مورد توجه قرار گیرد و نباید تربیت دانش آموزان که اهمیت آن 

حتی از وضعیت تحصیلی آنان بیشتر است مورد غفلت واقع گردد.
مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: فعالیت فیزیکی دانش آموزان که در 
این مدت رواج فضای مجازی به شدت کاهش یافته مورد توجه جدی خانواده ها 

و معلمان قرار گیرد تا از پدید آمدن آسیب های حرکتی و بدنی پیشگیری گردد.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم :
حضور دانش آموزان درکلاس  براساس شیفت بندی اجباری است

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: میزان آرد مصرفی نانوایی هادر 
استان قم در هر ماه بیش از ۱۰ هزار تن است که با برنامه ریزی صورت گرفته این 

میزان آرد به خوبی تامین شده و در اختیار نانوایان قرار می گیرد.
سعید محمدی اظهارداشت :  تعداد ۸۸۸ نانوایی در استان قم فعال است که 
۵۸۰ مورد آن یارانه ای یک و ۳۰۸ مورد آن یارانه ای دو است که تفاوت این دو در 

قیمت آرد یارانه ای است که به آن ها تخصیص پیدا می کند.
وی افزود : در مجموع ۷۶۰ واحد نانوایی یارانه ای یک و دو در سطح شهر قم و 

۱۲۸ واحد نانوایی در روستاهای استان فعال است.
وی اضافه کرد: بیشترین تعداد نانوایی استان مربوط به نان سنگک است که 
در همین رابطه ۲۸۴ واحد نانوایی سنگک یارانه ای یک و دو در سطح شهر قم 
و ۵۴ نانوایی در سطح روستاهای استان به پخت این نان می پردازند. وی ادامه 

داد: همچنین ۱۲۱ واحد نانوایی یارانه ای یک و دو در زمینه پخت نان بربری در 
سطح شهر قم و ۱۴ واحد نانوایی بربری در سطح روستاهای استان فعال است. 
محمدی گفت: ۷۱ واحد نانوایی تافتون یارانه یک و دو نیز در سطح شهر قم و ۲۲ 
واحد نانوایی تافتون در روستاهای استان نان مورد نیاز مردم را عرضه می کنند. 
وی بیان داشت: همچنین در زمینه نان لواش ۲۳۱ واحد نانوایی یارانه ای یک 
و دو در سطح شهر قم و ۳۸ واحد نانوایی در روستاهای استان به پخت این نان 
می پردازند. وی ادامه داد: ۵۰ واحد پخت نان فانتزی و سه مجتمع نان نیز در 
استان قم فعال است که مجموع این تعداد عدد ۸۸۸ واحد نانوایی ذکر شده را 
نشان می دهد. مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم تاکید کرد: میزان آرد مصرفی 
این تعداد نانوایی در استان قم در هر ماه بیش از ۱۰ هزار تن است که با برنامه ریزی 
صورت گرفته این میزان آرد به خوبی تامین شده و در اختیار نانوایان قرار می گیرد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

ماهیانه ۱۰ هزارتن آرد بین نانوایی های قم توزیع می شود

با بخشنامه  وزارت اقتصاد و پیرو جلسه هفته قبل رئیس جمهور،   بانک های زیرمجموعه این 
وزارتخانه مکلف شدند تسهیلات زیر ۱۰۰میلیون تومان افراد حقوق بگیر و مستمری بگیر دارای رتبه 

اعتباری مناسب )از بانک محل دریافت حقوق خود( را "بدون ضامن" پرداخت کنند.


